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Три години София ще търси
нов и по-справедлив модел за
определяне на такса смет. В
момента столичани плащат
таксата на база данъчната
оценка на имота или 1,6 про-
мила. Идеята на столичния кмет
Йорданка Фандъкова е  експе-
риментален проект да устано-

Три години ще изучават
боклука на софиянци

ви колко и какъв боклук
изхвърлят хората в няколко
зони - индивидуални къщи,
комплекс с жилищни и офис
сгради. За целта по време на
проучването общината ще
задължи столичаните в района
с къщи да вкарат кофите за
боклук в дворовете, за да може

да се отчете точното количест-
во на изхвърлената смет. Кои
точно три зони ще бъдат из-
брани в София за експеримен-
та, ще стане ясно до края на
годината. След това през 2014
и 2015 г. ще се мери количест-
вото на изхвърляния боклук и
през 2016 г. получените данни
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Волейболистите
удариха
Аржентина и в
Мар дел Плата
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Няколко десетки души опънаха нервите на цяла София с блокирането на кръстовището на “Орлов
мост” вчера. Акцията, която се проведе по обед като част от протестите срещу кабинета,

предизвика титанични задръствания и настрои столичани срещу малцината протестиращи

НЯКОЛКО
ДУМИ

Александър
СИМОВ

ИСТИНСКИЯТ ЛЕВСКИ
От няколко години насам чо-

век може да полудее на всяка
дата, която е свързана с Левски.
Из форумите, социалните мрежи,
дори в официалните медии се
цитират дълги и обилни пасажи
от неговото предсмъртно писмо,
пишат патриотични клетви, кълнат
се в неговата памет и разсъжда-
ват обилно върху текста.

Всичко това щеше да е пре-
красно и вълнуващо, ако не беше
една съвсем малка подробност.
Предсмъртно писмо на Левски
няма! Няма! Да, знам, киноусе-
щането за историчност изисква

да има някакъв такъв текст, кой-
то да предвиди съвременните
беди, но пусто - проклетата исто-
рия никога не е на висотата на
нашите фантазии за нея.

Няма нужда да вярваме в
измислени думи. Истинският Лев-
ски е толкова по-вълнуващ от
всяка измислица за себе си. Ето
само един цитат от него, който
доказва какъв характер и човек
имаме срещу себе си. Цитатът (ав-
тентичен) е от писмото му до чор-
баджията Ганчо Милев: “Чакахме
Ви да усетите горещите сълзи на
бедния ни народ, който е вече в

крайно тегло, но не! Вие му пи-
ете още кръвта и го предавате
на мръсния мъчител”.

Няма нужда да си измисля-
ме различен Левски. Този, кой-
то имаме, е достатъчен за всич-
ко. Най-малкото е бил наясно,
че богатите българи тогава не
са агенти на промяната, а
поддръжници на статуквото. Ка-
зано с модерен речник - Лев-
ски си е давал сметка, че оли-
гархията пречи на развитието.

Само това да ни беше заве-
щал, заслужаваше да го по-
мним. Истинския Левски.

„Късо
съединение”
за шести път
в София
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Едва след 2016 г. може да има нова и по-справедлива
методика за изчисляване на такса смет Проф. Иван

Ангелов:
Защо е нужна
актуализация
на бюджета

Снимка Пресфото/БТА

ще се анализират и ще се търси
моделът за отчитане на коли-
чеството генериран отпадък.
Обещанието за измисляне на
по-добра методика от сегашна-
та столичната администрация
дава от години, но досега така
и не бе направено конкретно
предложение.

Четири мерки
срещу монополите
предлага левицата

Четири мерки
срещу монополите
предлага левицата

Четири мерки
срещу монополите
предлага левицата

Четири мерки
срещу монополите
предлага левицата

Четири мерки
срещу монополите
предлага левицата
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“Най-малко от всичко имаме
нужда от разединение сега.
Имаме нужда от отговорности на
властите, от парламента в ця-
лост и работа за благото на
държавата, а не за да прикри-
ваме пошли властови модели”,
заяви вицепрезидентът Марга-
рита Попова по време на учас-
тието си в отбелязването на 176-
ата годишнина от рождението
на Васил Левски пред бюст-па-
метника на Апостола в Алеята
на възрожденците в Борисова-
та градина в София вчера. По-
питана дали с казаното намек-
ва, че ГЕРБ трябва да се върне
в парламента, вицепрезидентът
отговори, че не го намеква, а
казва това категорично.

Попова коментира, че диа-
логът в държавата може да се
възстанови с общо желание от
страна на всички. “Общо жела-
ние на всички трябва да има. На
мен много ми се иска да видя в
малко по-засилена роля ми-
нистър-председателят”, обобщи
вицепрезидентът, като допълни,
че си позволява да каже това
пред медиите, защото го е спо-
делила и с премиера.

Според нея министър-пред-
седателят Пламен Орешарски
трябва да се наложи и покаже,
че не му е приятно или не би
искал негови говорители да
бъдат политически лидери. “Той
е експерт, той е министър-пред-
седател на всички и на него се
пада да има малко по-силен

МАРГАРИТА ПОПОВА ПРИЗОВА:

ГЕРБ трябва да се
върне в парламента
Според нея президентската институция не е тази, която решава кога трябва да има избори

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

176-годишнината от рождението на Апостола Васил Левски събра официални
лица и граждани пред бюст-паметника му в Алеята на възрожденците в

Борисовата градина вчера. Стотици хора поднесоха цветя в памет на Левски

глас”, категорична бе Попова. Тя
показа по-различна позиция за
евентуални избори от президен-
та Росен Плевнелиев, който се
обяви за нов вот като решение
за изход от кризата в страната и
с думите си подкрепи протести-
ращите. “Президентската инсти-
туция не е институцията, която
решава кога и как да се случват
избори, кой и кога да подава
оставка. Тези въпроси се реша-
ват единствено и само от
изпълнителната власт в лицето,
на което и да е българско прави-
телство, и от Народното събра-
ние в неговата цялост”, коменти-
ра Попова.

В речта по случай годишни-
ната на Апостола вицепрези-
дентката призова “да допуска-
ме без презрение и без смуще-
ние народния контрол, защото
иначе няма прогрес, няма на-
предък и никога няма да можем
да бъдем ние във времето и то
да бъде в нас. Ние него да
обърнем и то нас да обръща”. Тя
посочи, че, припомняйки си иде-
ите на Апостола на свободата,
трябва да бъдем критични, са-
мокритични към това, което сме
днес и към това, което искаме
да бъдем утре. “Кой от нас може
да каже, че с живота си е готов
да повтори идеите на Апосто-
ла? Може би не сме много и
затова мъдрият народ изисква,
недоволства, бунтува се и пре-
тендира справедливо”, подчер-
та вицепрезидентът.

През 2011 и 2012 г. не беше гарантирана националната сигурност в очаква-
ната от българските граждани степен, заяви министърът на обраната Ангел
Найденов. Той участва в съвместното заседание на пет парламентарни
комисии - за контрол над службите за сигурност, използването и прилага-
нето на СРС, по вътрешна сигурност и обществен ред, по външната полити-
ка, по отбрана и комисията по правни въпроси, на което се обсъжда до-
кладът за състоянието на националната сигурност през 2011 г., внесен в
НС на 13 юни 2012 г. от кабинета “Борисов”. Докладът, отлежавал до вчера
бе отхвърлен единодушно от всички народни представители, членове на
петте комисии. Те го определиха като “механичен сбор от информации,
получени от различни ведомства”.

скра Фидосова напуска Изпъл-
нителната комисия на ПП ГЕРБ.
Това се посочва в молба от Фи-
досова до председателя на ГЕРБ
Бойко Борисов и останалите чле-
нове на комисията, съобщиха от
пресцентъра на ГЕРБ. Фидосова
заявява и желанието си да бъде
освободена и като народен
представител от 42-то НС. В мо-
тивите си тя заявява, че предпри-
ема тези действия, за да изчисти
всички внушения около името и
работата си.

“Спекулациите и внушенията,
които се тиражират в публично-
то пространство от определени
кръгове, целят не само моето
омаскаряване, но и дискредити-
рането на ПП ГЕРБ. Убедена съм,
че зад моето очерняне стоят
накърнените интереси на опре-

Националната гимназия за древни
езици и култури “Константин Кирил Фи-
лософ” ще се премести в сградата на
закритото 13-о основно училище “Св.
св. Кирил и Методий”, което се намира
до Женския пазар. Решението беше
взето по предложение на министъра на
културата Петър Стоянович. С премест-

Първата възстанове-
на римска крепост у нас
- Цари Мали Град, бе по-
сетена вчера от ми-
нистъра на регионално-
то развитие Десислава
Терзиева, министъра на

Откриха първата възстановена римска крепост у нас
културата Петър Стояно-
вич, директора на НИМ
Божидар Димитров и
кмета на Самоков Вла-
димир Георгиев. Тя се
намира в самоковското
село Белчин. Археоло-

гическите проучвания в
областта започват през
2007 г., а строителните
работи по реставрация-
та започват през 2012 г.
Проектът е финансиран
от Оперативна програма

“Регионално развитие” и
общата му стойност е
близо 6 млн. лв.

Цари Мали Град от-
варя врати за посетите-
ли в събота със серия
възстановки на древни

битки и ритуали, концер-
ти и забавления за най-
малките. Комплексът
включва панорамно
влакче, което качва тури-
стите от селото до крепо-
стната стена, въжен парк,

висящ мост, скулптурна
градина, беседки и ня-
колко екопътеки. Входът
за всички през уикенда
е свободен, като нача-
лото на възстановките е
10,30 ч.

Борисов и Цветанов
струват на данъкоплатеца
80 000 лв. месечно
Веселка ВЕНКОВА

По 40 000 лв. месечно струва на
хазната охраната на председателя на
ГЕРБ и земестника му, са пресметнали
грубо депутати, защото не са получили
точен отговор от шефа на Национална-
та служба за охрана ген. Тодор Код-
жейков. Каква е охраната на Борисов и
Цветанов и какви са заплахите за жи-
вота искаха да научат народните пред-
ставители от комисиите по вътрешен
ред и сигурност и за контрол над служ-
бите за сигурност, използването и при-
лагането на СРС и достъпа до данните
по Закона за електронните съобщения.

Повечето заплахи за Бойко Бори-
сов били от хора в нетрезво състояние
или с психични отклонения, “освен
един-единствен случай - със сръбския
гражданин”, обясни Антон Кутев след
изслушването. Нямало данни за притес-
нения нито в МВР, нито в НСО за живо-

та на Борисов и в затвора - малтретран,
убит и пр., както самият експремиер
твърдеше. Това Борисов си го е съчи-
нил, категоричен бе Кутев.

Членовете на комисиите научили, че
Борисов и Цветанов са най-охранява-
ните хора в България.

Единственият конкретен отговор
на въпросите, зададени от Десислав
Чуколов, било уточнението, че не
НСО е консултирало експремиера да
слага в устите на девойките с погачи
хапките, които отчупва. Въпросите за
кортежите, предизвиквали ПТП, кол-
ко струва орханата на Борисов и Цве-
танов на данъкоплатеца, защо Бори-
сов сам управлява автомобила си,
останали без отговор.

Депутатите поръчали на ген. Код-
жейков да приготви и списъците, които
досега НСО крие, със спътниците на
Бойко Борисов при полетите му с “Ави-
оотряд 28”.

Искра Фидосова
напуска парламента

И

Класическата гимназия
отива на Женския пазар

ването се цели учениците да нямат
затруднения с пътуването си от вкъщи.
Общинските съветници решиха едино-
душно да прехвърлят за 10 години
безвъзмездното управление на сграда-
та на МК, под чиято шапка е Класиче-
ската гимназия. Необходимият ремонт
ще е за сметка на държавния бюджет.

делени лица и кръгове в държа-
вата. Категорично заявявам, че
ще се противопоставя на всички
нечисти внушения и спекулации,
свързани с мен. В работата си
досега съм се ръководела един-
ствено и само от законите и няма
да допусна да се злоупотребява
с името ми и с това на партията”,
се казва още в молбата на Искра
Фидосова. Фидосова заявява, че
остава член на ГЕРБ и ще
продължи да работи за реализи-
рането на приоритетите на пар-
тията.

Действията на гербаджийката
бяха одобрени и от лидера на
ГЕРБ Бойко Борисов. “Срещнах
се и разговарях с г-жа Фидосова.
Приемам нейното решение - да
освободи и двата поста”, комен-
тира той.
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ОБЩИНСКАТА СЪВЕТНИЧКА ОТ ГЕРБ МАЛИНА ЕДРЕВА
ПРАВИ ФУНДАМЕНТАЛЕН ПРОБИВ В ПОЛИТОЛОГИЯТА

Н

Изборът на шеф на
ДАНС се отложи вчера,
защото предложение от
премиера не беше вне-
сено в НС преди нача-
лото на работния ден на
депутатите. Документът
от Пламен Орешарски
пристигна малко преди
12 ч. по обед, а дебати
и избор за ръководител

Отпадна нормата парите
да следват депутата

НС запази досегашните
партийни субсидии

оалиция за
България и
ДПС запазиха
сегашния ме-
ханизъм за

Веселка ВЕНКОВА ното финансиране на
партиите, но при равно-
поставеност на партии-
те в НС и извън него.
Този въпрос трябва да
бъде уреден в Закона
за бюджета, защото
всяка промяна ще дей-
ства от 1 януари 2014 г.

Манолова и Бисеров
се противопоставиха и
на предложението на
Кадиев да се удържа
част от държавната
субсидия на партиите в
парламента, ако групи-
те им не участват в пле-
нарни заседания. Санк-
ции срещу партии, кои-
то не участват в пле-
нарни заседания,  не
следва да бъдат праве-
ни чрез държавната
субсидия, смята Мано-
лова. Според Бисеров
трябвало да се проме-
ни правилникът на пар-
ламента,  който сега
дава една трета от за-
платата на отсъстващи-
те без уважителни при-
чини народни предста-
вители.

Единствената промя-
на, която беше напра-
вена в Закона за поли-
тическите партии, е
приетото на второ чете-
не отпадане на принци-
па “държавната субси-
дия да следва депутата”,
от което в миналия пар-
ламент най-засегната
беше “Атака”. Субсиди-
ята остава в политичес-
ката сила, от чието име
народният представи-
тел е влязъл в НС.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

След дискусия депутатите решиха да запазят за тази година
непроменен размера на субсидията

К

на глас за всички пар-
тии над 1% подкрепа и
допълнително по 45
хил. лв. за спечелено
място) ощетява малки-
те партии.

Не е редно субсиди-

получаване на държав-
ни субсидии от партии-
те, парламентарни и из-
вънпарламентарни, но
заявиха, че размерът
трябва и ще бъде нама-
лен при приемането на
бюджета за 2014 г. Това
стана при окончателно-
то приемане на проме-
ни в Закона за полити-
ческите партии.

Парламентът от-
хвърли искането на
“Атака” субсидия да по-
лучават само партиите,
минали 4-процентната
бариера за влизане в
парламента. Мнозинст-
вото обеща да намали
държавната субсидия от
1 януари 2014 г., без да
уточнят с колко - в зави-
симост от възможности-
те на бюджета. Според
сегашните правила пар-
тиите с повече от 1%
подкрепа на последни-
те парламентарни избо-
ри получават 12 лв. на
глас годишно.

Разисквания пре-
дизвикаха идеите на
Георги Кадиев за про-
мяна на модела на суб-
сидията, с която се на-
малява с 50% държав-
ното финансиране за
извънпарламентарните
партии и със 17% за
формациите в Народно-

Над 200 000 подписа са
събрани в подкрепа на прави-
телството, заяви на брифинг в
парламента Антон Кутев. “В
момента нямаме право да пре-
дадем гласовете на тези, кои-
то са ни подкрепили. Няма как
да се случи една група от ня-
колко хиляди души по някакъв
начин да промени резултатите
от изборите, защото на избори
отиват милиони”, категоричен
бе депутатът.

Резултатът от предстоящи
избори, за добро или лошо,
най-вероятно ще бъде много
подобен на този от предишни-
те. Ние ясно чуваме гласа на
протестиращите, наясно сме,
че исканията в момента са

35-и ден българските граждани протестират срещу правител-
ството на Орешарски и искат оставката на коалиционните
партньори БСП, ДПС и “Атака”. Какви политици са тези, кои-
то по никакъв начин не чуват протестите на хората и продъл-
жават да правят скандални назначения на всички нива в уп-
равлението? От ГЕРБ подадохме оставка още на втория ден
от протестите и върнахме властта на хората, защото така из-
исква демокрацията. Това е казал председателят на ГЕРБ по
време на среща с директора на фондация “Ханс Зайдел” д-р
Петер Витерауф и ръководителя на отдел “Централна, Източ-
на и Югоизточна Европа, Кавказ и Централна Азия” д-р Кла-
ус Физингер. Борисов информирал, че ГЕРБ ще се върне в
НС само когато има конкретна дата за предсрочни избори и
в дневния ред на парламента бъде включена точка за проме-
ните в изборното законодателство. На срещата били “обсъде-
ни и резултатите от парламентарните избори, опорочаването
на деня за размисъл, подмяната на вота на българските гра-
ждани в парламента и действията на новата коалиция БСП-
ДПС-”Атака”, обясни пресцентърът на ГЕРБ. Представителите
на “Ханс Зайдел” били загрижени за политическата ситуация
у нас и за впечатлението от България у евро-атлантическите
партньори. Германците заявили, че следят внимателно случва-
щото се, информират централата си за подробности около
протестите, назначенията и политическите процеси.

200 000 ПОДПИСА
В ПОДКРЕПА НА ОРЕШАРСКИ
Веселка ВЕНКОВА предимно негативни, и въпре-

ки това не можем да се подда-
ваме на уличния натиск, стиму-
лиран от различни фактори -
далеч не само политически,
обясни Кутев в източния куло-
ар на НС, където се чуваха
свирките и сирените на обса-
дилите сградата близо 200
души.

Няма съмнение, че гражда-
ните имат право да протести-
рат, а политиците трябва да
чуват гласа им, но на послед-
ните избори само преди 2 ме-
сеца за БСП гласуваха близо 1
млн. души, с които постоянно
се срещаме, а те потвърждават
подкрепата си за правителст-
вото на Пламен Орешарски,
включително и с подписката,
отсече Кутев.

Сутринта не се случи жела-
нието на протестиращите, обя-
вено в интернет и по медиите,
народните представители да
не бъдат допуснати в парла-
мента, докато не падне прави-
телството. Затова се прави
опит с пари и със закупени
автобуси да се придвижват
хора от провинцията. Изявле-
нието е на политоложката Та-
тяна Буруджиева, депутат от
гражданската квота на КБ. По
думите й, както е станало ясно
и в медиите, организираните
автобуси идват предимно от
населени места, където кмето-
ве са представители на ГЕРБ.

По-рано вчера се разбра,
че основната “група” недовол-
ни от кабинета “Орешарски” се
очаква от Пловдив.

БОРИСОВ СЕ ЖАЛВАЛ
ОТ УПРАВЛЯВАЩИТЕ

Отложи се изборът за шеф на ДАНС
Веселка СПИРИДОНОВА на Държавна агенция

“Национална сигурност”
трябва да се проведат
днес. Предложението е
Владимир Писанчев да
стане председател на
ДАНС, съобщи депутатът
от Коалиция за Бълга-
рия Димитър Дъбов,
председател на комиси-
ята за контрол над
службите за сигурност,
използването и прилага-

нето на специалните
разузнавателни средст-
ва и достъпа до данните
по Закона за електрон-
ните съобщения. “Няма
нарушения на Закона за
СРС - там има констати-
рани 230 разговора на
г-жа Татяна Дончева с
бившия директор на
служба НСС г-н Чоба-
нов, от негова страна -
250 разговора със слу-

жители на ДАНС, досе-
щате се, че и в това има
нещо нелогично и то за
кратък период от време.
Разбира се, част от ин-
формацията по това де-
ло е класифицирана и
няма как тя да стане
публична”. Така отгово-
ри Димитър Дъбов, питан
за връзката на Писан-
чев с шумния скандал
за подслушване на

журналисти  “Галерия”.
Според променения
Закон за ДАНС шефът
на агенцията се избира
от НС по предложение
на министър-председате-
ля. Във вторник парла-
ментарната комисия,
ръководена от Дъбов,
изслуша двамата
кандидати, предложени
с писмо от премиера -
временния шеф на

ДАНС Владимир Писан-
чев и началника на
дирекцията за класифи-
цирана информация
Недялко Недялков.
Комисията реши да не
препоръчва нито един от
претендентите, а да
представи като равно-
стойни и двете кандида-
тури, а Орешарски да
реши кого да предложи
на парламента.

то събрание. Шефът на
правната комисия Хри-
сто Бисеров заяви, че
партията му е за нама-
ляване на субсидията,
но предложената от Ка-
диев формула (по 6 лв.

ята да се определя през
постоянно действащ за-
кон, защото тя не е кон-
станта, според Бисеров.
Всяка година кабинетът
да преценява какви са
възможностите на бюд-

жета и с него трябва да
се обсъжда този въпрос,
добави той.

И зам.-председател-
ката на парламента Мая
Манолова се обяви за
намаляване на държав-
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На основание чл. 90, ал.1 и 2 и чл. 91 от Кодекса на труда, чл. 5, ал. 3 и 4 от Закона за
закрила и развитие на културата и чл. 3, ал. 1 от Наредба № Н-4 от 14.06.2007 г. за провеждане
на конкурсите за директори на държавните културни институти

ОБЯВЯВА КОНКУРС
ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА „ДИРЕКТОР”

НА ДЪРЖАВНА ОПЕРА - РУСЕ
1. Кандидатите да отговарят на следните изисквания:
1.1 Образование - висше;
1.2 Образователно - квалификационна степен “магистър”;
1.3 Област на висше образование “Изкуства” според Класификатора на областите на висше

образование и професионалните направления, приет с ПМС № 125/2002г.;
1.4 Професионално направление “Музикално и танцово изкуство”;
1.5 Специалности - от посоченото направление или арт мениджмънт;
1.6 Професионален опит в областта на културата - минимум 3 години;
1.7 Управленска компетентност, която да включва способност за формиране на цели, пътища

за тяхното постигане и очаквани резултати;
1.8 Организационна компетентност и способност за планиране и организиране на дейността

на ДО - Русе;
1.9 Да познават и прилагат българското законодателство в областта на културата;
1.10 Да познават структурата и функциите на Министерство на културата и неговите подраз-

деления;
1.11 Да имат комуникативна компетентност и умение за работа в екип.
1.12 Способност да предлагат иновационни решения в рамките на съществуващите указания

и процедури.
2. Конкурсът да се проведе чрез разглеждане на представените документи и концепции за

развитието на Държавна опера - Русе и събеседване.
3. В срок от един месец от публикуването на обявата, кандидатите да представят в  “Човешки

ресурси”, стая 505, етаж 5 в Министерство на културата, бул.”Ал.Стамболийски” № 17, всеки
работен ден от 14.00 до 17.00 часа следните документи:

а) молба за участие в конкурса и автобиография;
б) документ за самоличност - оригинал и копие;
в) документ за придобито образование,специалност,квалификация, които се изискват за

длъжността - оригинал и копие;
г)  документ, удостоверяващ трудовия стаж на кандидата - оригинал и копие;
д)  свидетелство за съдимост;
е) документ за медицински преглед при първоначално постъпване на работа, както и когато

трудовата дейност е прекратявана за повече от 3 календарни месеца.
3.1 Документите, издадени в чужбина, се представят в легализиран превод на български

език и след необходимото признаване и легализация от съответните оправомощени органи в
Република България.

4. Към документите по т.3 се представя концепция за развитието на Държавна опера - Русе
за срок от четири години, която се представя в седем екземпляра, подписани от кандидата, в
затворен непрозрачен плик, в обем не повече от пет страници, която да съдържа:

4.1 стратегия за творческо развитие на държавния културен институт с подробен репертоарен
план за първата година;

4.2 съответствие на концепцията с конкретната среда, в която  работи културният институт:
а) демографски и културни особености в съответствие с утвърдения профил на института;
б) политика на оптимална заетост на творческите кадри и наличен потенциал;
в)  творчески потенциал;
4.3 финансово управление на института и възможности за набиране на допълнителни

финансови средства;
4.4 възможности за увеличаване аудиторията на института;
4.5 поддържане и подобряване на материалната база.
5. При подаването на документите на всички кандидати се предоставя копие от длъжностната

характеристика за конкурсната длъжност.
6. Срок за заемане на длъжността - четири години.

За информация на тел. 94 00 845

МИНИСТЕРСТВО НА КУЛТУРАТА

Служители в
БНТ се опълчиха
на Вяра Анкова

О

Обвиняват я за провал в програмната
схема, двоен стандарт и проблеми
с усвояването на финансирането

стри критики
срещу настоя-
щия директор
на БНТ Вяра Ан-
кова се посипа-

ха дни преди изслушване-
то й за втори мандат. Слу-
жители от дирекциите
“Програма” - БНТ 1, “БНТ
Свят и региони”, “Техни-
ка”, “Маркетинг и продаж-
би” и “Телевизионно про-
изводство, както й члено-
ве на СБЖ и Синдикат
“Техника” разпространиха
позиция, в която критику-
ват началника си. Хората
настояват за нов одит в
медията, защото с бюдже-
та на обществената теле-
визия се разпореждало
като с “лична бакова смет-
ка”. Те смятат, че това ще
прекрати финансовия де-
фицит в БНТ. “В момента
обществената телевизия е
узурпирана от олигархи-
чен модел, който води до
нейното обезличаване и
системно ограбване”, оп-
лакват се служителите.

Според недоволните
настоящият генерален ди-
ректор събира нужната му
обществена подкрепа сред
служители на БНТ и изяве-
ни общественици със страх
и репресии. Твърди се, че
има списък от обществени
организации, гилдии и

творци, които трябва да
подкрепят Анкова за втори
мандат, а срещу всеки от
тях стоял съответният “от-
говорник” от БНТ. “В подоб-
но унизително положение
БНТ не е била поставяна
никога”, оплакват се слу-
жителите.

Анкова е обвинена за
провалена структурна ре-
форма и неработещ про-
дуцентски принцип, чрез
който се създават дубли-
ращи структури и се раз-
мива отговорността. Лип-
свали и дискусии за про-
грамата, програмирането и
предаванията. Отчетена е
липса на ясни критерии за
атестация на персонала и
наличие на субективизъм.
Според авторите бюджет-
ната комисия на БНТ се е
превърнала в средновеко-
вен феодален владетел, а
средствата се разпределят
по неясни критерии. Про-
блеми има в програмната
схема, има понижен зри-
телски интерес и изключи-
телно слаби и негледаеми
нови предавания. Хората
се възмущават от ликвиди-
рането на вътрешната про-
дукция за сметка на скъпи
външни продукции. Твърди
се и за двоен стандарт в
отношението към служите-
лите, както и за вмешател-

ство от страна на УС на
БНТ. “Вече 3 г. БНТ работи
по инерция, управленски-
ят хаос е постоянна вели-
чина, всички решения се
вземат в последния мо-
мент”, оплакват се авто-
рите. Според тях средст-
вата не се оползотворя-
ват правилно, има про-
изводствени и технологич-
ни проблеми.

“По време на своя
първи мандат Вяра Анко-
ва налага безцеремонно
някои еднолични реше-
ния”, пише в писмото. За
пример е дадена Еврови-
зия 2013, където Вяра
Анкова е посочила песен-
та-фаворит, а създадена-
та за целта комисия само
е потвърдила решението
й. Генералният директор
стои зад осъществяването
на сериала “Недадените”.
“Решението” на Анкова е
взето след настойчиво
позвъняване от начални-
ка на кабинета на Бойко
Борисов - Румяна Бъчва-
рова. Преди него в доку-
ментите на “Филмопроиз-
водство” е трябвало да
бъдат реализирани три
други поредици”, твърди
документът. Отбелязано е,
че медията не се съобра-
зява и с решенията на
Етичната комисия на БНТ.

Столичани протестираха на ул. “Московска” 33 и потърсиха
правата си от Фандъкова

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

БСП ПОИСКА ФАНДЪКОВА
ДА ЗАЩИТИ ПРАВАТА
И НА НЕПРОТЕСТИРАЩИТЕ

Деси ВЕЛЕВА

О
НЕДОВОЛНИ СТОЛИЧАНИ
ПОСРЕЩНАХА КМЕТИЦАТА
ПРЕД ОБЩИНАТА

Н
бщинските съвет-
ници от БСП в Со-
фия призоваха сто-
личният кмет Йор- Недоволни столичани протестираха вчера

пред сградата на Столичната община срещу
блокадите на улици и спирането на движението.
За втори пореден ден те издигнаха лозунги “И
аз имам права”, “Г-жо кмет, въведете ред”,
“Всички имаме права”, “Цариградските вълни
само за коли”. Към управляващите и админис-
трацията се чуха освирквания и скандирания.
Гражданите настояваха да има ясен маршрут,
по който да преминава протестното шествие,
както и да е ясно за колко време, кога и кои
улици ще бъдат затворени за движение.

данка Фандъкова да защи-
ти и правата на непротес-
тиращите столичани в свое
изявление в началото на
вчерашната сесия на СОС.
Ние не оспорваме правото
на протест, но неконтроли-
раният начин на провеж-
дането им доведе до все-
кидневно нерегламентира-
но затваряне на централ-
ни улици и кръстовища, ко-
ето системно нарушава
правата на огромна част
от гражданите на София,
заявиха общинските съвет-
ници. Те напомнят на Фан-
дъкова, че в момента сто-
лицата е единственият
град, в който кметът не е
уведомяван за предстоя-
щите прояви по надлежен
ред. Според шефката на
групата на червените Мил-
ка Христова би трябвало
протестите да имат орга-
низатори, които да отпра-
вят уведомление до кмета
за времето и техния марш-
рут. Това че те нямат лиде-
ри, не значи, че не може
да се установи диалог с
протестиращите, катего-
рична бе Христова.

В отговор пък Фандъ-
кова заяви, че разбирала

за протестите, времето на
провеждането им и мар-
шрута, като следяла соци-
алните мрежи. Всички си
даваме сметка, че трябва
да се работи и хората без-
препятствено да стигат до
работа, призна кметица-
та, без обаче да даде ясен
отговор как ще осигури
това право на столичани.
Тя бе категорична, че
кметът не бива да прекра-
тява протестите, ако не
искаме да приличаме на
някои съседни страни.
ДУМА припомня, че през
миналата година по по-
вод други протести същи-
ят кмет обяви: “Всеки чо-
век има право да изразя-
ва гражданската си пози-
ция и да протестира, но

това не трябва да бъде за
сметка на другите и за
сметка на града”. От своя
страна пък шефката на
групата на ГЕРБ Малина
Едрева се оплака, че
протестиращите 35 дни
стоят изолирани и непри-
общени.

Междувременно Лов-
чанският митрополит Гав-
риил обяви преди вче-
рашното заседание на
Светия синод, че блоки-
рането на пътища наст-
ройва хората и това не е
начин, по който ще се
реши един политически
проблем. Ние имаме да
решаваме много важни
въпроси и един час не
може да стигнем до Све-
тия синод, оплака се той.

БСП трябва да е различна, БСП
няма право да бъде лидерска партия.
Това обяви в сряда вечерта социологът
Живко Георгиев на дискусия под на-
слов “Какво иска да ни каже улицата”.
Тя бе организирана от дискусионния
клуб “Политика 21” с председател За-
хари Захариев. Според него с решени-
ето за Пеевски левицата е разрушила
крехките устои на едно ново доверие
към себе си и така е компроментирала
всяко едно свое бъдещо решение. БСП
трябва да направи анализ на това как
бе възможно да се вземе такова реше-
ние, защото не стигне ли до истината,
промяна няма да има, категоричен бе
Георгиев. Той счита, че през първите
два дни протестът срещу решението за
Пеевски е бил национален, но после е
променил своя характер и в него леви
хора не са останали. “Вече има пиар-
компании, които се занимават с дизай-
на на протеста. Той се опошли”, анали-
зира Георгиев. Според него данните от
социологическите проучвания показват,
че в страната няма желание за пред-
срочни избори.

Правителството на Орешарски е
едно от най-нееднозначните правител-

ЖИВКО ГЕОРГИЕВ:

БСП няма право
да бъде лидерска партия
Александър СИМОВ ства в историята на прехода, бе комен-

тарът и на зам.-председателят на БСП
Янаки Стоилов. Според него обаче няма
и друго правителство, което в първия
месец от своята работа да е свършило
толкова много. Стоилов откровено опи-
са ситуацията в БСП при формирането
на кабинета и за това как на базата на
факта, че подкрепят правителството
членове на Националния съвет са пра-
вили съвсем противоположни изводи.
Същевременно обаче отбеляза, че под
напора на улицата министрите дейст-
ват и добре. Като пример за това той
даде изявлението на Драгомир Стой-
нев, че дивият капатилизъм се интере-
сува само от печалбата, а не от хората.

Като специален гост на дискусията
провокативно слово направи и журна-
листът Георги Коритаров. Той призова
БСП отново да постъпи демократично
и да се откаже от властта, за да запази
достойнството си. Коритаров пак се
върна и към 4 февруари 1997 година.
Според него тогава героите са били
двама - Николай Добрев и Жан Виде-
нов. Виденов, защото се оттеглил от
инфарктното заседание на КСНС заед-
но с министрите си тогава и дал
възможност за различна дискусия, без
да им натрапва мнозинството си.
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На основание чл. 90, ал. 1 и 2 и чл. 91 от Кодекса на труда, чл. 5, ал. 3 и 4 от Закона
за закрила и развитие на културата и чл. 3, ал. 1 от Наредба №Н-4 от 14.06.2007 г. за
провеждане на конкурсите за директори на държавните културни институти

ОБЯВЯВА КОНКУРС
ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА „ДИРЕКТОР”

НА ДЪРЖАВНА ОПЕРА - ПЛОВДИВ
1. Кандидатите да отговарят на следните изисквания:
1.1 Образование - висше;
1.2 Образователно-квалификационна степен - “магистър”;
1.3 Област на висше образование: “Изкуства” според Класификатора на областите на

висше образование и професионалните направления, приет с ПМС №125/2002 г.;
1.4 Професионално направление: “Музикално и танцово изкуство”;
1.5 Специалности - от посоченото направление или арт мениджмънт;
1.6 Професионален опит в областта на културата - минимум 3 години;
1.7 Управленска компетентност, която да включва способност за формиране на цели,

пътища за тяхното постигане и очаквани резултати;
1.8 Организационна компетентност и способност за планиране и организиране на

дейността на ДО - Пловдив;
1.9 Да познават и прилагат българското законодателство в областта на културата;
1.10 Да познават структурата и функциите на Министерството на културата и неговите

подразделения;
1.11 Да имат комуникативна компетентност и умение за работа в екип;
1.12 Способност да предлагат иновационни решения в рамките на съществуващите

указания и процедури.
2. Конкурсът да се проведе чрез разглеждане на представените документи и концеп-

ции за развитието на Държавна опера - Пловдив, и събеседване.
3. В срок от един месец от публикуването на обявата кандидатите да представят в

“Човешки ресурси”, стая 505, етаж 5 в Министерството на културата, бул. “Ал. Стамболийски”
№17, всеки работен ден от 14.00 до 17.00 часа, следните документи:

а) молба за участие в конкурса и автобиография;
б) документ за самоличност - оригинал и копие;
в) документ за придобито образование, специалност, квалификация, които се изискват

за длъжността - оригинал и копие;
г)документ, удостоверяващ трудовия стаж на кандидата - оригинал и копие;
д) свидетелство за съдимост;
е) документ за медицински преглед при първоначално постъпване на работа, както и

когато трудовата дейност е прекратявана за повече от 3 календарни месеца.
3.1 Документите, издадени в чужбина, се представят в легализиран превод на българ-

ски език и след необходимото признаване и легализация от съответните оправомощени
органи в Република България.

4. Към документите по т. 3 се представя концепция за развитието на Държавна опера
- Пловдив за срок от четири години, която се представя в седем екземпляра, подписани
от кандидата, в затворен непрозрачен плик, в обем не повече от пет страници, която да
съдържа:

4.1 стратегия за творческо развитие на държавния културен институт с подробен ре-
пертоарен план за първата година;

4.2 съответствие на концепцията с конкретната среда, в която  работи културният
институт:

а)демографски и културни особености в съответствие с утвърдения профил на института;
б) политика на оптимална заетост на творческите кадри и наличен потенциал;
в) творчески потенциал;
4.3 финансово управление на института и възможности за набиране на допълнителни

финансови средства;
4.4 възможности за увеличаване аудиторията на института;
4.5 поддържане и подобряване на материалната база.
5. При подаването на документите на всички кандидати следва да се предостави копие

от длъжностната характеристика за конкурсната длъжност.
6. Срок за заемане на длъжността - четири години.

За информация - на тел. 94 00 845

МИНИСТЕРСТВО НА КУЛТУРАТА

ай-важна е финансо-
вата стабилност и ус-
тойчивост на пенси-
онната система. Око-
ло това становище се

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

След сондаж за нефт преди 50 години край варненското село
Кривини избликва вода, която може да се запали. Местните
вярват, че водата, която е смесена с природен газ, лекува

различни заболявания

Експерти обсъждат
„замразяването” на
възрастта за пенсия

Н

тстраненият през юни шеф на СДВР
Валентин Йорданов вчера бе избран
за кмет на район “Витоша” от Столич-
ния общински съвет. Кметът Йорданка
Фандъкова обоснова предложението
си с нуждата от по-твърда ръка в рай-
она. Доскоро той бе ръководен от
Стойко Дуков, който подаде оставка,
след като бе уличен от БСП за зло-
употреби в администрацията и в нару-
шения при провеждането на общест-
вени поръчки.  Фандъкова обяви, че
имала 7-8 предложения за вакантното

Предлагат процесът да се ограничи във времето

обединиха на второто си засе-
дание експертите от Консулта-
тивния съвет за оптимизиране
на осигурителната система към
МТСП. Те изразиха становище,
че “замразяването” на увелича-
ването на възрастта за пенсио-
ниране и осигурителния стаж е
необходимо да бъде с опреде-
лен времеви хоризонт. Според
проф. д-р Йордан Христосков
замразяването на увеличаване-
то на възрастта и на осигури-
телния стаж за пенсиониране
да важи през 2014 и 2015 г., а

от 2016 г. да продължи, но след
сериозен анализ, основан на
продължителността на живота
на жени и на мъже след пенси-
онирането им.  Пенсионната си-
стема не бива да се превръща
в донор на останалите системи,
включително и на пазара на
труда, коментира пред ДУМА
Емилия Масларова.

Припомняме, че законопро-
ектът дава възможност за ран-

но пенсиониране при 24 месе-
ца недостигащ стаж и възраст,
но с намалена пенсия - по 0,4%
месечно, но не повече от 9,6%
за целия период. Един от моти-
вите на вносителите на проекта
от КБ е да бъде преборена ви-
соката безработица сред хора-
та в предпенсионна възраст и
те да могат да се пенсионират
с достойство. По-рано бе пре-
сметнато, че за 2014 г. това би
повишило разходите на НОИ с
16 млн. лв.

Консултативният съвет изра-
зява експертни становища в
помощ на работата на заинте-
ресованите институции, както и
на Националния съвет за трис-
транно сътрудничество.

Ексшефът на СДВР става кмет
на „Витоша”, имал твърда ръка

О
Деси ВЕЛЕВА място, но се спряла на Йорданов, тъй като

имал сериозни управленски качества и рабо-
тила с него в трудни моменти. “Сигурно във
вашето тефтерче е имало указания от Цв. Цв.
- “Йорданов да се назначи”. Явно действате
на принципа - на всяко наше момче да се
намери работа”, коментира Атанас Атанасов
от Синята коалиция. Той напомни, че самият
Йорданов е признал в отчет миналата година,
че по време на управлението му в дирекцията
разкриваемостта на престъпленията е нама-
ляла с 30%. Ексшефът на СДВР пък заяви, че
имал и други предложения за работа, но пред-
почел това, и обеща на гражданите да раз-
глежда всичките им сигнали.

открита позиция
срещу избора на
Иво Атанасов за
член на СЕМ изле-

АЕЖ не искат Иво Атанасов в СЕМ

С

Прекратяват се обявените конкурси
за  длъжността “Директор на РЗОК”.
Това реши на свое заседание Надзор-
ният съвет на Националната здравно-
осигурителна каса. Причините са от-
крити пропуски в обявлението за кон-
курса във връзка с изискваните доку-
менти, които кандидатите трябва да
представят, спрямо утвърдените от
Надзорния съвет. Освен това има не-
съответствие между посочените в обяв-
лението изисквания за заемане на
длъжността и утвърдената длъжностна
характеристика за “Директор на РЗОК”.
Друга причина е липсата на регламент
в обявлението за начина на провежда-
не на конкурса. От НЗОК съобщиха, че
документите на подалите за участие в
конкурса кандидати не са отваряни и
разглеждани и ще бъдат върнати лич-
но на кандидатите, без да бъдат отва-
ряни. На следващо заседание на Над-
зорния съвет ще бъде взето решение
за обявяване на нов конкурс.

зе Асоциацията на евро-
пейските журналисти -
България (АЕЖ). Органи-
зацията се притеснява, че
политически обвързана
личност ще се влее в ре-
диците на Съвета за еле-
ктронни медии. “Без да ко-
ментираме професионал-
ните качества на г-н Иво
Атанасов, припомняме, че
той е тясно свързан с
Българската социалисти-

ческа партия, от която е
бивш депутат. Атанасов е
и бивш съветник на пре-
зидента Георги Първанов”,
пишат от АЕЖ.

Според асоциацията
членовете на СЕМ трябва
да са консенсусни фигури.
Те се опасяват, че с изби-
рането на Атанасов управ-
ляващото мнозинство ще
се опита да установи кон-
трол върху обществените
медии, което “не се е случ-
вало от 90-те години на
миналия век”. Организаци-
ята не е доволна от реше-

нието на Народното съ-
брание и иска изборът на
Иво Атанасов да бъде
отменен и да започне
нова процедура, в която
политическите партии да
се допитат за номинации
до професионални орга-
низации.

Според АЕЖ издигане-
то на кандидатурата на Ра-
домир Чолаков, който бе
другият номиниран за по-
ста, е направено единст-
вено, за да не бъде обви-
нена БСП, че организира
“надбягване с един кон”.

СПИРАТ
КОНКУРСИТЕ
ЗА ШЕФОВЕ
НА РАЙОННИ
ЗДРАВНИ КАСИАпелативният съд реши, че таксимет-

ровият шофьор Михаил Куртев, който по-
мете автобусна спирка на “Цариградско
шосе” и заради това едно момиче загина
и 12 души бяха ранени, остава в ареста.
Пред съда Куртев за пореден път при-
зна, че изключително много съжалява за
случилото се. “Жалко е, че нищо не може
да се върне назад. Аз още съм потресен
от случилото се”, заяви той пред апела-
тивните съдии, които помоли за по-лека
мярка. Миналата събота съдия Мими Пе-
трова от Софийския градски съд отказа
да го пусне от ареста, а вчера решени-
ето й беше потвърдено и от втората ин-
станция.

Апелативните съдии прецениха, че
Куртев не е дисциплиниран шофьор и като
такъв той има многобройни нарушения зад
волана. За периода 1998-2011 година той
е санкциониран 24 пъти за различни про-
винения - преминаване на червено, пре-
вишена скорост, неспазване на пътни зна-
ци, шофиране след употреба на алкохол.
Решението на съда е окончателно и не
подлежи на обжалване.

ТАКСИМЕТРОВИЯТ
ШОФЬОР ОТ
„ЦАРИГРАДСКО ШОСЕ”
ОСТАВА В АРЕСТА
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МИНИСТЕРСТВО НА КУЛТУРАТА

На основание чл. 90, ал.1 и 2 и чл. 91 от Кодекса на труда, чл. 5, ал. 3 и 4 от Закона
за закрила и развитие на културата и чл. 3, ал. 1 от Наредба № Н-4 от 14.06.2007 г. за
провеждане на конкурсите за директори на държавните културни институти

ОБЯВЯВА КОНКУРС
ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА „ДИРЕКТОР”

НА  ДЪРЖАВНА ОПЕРА - БУРГАС
1. Кандидатите да отговарят на следните изисквания:
1.1 Образование - висше;
1.2 Образователно-квалификационна степен “магистър”;
1.3 Област на висше образование “Изкуства” според Класификатора на областите на

висше образование и професионалните направления, приет с ПМС № 125/2002г.;
1.4 Професионално направление “Музикално и танцово изкуство”;
1.5 Специалности - от посоченото направление или арт мениджмънт;
1.6 Професионален опит в областта на културата - минимум 3 години;
1.7 Управленска компетентност, която да включва способност за формиране на цели,

пътища за тяхното постигане и очаквани резултати;
1.8 Организационна компетентност и способност за планиране и организиране на

дейността на ДО - Бургас;
1.9 Да познават и прилагат българското законодателство в областта на културата;
1.10 Да познават структурата и функциите на Министерство на културата и неговите

подразделения;
1.11 Да имат комуникативна компетентност и умение за работа в екип.
1.12 Способност да предлагат иновационни решения в рамките на съществуващите

указания и процедури.
2. Конкурсът да се проведе чрез разглеждане на представените документи и концеп-

ции за развитието на Държавна опера - Бургас и събеседване.
3. В срок от един месец от публикуването на обявата, кандидатите да представят в

“Човешки ресурси”, стая 505, етаж 5 в Министерство на културата, бул.”Ал.Стамболийски”
№ 17, всеки работен ден от 14,00 до 17,00 часа следните документи:

а) молба за участие в конкурса и автобиография;
б) документ за самоличност - оригинал и копие;
в) документ за придобито образование,специалност,квалификация, които се изискват

за длъжността - оригинал и копие;
г)  документ, удостоверяващ трудовия стаж на кандидата - оригинал и копие;
д)  свидетелство за съдимост;
е) документ за медицински преглед при първоначално постъпване на работа, както и

когато трудовата дейност е прекратявана за повече от 3 календарни месеца.
3.1 Документите, издадени в чужбина, се представят в легализиран превод на българ-

ски език и след необходимото признаване и легализация от съответните оправомощени
органи в Република България.

4. Към документите по т.3 се представя концепция за развитието на Държавна опера-
Бургас за срок от четири години, която се представя в седем екземпляра, подписани от
кандидата, в затворен непрозрачен плик, в обем не повече от пет страници, която да
съдържа:

4.1 стратегия за творческо развитие на държавния културен институт с подробен
репертоарен план за първата година;

4.2 съответствие на концепцията с конкретната среда, в която  работи културният
институт:

а) демографски и културни особености в съответствие с утвърдения профил на инсти-
тута;

б)  политика на оптимална заетост на творческите кадри и наличен потенциал;
в)  творчески потенциал;
4.3 финансово управление на института и възможности за набиране на допълнителни

финансови средства;
4.4 възможности за увеличаване аудиторията на института;
4.5 поддържане и подобряване на материалната база.
5. При подаването на документите на всички кандидати се предоставя копие от

длъжностната характеристика за конкурсната длъжност.
6. Срок за заемане на длъжността - четири години.

За информация на тел. 94 00 845

Таксиметровите услуги
отново да минат на патен-
тен данък. Това е едно от
предложенията на Пакета
от законодателни проме-
ни, подготвени от Минис-
терството на транспорта,
информационните техно-
логии и съобщенията
(МТИТС). Така секторът ще
излезе “на светло”, заяви
зам.-министър Георги То-
доров, който представи
проекта.

Друго предложение на
МТИТС е таксиметровите
шофьори ежегодно да
представят свидетелство

етипичното хладно
време през летните
месеци на тази годи-
на влияе негативно
върху бирения пазар.

“Ще търсим възможности за възста-
новяване на акциза за горивата за зе-
меделските производители през 2014
г.” За това се договориха министър Гре-
ков, председателят на парламентарна-
та комисия по земеделие и храни Свет-
ла Бъчварова и зърнопроизводителите
преди ден по време на среща в Арба-
наси с Националната асоциация на
зърнопроизводителите (НАЗ).

Министерство на земеделието и
храните в момента готви нова нотифи-
кация, която да даде възможност
държавната помощ за намаление на
акцизната ставка да се прилага през
2014 г., стана ясно по време на среща-
та. До момента България има нотифика-
ция за тази държавна помощ до края
на 2013 г., но тя не се прилага, защото
предишното правителство не е предви-
дило такива средства в бюджета.

Министър Греков и проф. Бъчварова
се ангажираха да представят пред пра-
вителството и парламента въпроса за
осигуряване на тези средства в бюдже-
та за догодина и да се поставят на

Хладното лято удря
продажбите на бира
По 73 литра пиво сме изпили миналата година

година. През 2012 г. консума-
цията на пиво в България е 73
литра на човек над 18 години,
което е средно за страните от
Европейския съюз. Чехия е ли-
дер със 145 литра на глава от
населението. Потреблението в
България може да се сравни с
това в Дания, Естония, Белгия и
Холандия. 16 държави в ЕС са
с по-ниска консумация на бира
от България. Това са предимно
южни държави, където се пие
повече вино, посочиха от Съю-
за на пивоварите в България.
Консумацията на бира у нас по-
степенно се увеличава. През

2005 година е била 61 литра, а
през 2010 година - 67 литра на
човек от населението на
възраст над 18 години.

За 2012 г. продадените ко-
личества бира на българския
пазар са 5 404 000 хектолитра.
Според НСИ вносът на бира
през миналата година е бил
424 000 хектолитра пиво, а из-
носът - 92 800 хектолитра. Чле-
новете на Съюза на пивовари-
те са реализирали в страната 5
084 000 хектолитра пиво.
Българската бира се изнася
най-вече в Гърция, Кипър, Ис-
пания, Англия, дори и за све-

товните производители Белгия
и Холандия.

Въпреки че българският па-
зар на бира отчита слаб ръст
през 2012 г. най-доходоносният
тип опаковки - стъклените бу-
тилки, продължава да намалява
в обеми. През последните годи-
ни има значителен ръст на про-
дажбите през големи супермар-
кети и търговски вериги, докато
продажбите в заведенията сви-
ват значително своя дял. Ето
защо ръстът в приходите от про-
дажби на пиво е много по-нисък,
отколкото ръстът в самите обе-
ми на реализация на бира, ко-

ментира Драган Радивоевич,
председател на УС на Съюза
на пивоварите в България.

Инвестициите на компании-
те от Съюза на пивоварите
надхвърлят 68 милиона лева за
2012 година, а приходите за
бюджета от платен акциз са 82
милиона лева, съобщиха от ор-
ганизацията.

БЮДЖЕТЪТ ПОЕМА АКЦИЗА ЗА
ГОРИВАТА НА ЗЕМЕДЕЛЦИТЕ ОТ 2014 Г.

обсъждане необходимите промени в
двата закона - Закона за акцизите и
данъчните складове (ЗАДС) и Закона
за подпомагането на земеделските
производители (ЗПЗП).

Председателят на НАЗ Ангел Вуко-
динов посочи, че за тях е много важно
навременното получаване на средства-
та по директните плащания, като ми-
нистърът увери, че зърнопроизводите-
лите ще получат субсидиите си както
всяка година през месец февруари.

Такситата отново
на патентен данък

за съдимост. Освен това
лица с тежко съдебно ми-
нало няма да имат право
да управляват таксиметро-
ви автомобили. Предвиж-
да се и психотествовете да
се заснемат на видео, как-
то вече се прави с изпити-
те за правоспособност.

От Изпълнителна аген-
ция “Автомобилна админи-
страция” (ИААА) пък пред-
лагат документът за пра-
воспособност на таксиме-
тров водач, който сега е
безсрочен, по закон да се
подновява на 3 г. Разре-
шението за водач на так-

симетров автомобил тряб-
ва да стане срочно, за да
можем да подлагаме ре-
гулярно водачите на про-
верка, обясниха оттам.

От ИААА смятат още,
че трябва да се изработят
и нови методики за психо-
тестовете, които да акцен-
тират върху степента на
агресивност на водачите,
а санкциите за неспазва-
не на нормите за работа и
почивка да се завишат
двойно или дори тройно.
Предлага се и временно
да се отнема удостовере-
нието на водач при второ
произшествие за 3 или 6
месеца. За последните 10-
15 г. няма отнето разре-
шение за извършване на
дейност на таксиметрова
компания.

В страната има 40 000
таксиметрови шофьори,
разпределени в 24 000
коли, които се движат по
пътищата. Шефът на ИААА
Васил Божков заяви, че в
момента тече проверка на
ДАНС, МВР и прокурату-
рата, която обхваща всич-
ки таксиметрови компании
и водачи на таксита.

Отворени сме за съвме-
стна работа за реализаци-
ята на отговорна държав-
на политика в сектор “Тю-
тюн”. Това заяви ми-
нистърът на земеделието
и храните Димитър Греков
на работна среща с пред-
ставителите на тютюнопро-
изводители, преработвате-
ли и търговци, на която се
постави началото на нов
Консултативен съвет по
тютюна, съобщиха от МЗХ.

Съветът към МЗХ ще
обсъжда дългосрочни
стратегии, концепции, по-

МЗХ СЪЗДАВА НОВ КОНСУЛТАТИВЕН
СЪВЕТ ПО ТЮТЮНА

литики, съгласуване на на-
ционално и европейско
законодателство и систе-
ми за подпомагане в сек-
тор “Тютюн”. Равнопоста-
веност и баланс на пред-
ставителството на произ-
водители, преработвате-
ли, търговци, научни ин-
ститути и администрация
ще е водещ принцип при
изграждането на съвета,
подчерта заместник-ми-
нистър Бюрхан Абазов.

Присъстващите се обе-
диниха около настояване-
то за баланс на предста-

вителството на различни-
те сортове отглеждан тю-
тюн в структурата на съве-
та. За да бъдат взимани
легитимни решения и да
се надгражда върху вече
утвърдени политики и в
дух на взаимно доверие,
се взе решение до 31 юли
браншовите организации
в сектора да заявят пис-
мено своето желание за
членство и да представят
документите на организа-
циите си, както и предло-
жения по проекта на пра-
вилник на съвета.

Н
Защото около 50 на сто от го-
дишните продажби на бира се
генерират най-вече в периода
май-август, очакванията за
2013 г. са по-скоро за лек спад
в продажбите, съобщиха вчера
от Съюза на пивоварите в
България. Ако обаче времето
през следващите месеци бъде
топло за сезона - продажбите
може и да регистрират ръст от
един-два процента спрямо 2012

В
Въвеждат се задължителни писмени

договори между фермери и изкупвачи за
доставка на сурово мляко. До 20 000 лева
санкция грози изкупвачите на сурово
мляко, които вземат суровината от про-
изводителите без писмен договор. Гло-
бите или имуществените санкции започ-
ват от 5 хил. лева, но не засягат хората,
когато става дума за разрешени директ-
ни продажби. Това гласят промените в
Закона за прилагане на общите органи-
зации на пазарите на земеделски про-
дукти на Европейския съюз, публикувани
на правителствения портал за обществе-
ни консултации.

До края на месеца ще продължи об-

ДО 20 000 ЛВ. ГЛОБА ЗА ИЗКУПУВАНЕ
НА МЛЯКО БЕЗ ДОГОВОР

щественото обсъждане на новите разпо-
редби. За производителите, които про-
дават стоката си без документ, наказани-
ето е значително по-малко - от 500 до
2000 лева.

За първи път се въвеждат задължи-
телни писмени договори между произво-
дители и изкупвачи за доставка на суро-
вото мляко и се определят и органите по
регистрация на договорите и контрол за
спазване на изискванията, става ясно от
мотивите на премиера Орешарски. В
момента договорите са фиктивни и никой
не ги спазва, каза Бисер Чилингиров,
председател на Националната ов-
цевъдна асоциация.



ПЕТЪК 19 ЮЛИ 2013

www.duma.bg
77777ÈÊÎÍÎÌÈÊÀ

Ч

П
По данни на Асоциацията на банки-

те у нас има изтеглени над 160 хил. ипо-
течни кредита, съобщи зам.-председа-
телят на комисията по бюджет и финан-
си в Народното събрание Петър Кънев
от Коалиция за България пред Нова ТВ.
Той уточни, че 35 хил. от тези кредити
са просрочени, като около половината
от тях не се обслужват изобщо.

По тази причина Коалиция за Бълга-
рия поиска специално законодателство
в защита на кредитополучателите и
споделяне на риска, коментира Кънев,
но допълни, че на този етап банките не
приемат тази идея.

На срещи в парламентарната коми-
сия от Асоциацията на банките са пред-
ложили други методи. Единият от тях е

Над 35 хил. били
просрочените
ипотечни кредити

Заради опасността хиляди семейства да
останат без жилище, се предприемат мерките
в защита на кредитополучателите

извънсъдебно решаване на споровете
в дирекция към Комисията за защита
на потребителите.

ДУМА припомня, че преди малко по-
вече от седмица за предприемането на
мерки за защита на потребителите на
ипотечни кредити заговори председате-
лят на комисията по бюджет и финанси
Йордан Цонев. Преди няколко дни пък на
пресконференция в централата на БСП
депутатът Румен Гечев също обясни за
намеренията да се предприемат такива
законодателни мерки и посочи примери,
при които при невъзможност да се пога-
сяват задълженията банките отнемат ипо-
текираното жилище, но заради кризата
го продават на по-ниска цена. Така кре-
дитополучателите не само губят жилище-

то си, но и трябва да платят разликата
между цената, на която то е продадено от
банката, и остатъка от ипотечния кредит.

Според банките това са единични
случаи. Според Коалиция за България
обаче проблемът е сериозен и може да
стане причина хиляди семейства да оста-
нат без жилища.

Проблемите във взаимоотношения-
та “банка - кредитополучатели” са ня-
колко. На първо място това е вдигането
на лихвите едностранно, но също така
у нас се оказва, че кредитирането е
“доживот” (дори и при смърт на креди-
тополучателия задълженията се поемат
от наследниците).

Съществува и т.нар. “крепостничест-
во”, тъй като предсрочното погасяване
на кредита се “санкционира” с лихва и
по този начин трудно кредитополуча-
тели се прехвърлят в друга банка. Това
мнение пък изказа депутатът от Коали-
ция за България Димитър Горов пред
БНТ, цитиран от Investor.bg.

Рискът при тегленето на кредит се
покрива изцяло от получателите, но не
и от банките, припомни Горов и
допълни, че това е така само в Бълга-
рия и Румъния, където няма закони за
личните фалити.

Според Горов е редно част от риска
да бъде прехвърлен към банките. “Ос-
вен това готвените мерки се отнасят
само до хора с едно жилище, когато
жилищата са повече - това е инвести-
ция”, коментира депутатът.

Той обясни, че всички проблеми ще
бъдат дискутирани в съвместни комисии.
В тях ще участват и представители на
банките, потребителите и институциите за
защита правата на потребителите.

“Има различни практики и те ще бъдат
обсъдени”, допълни още депутатът. Той
посочи, че например в Германия банките
са трета страна в договора за покупка на
жилището в случаите, когато се тегли
ипотечен кредит за покупката на имот, и
така институцията също носи отговорност.

Приемането на Закон за личния фалит не означава,
че субектът ще се освободи абсолютно от дългове и
няма да търпи санкции. Това обясни председателят на
Асоциацията на колекторските агенции в България Рай-
на Миткова-Тодорова пред “Фокус”.

“Във всички страни законодателствата предвиждат,
че все пак трябва да направим някакъв план за изпла-
щане на поне част от задълженията си. Например в
Германия, тъй като законодателствата са ни доста близ-
ки, това, което законът предвижда, и то съвсем нововъ-
веденият закон, е, че ние ще бъдем в състояние на
фалит три години. През тези три години, за да излезем
от този статус, който води със себе си редица други
негативни ограничения, като например не можем да
заемем позиции във финансовата сфера, не можем да
ръководим компании и т.н., но в рамките на тези три
години ние трябва да направим усилие да изплатим
поне 25% от задълженията си”, обясни Тодорова.

Тя посочи, че е задължително да се направи креди-
тен регистър, където всички заинтересовани страни
могат да проверят кредитната история.

Ако няма наличие на такъв кредитен регистър,
ползването на финансови услуги ще стане изключи-
телно рисково. Тоест всички останали добри клиенти,
които ползват финансови продукти, ще плащат из-
ключително висока цена.

“Така че е редно например Централният кредитен
регистър, който в момента съществува към Българската
народна банка, може би да бъде разширен, да бъдат
включени и други институции, и това отбелязване за
личния фалит да бъде там, така че всички заинтересо-
вани лица да могат да проверят дали ние сме били
добри платци или не сме”, обясни председателят на
Асоциацията на колекторските агенции в България.

Хипермаркетът “Кауфланд” изтегля от продажба
дървен фенер “Фар” от съображения за преван-
тивна защита на потребителите, информираха от
пресслужбата на компанията. Не е изключена
възможността фенерът да се запали при употреба
с чаена свещ, затова Кауфланд изтегля от про-
дажба този продукт. Потребителите могат да
върнат продукта във всеки хипермаркет “Кауф-
ланд” дори и без касова бележка, при което ще
им бъде възстановена заплатената сума.

Създаването на инсти-
туцията на европейския
прокурор ще подобри кон-
трола върху разходването
на европейски и на българ-
ски средства по европей-
ски програми. Това се каз-
ва в прессъобщение на
службата на евродепутата
от левицата Ивайло Кал-
фин. В сряда Европейската
комисия огласи плановете
си да въведе от 2015 г.

Със заповед на ми-
нистър -председателя
Пламен Орешарски Ан-
тон Гинев е назначен за
заместник-министър на
транспорта, информаци-

Европейският прокурор ще подобри
харченето и на българския бюджет

обща европейска прокура-
тура, чрез която да се пре-
следват злоупотребите с
европейски средства.

Сега службата за бор-
ба с измамите ОЛАФ
може да дава само пре-
поръки на страните член-
ки. Разследванията на
прокурора обаче ще вли-
зат директно в национал-
ните съдилища. Това ще
направи преследването на

злоупотреби по-ефектив-
но, коментира Калфин,
който е член на Комисия-
та за бюджетен контрол на
Европейския парламент.

Европейският проку-
рор е нова институция,
която произтича от
задължението на ЕС по
Лисабонския договор да
защитава бюджета от фи-
нансови злоупотреби.

Калфин изразява

съжаление, че Европей-
ската комисия внася тол-
кова късно предложение-
то за създаване на евро-
пейска прокуратура, тъй
като заради предстоящи-
те избори за Европейския
парламент идния май вре-
мето може да се окаже
недостатъчно да се
довърши процедурата по
приемане на новото зако-
нодателство.
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„Кауфланд” изтегля
опасен фенер,
връща парите

Четири мерки, които да улеснят
живота на обикновените хора при
отношенията им с монополите,
представиха от левицата пред жур-
налисти в парламента вчера.

Ще се работи за създаване на
институт за независим контрол на
измервателните средства, обясни
депутатът от Коалиция за Бълга-
рия Явор Куюмджиев, цитиран от
БТА. Искаме да избегнем абсурд-
ните ситуации, тъй като в момен-
та, ако клиентът не е доволен от
електромера си, може да се оп-
лаче само на съответното ЕРП,
което е собственик на електро-
мера, коментира той.

Втората стъпка е да се
задължат съответните доставчици
да поддържат качеството на тока.
Друга мярка е да се въведе и
задължение на монополните до-
ставчици да информират клиенти-
те си за предстоящо спиране на
услугата.

От левицата ще предложат и да
се промени правилото за плаща-
нето и съдебните разноски след
това, когато по някаква причина
даден доставчик на монополна
услуга направи така, че сметката
за даден период да бъде с опре-
делен процент по-висока от сред-
ната сметка за предишен период.
Идеята е не потребителят да до-
казва какво е потребил, а достав-

Четири мерки срещу монополите
предлага левицата

чикът да защити тезата си.
Тези мерки ще бъдат разрабо-

тени в следващите няколко седми-
ци и най-късно в началото на сеп-
тември от Коалиция за България

планират да внесат необходимите
промени в законите, за да може
през следващия отоплителен се-
зон гражданите да имат закрила
от монополните доставчици.

Едно от предложенията е Институт за независим контрол на
измервателните средства, сега клиентът, ако не е доволен от

електромера си, може да се оплаче само на ЕРП-то

Още един зам.-министър в МТИТС
онните технологии и
съобщенията.

Гинев е работил по-
следователно в БДЖ,
НКЖИ, в държавното
предприятие “Транс-

портно строителство и
възстановяване”, а от
юни 2011 г. досега е
мениджър на “Виленд”
ЕООД.

Антон Гинев е бил

главен експерт в Минис-
терството на транспорта.
Завършил е магистрату-
ра по индустриален ме-
ниджмънт в Техническия
университет в София.
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ръцкият парламент прие па-
кет закони за преструктури-
ране на държавния сектор,
предадоха световните аген-
ции. Непопулярните мерки

Гърция на прага на
масови съкращения
Гърция на прага на
масови съкращения
Гърция на прага на
масови съкращения
Гърция на прага на
масови съкращения
Гърция на прага на
масови съкращения
Парламентът прие пакет закони за
преструктуриране на държавния сектор,
Германия готви помощ от 100 млн. евро за
средния и малкия бизнес

Г
за икономии, изисквани от междуна-
родните кредитори на страната, бяха
одобрени в сряда след полунощ със
153 гласа “за” от общо 293 при вота в
300-членната Камара на депутатите.

Новите закони постилат пътя за
масови съкращения в държавния сек-
тор на изпадналата в тежка криза
Гърция. Те бяха задължително условие
за превеждането на поредния живите-
лен транш от спасителния пакет за
страната в размер на 6,8 милиарда
евро от Европейския съюз и Междуна-
родния валутен фонд. Вотът бе първи
важен тест за правителството на пре-
миера консерватор Андонис Самарас,
откакто най-малкият партньор в управ-
ляващата коалиция, Демократичната
левица, я напусна миналия месец в знак
на протест срещу планираното закри-
ване на държавното радио и телевизия.
Сега кабинетът е подкрепян само от
десноцентристката партия Нова демо-
крация на Самарас и социалистите от
ПАСОК. Пакетът включва редуциране-
то или прехвърлянето на работните

места на 25 000 държавни служители,
предимно от сферите на общинската
администрация и образованието, както
и военнослужещи от резерва, където
също ще има сериозни съкращения.

Законопроектът бе подложен на
остра критика от опозицията. Депута-
ти от партия СИРИЗА провесиха от
сградата на парламента транспарант
с искане за незабавна оставка на ка-
бинета. От “Нова демокрация” и ПА-
СОК нарекоха действията на СИРИ-
ЗА “призив към гражданска война”.

По време на гласуването пред сгра-
дата на парламента се проведе много-
хиляден митинг с участието на учите-
ли, полицаи, държавни чиновници и
безработни. Заради протеста атинска-
та полиция бе принудена да прегради
всички подстъпи към парламента.

Припомняме, че броени часове пре-
ди гласуването премиерът Самарас обя-
ви първото намаляване на данък от на-
чалото на кризата преди четири години.
От август данък добавена стойност (ДДС)
за ресторантите, баровете и кафенетата
ще бъде понижен от 23 на 13 процента
с цел насърчаване на туризма - ключов
сектор за гръцката икономика. Самарас
обяви новината в изненадващо телеви-
зионно изявление, в опит да успокои

духовете преди гласуването в парламен-
та. Показан по грешка по телевизиите
клип, на който премиерът се обърква при
първоначалния си опит да прочете дек-
ларацията, след което се псува, бързо
стана хит в социалните мрежи. Критично
важното гласуване се състоя, броени
часове преди на посещение в Гърция да
пристигне германският министър на фи-
нансите Волфганг Шойбле. Преди визи-
тата Шойбле изрази надежда, че гръцко-
то правителство ще продължи курса на
оздравяване на икономиката, който пре-
движда болезнени антикризисни рефор-
ми. Германският финансов министър под-
черта, че разбира добре протестите на
гърците против мерките за икономии, но
че последните са необходими за добро-
то на страната. Посещението на Шойбле
ще протече при засилени мерки за си-
гурност.

Междувременно стана известно, че
Германия възнамерява да отпусне
допълнително 100 млн. евро на Гърция,
които се дават в помощ на малкия и
средния бизнес. Средствата ще бъдат
осигурени от немската държавна банка
за развитие КfW. Идеята е Гърция да
създаде подобна банка, която също като
германската да насърчава средни ико-
номически проекти с кредити с изгодна
лихва. Отпускането му е подкрепено и
от ЕС, като съюзът ще предостави сред-
ства от структурните фондове. Очаква се
в допълнителното финансиране за
Гърция да се включи и Европейската
инвестиционна банка. Планира се нова-
та гръцка банка за развитие първона-
чално да оперира с 500 млн. евро.

Румъния ще договори до есента ново предпазно споразумение с
Международния валутен фонд и Европейския съюз на стойност между
3 и 5 млрд. евро и с по-малко условия в сравнение с предишните
споразумения, обяви румънският премиер Виктор Понта, цитиран от
агенция Медиафакс. Според Понта новото споразумение ще подпо-
могне националната валута.

Мисия на Международния валутен фонд, водена от новия главен
преговарящ за Румъния Андреа Шехтер, пристигна в Букурещ за
преговори за ново споразумение. През 2009 г. Румъния сключи две-
годишно стендбай споразумение с МВФ, ЕК и Световната банка в
размер на 20 млрд. евро, а след изтичането му през 2011 г. Букурещ
подписа ново споразумение от предпазен тип също за две години на
стойност 5 млрд. евро. Бордът на МВФ обяви в края на миналия месец
успешно приключване на споразумението с Букурещ.

Ново споразумение
между Румъния и МВФ

Париж втвърдява политиката си към ромите

ВВВВВ
ъпреки пре-
д и з б о р н и т е
обещания уп-
равляващите

във Франция социали-
сти втвърдяват полити-
ката си към ромите,
като представиха за-
конопроект, който ще
улесни развалянето
на незаконни ромски
лагери, предаде Рой-
терс.
Законодателният текст

е насочен към “пътува-
щите групи” - полуно-
мадските групи като
роми и синти, които
обикновено се описват
просто като роми в Ев-
ропейския съюз. Тази
общност във Франция
е съставена от около
250 000-300 000 души,
като повечето от тях
имат френско граж-
данство. Те имат и спе-
циален статут, който

им позволява времен-
но да спират мобилни-
те си домове през ля-
тото на специално
обозначени места с
ток и вода. Временно-
то им установяване на
непозволени места
обаче създава пробле-
ми за местните власти
и ядосва френските
данъкоплатци, особе-
но ако става въпрос за
чужди граждани - най-

често роми от Румъния
и България.
Очаква се законопро-
ектът да бъде внесен
в парламента след
септември. Той пре-
движда спиране на
финансирането на об-
щинските съвети, кои-
то не отделят райони
за законни ромски
лагери и не евакуират
бързо незаконните.
Според сегашното за-

конодателство ромите
може да бъдат изгоне-
ни от общинска земя
само ако има риск за
обществената сигур-
ност. Мерките от август
2012 г. пък предвиж-
дат местните съвети да
подготвят планове за
големите групи роми
около френските гра-
дове, което да им оси-
гури настаняване, за-
етост и образование.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Група дечица пред
болницата в Претория
поздравиха с песен
бившия
южноафрикански
президент Нелсън
Мандела по случай
95-ия му рожден ден.
През 2010 г. ООН
обяви 18 юли за
международен ден в
чест на героя от
борбата срещу
апартейда, подемайки
идея, възникнала в
Южна Африка. Всеки
човек по света е
призован да посвети
67 минути от
времето си на дело в
полза на обществото
- припомняне за 67-те
години, които Мандела
посвещава на борбата
за равенство

Снимка БГНЕС

Работещи в компанията за интернет
търговия “Амазон” протестираха в

Лайпциг с искане за трудов договор
според условията за търговия на

дребно и чрез интернет. Според
“Амазон” заплащането трябва да бъде

според стандартите в логистичния
сектор

ЕС договори
проектобюджета
за 2014 г.

Европейските страни се спо-
разумяха за проектобюджета на
ЕС за 2014 г., в който са зало-
жени плащания в размер на 134,8
млрд. евро, предаде АФП. Спора-
зумението трябва да бъде гла-
сувано от ЕП. Заложената сума
в текста е по-малка от предло-
жените от ЕК средства. Съкра-
щаването на средствата ще за-
сегне предимно бюджета на ин-
ституциите.

5 години затвор
получи Навални

Руски съд в град Киров при-
зна опозиционера Алексей Навал-
ни за виновен в присвояване на
средства от държавното пред-
приятие “Кировлес” през 2009 г.
и го осъди на пет години лиша-
ване от свобода, предаде Ин-
терфакс. Магистратите разпо-
редиха Навални да бъде аресту-
ван в съдебната зала. Съдът
реши, че са неоснователни
твърденията на Навални, спо-
ред които обвинението е поли-
тически мотивирано.

Албания вдига
пенсиите

Албанското правителство,
което трябва през септември
да сдаде властта, реши да пови-
ши пенсиите с 4%, а възнаграж-
денията в държавния сектор - с
5,4%, което ще струва на бюд-
жета за 2013 г. допълнително
2,5 млрд. албански лека (23,36 млн.
долара). Решението беше взето,
три седмици след като финансо-
вото министерство предупреди,
че няма повече пари.

Мащабна операция
на „Интерпол”

Близо 24 млн. единици фалши-
ви продукти на стойност около
133 млн. долара са били иззети
при операция на световната по-
лицейска организация “Интерпол”
в Латинска Америка, Африка, Азия
и Европа, съобщава АФП, като се
позовава на официална информа-
ция. Над 6000 души, повече от
половината от които в Турция,
са били задържани в рамките на
операцията, която се провела
между месеците май и юни.

Талибани убиха
8 цивилни

Талибани убиха осем цивилни
мъже, които пътували към рабо-
тата си в американска база,
южно от Кабул, предаде АФП.
Това е най-смъртоносното напа-
дение в Афганистан, откакто
започна свещеният месец за мю-
сюлманите Рамазан. “Те са били
принудени да слязат от автомо-
била си и били отведени в окол-
ностите на близко село, където
са застреляни един по един”,
съобщи полицията.
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г и п е т с к и т е
“ М ю с ю л м а н -
ски братя” от-
правиха остра
критика към

резидентът на Ру-
сия Владимир Пу-
тин приветства уча-
стниците в среща-

ПУТИН:

ППППП

Главната цел на Русия
е икономически ръст
и работни места

В Египет всички
критикуват ЕС

Финансирането по
американски програми,
включително за Бълга-
рия, може да пострада
заради проблеми с при-
емането на бюджета на
САЩ за 2014 г. Такова
предупреждение беше
отправено от бюджетния
офис на американския
президент Барак Обама
към гостуващата във Ва-
шингтон делегация на
бюджетната комисия на
Европейския парламент,
в която е и българският
евродепутат Ивайло
Калфин.

Р е п у б л и к а н с к о т о
мнозинство в Конгреса
на САЩ настоява за
орязване на бюджетни-
те разходи. Това не е
приемливо за демокра-
тите, които пък са мно-
зинство в горната ка-
мара на парламента -
Сената.

E

Призивът на Катрин Аштън за диалог между привържениците
и противниците на сваления президент Мохамед Морси бе
посрещнат в страната с протести и от двата лагера

ЕС, че организацията не
е осъдила военния пре-
врат, с който от власт
беше свален прези-
дентът-ислямист Мохамед
Морси.

Това стана по време
на среща в Кайро на
върховния представител
на ЕС за външната поли-
тика и сигурността Кат-
рин Аштън с привърже-
ници на бившия държа-
вен глава, сред които
бяха бившият премиер
Хишам Кандил и предста-
вители на Партията на
свободата и справедли-
востта (ПСС), която е по-
литическо крило на “Мю-
сюлмански братя”. Аштън
е апелирала по време на
разговора Морси да бъде
освободен. По този повод
представителката на ЕС
заяви пред Би Би Си, че
е обсъдила с преходното
правителство възмож-
ността ЕС да окаже по-
мощ при произвеждане-
то на избори, включител-
но за набюдаване на из-
борите. Призивът за диа-
лог обаче беше посрещ-
нат с протести в Кайро -
както от поддръжници,
така и от опоненти на
Морси, продължили до
ранните часове на вче-
рашния ден.

“Делегацията на ПСС
изрази изненадата и ра-
зочарованието си от офи-
циалната позиция на ЕС,
в която не беше осъден
военният преврат, който
отне на египетския народ
правата му да избира
своя президент, парла-
мент и да определя кон-
ституцията на страната”,
се казва в комюнике на
партията за медиите.

Новата власт беше
заклеймена от Мюсюл-
манското братство като
незаконна, а основната

салафистка партия Ал
Нур се отказа от участие
в новото управление на
страната.

В Египет Аштън се
срещна също така с
представители на новата
власт и на Тамарод - дви-
жението, протестите на
чиито привърженици до-
ведоха до намесата на
армията и свалянето на
Морси от власт. Предста-
вителката на Брюксел
изрази желанието на ЕС
Египет да поеме по пътя
на бърза и неотклонна
демократизация с участи-
ето на всички политичес-
ки сили. Тя изрази съжа-
лението си, че не може
да се срещне лично със
сваления на 3 юли Морси
и се присъедини към при-
зивите, вкл. от страна на
САЩ и Германия, той да
бъде освободен.

Припомняме, че ЕС,
макар и вяло, коментира
на няколко пъти проме-
ните в Египет и призова
за сдържаност и нацио-
нално помирение, при-
помня Франс прес.

Междувременно Тур-
ският премиер Реджеп
Тайип Ердоган отново се
спря на ситуацията в Еги-
пет и повтори своята ос-
новна теза, че признава
единствено сваления от
власт от военните Моха-
мед Морси, който е за-
конно избран, съобщи
телевизионният канал Ен
Ти Ви. Ердоган подчерта,
че тази негова позиция
произхожда от уважени-
ето му към египетския
народ с думите: “Ако Мо-
хамед ел Барадей беше
избран за президент на
Египет, сега щях за него
да използвам тези изра-
зи; но той изостана с 1,5%
от гласовете, Мохамед
Морси получи 52% и ста-
на президент”. Турският
премиер оповести, че е
отхвърлил искането за
директни контакти с но-
вата власт в Египет след

военния преврат и е от-
говорил на писмото от ви-
цепрезидента Мохамед
ел Барадей, че не може
да се среща с него, за-
щото той е назначен, а
не легитимно избран,
посочи още телевизион-
ният канал Ен Ти Ви.

Подобна, макар и зна-
чително по-мека, бе и ре-
акцията на турския
външен министър Ахмед
Давутоглу в Баку, според
когото единственото ис-

кане на Анкара е да се
изпълнява волята на на-
рода и да се установи
демокрация в Египет,
предаде агенция Тренд.
Той добави, че на власт в
Египет трябва да са из-
браниците на народа, но
подчерта, че “Анкара
няма да разваля отноше-
нията си с Кайро, и при-
мер за това е, че оказва-
ната финансова помощ
от Турция за Египет ще
продължи и занапред”.

Проблеми с бюджета на
САЩ заплашват и
програмите за България

“Ако до края на сеп-
тември не се намери
съгласие, САЩ ще до-
стигнат тавана за държа-
вен дълг и ще има риск
от спиране на плащани-
ята”, съобщи Ивайло
Калфин.

Автоматичното гене-
рално орязване на раз-
ходите е в сила от ап-
рил и засяга основно ин-
вестиционни разходи.
Засега се търсят резер-
ви, като например нама-
ляване на работното
време на служителите,
добави българският ев-
родепутат.

Според Държавния
департамент на САЩ ос-
новната програма, фи-
нансирана от Вашингтон
у нас, е свързана  с мо-
дернизацията на българ-
ската армия, така че да
отговаря на стандартите
на НАТО.

та на министрите на труда
и заетостта от страните на
“Групата на двадесетте”
със социалните партньори,
като отбеляза, че целта на
председателството на Ру-
сия в Г-20 е стимулирането
на ръста в броя на работ-
ните места, съобщи сайтът
на Кремъл. “Смятаме, че
тези задачи са приоритет-
ни за развитието на съвре-
менното общество”, се по-
сочва в съобщението.

Владимир Путин при-
помни, че по оценка на
Международната органи-

зация на труда сега в све-
та има около 200 милиона
безработни, коментира
РИА Новости.

“За ефективното ре-
шаване на стоящите пред
нас задачи ни е необхо-
дим системен, комплек-
сен подход, отчитащ ма-
кроикономическите, фи-
нансовите, социалните
условия. А задачите по
създаването на работни
места не може да се ре-
шават отделно от зада-
чите на икономическото
развитие, а във взаимо-
действие с финансите, ин-
ституциите, бюджета, фи-
скалната политика”, под-
черта президентът.

Снимка БГНЕС

Сблъсъци между полиция и демонстранти избухнаха при поредния протест в Рио де Жанейро. Междувременно
стана ясно, че парламентът на Бразилия възнамерява да започне разследване върху разходите за

организирането на Световното първенство по футбол през 2014 г. - именно неговата стойност отприщи
гнева на бразилците. Комисията ще има за задача да преразгледа инвестираните суми за изграждането и

оборудването на стадионите, както и обвиненията в корупция
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редитите са фундаментът на на-
шето благосъстояние, твърдят
икономисти. Проблемите възник-
ват, когато те вече не съответст-

Марина ГРИЦЮК

На чужденците, влиза-
щи в Русия с визи, по-
бързо ще им оформят
документите. А сега може
да ги подадете през сай-
та “госуслуги ру”.

В “Российская газета”
бе публикувана заповед-
та на Федералната миг-
рационна служба на Ру-
сия (ФМС), с която се
утвърждава администра-
тивният регламент за
предоставяне на държав-
ната услуга по оформяне
и издаване на покани за
влизане в страната ни на
чужди граждани и лица
без гражданство.

Става въпрос, разби-
ра се, за тези, които вли-
зат у нас с визи, защото
жителите на страните от
ОНД, с които имаме без-
визови отношения, идват
без покани.

Струва си да се отбе-

Очаквани гости
Определени са новите правила за
покана на „визови” чужденци в Русия

лежи, че това не е първи-
ят административен рег-
ламент на ФМС, който
подробно описва как
трябва да се оформят и
издават разрешенията за
влизане на чужденци. В
новия документ обаче
има моменти, каквито не
е имало преди.

Първо, документите за
покана на чужденец мо-
гат да се подават през
сайта за държавни услу-
ги. И пак там може да се
проследи ходът на пре-
доставянето на тази услу-
га.

Второ, сроковете за
оформянето на докумен-
тите - поканата, благода-
рение на която чужде-
нецът може да получи
виза - се намаляват от 30
на 20 дни.

Трето, ако непълноле-
тен чужденец планира
да влезе в страната ни с
отделен документ, напри-

мер, паспорт, за него
трябва да се оформи от-
делна покана.

Четвъртият немалова-

жен момент - променени
са основанията за отказ
за издаване на покана.
По-рано на чужденец

можеше да се откаже
влизане в страната ни,
ако той при предишно
свое посещение е
извършил над две какви-
то и да било администра-
тивни нарушения в
продължение на три го-
дини (например пресякъл
е улицата там, където не
трябва). Сега моментите,
заради които могат да не
ви пуснат в Русия, са кон-
кретизирани. Ще ви отка-
жат оформяне на доку-
ментите, ако човек пре-
ди това е нарушавал ими-
грационното законода-
телство.

Освен това регла-
ментът включва много
традиционни подробнос-
ти - кой може да е кане-
щото лице, с каква цел
може да се покани чуж-

денец в Русия, как тряб-
ва да работят сътрудни-
ците на ФМС. Консулта-
циите по телефона не
трябва да надвишават 10
минути, а ако човек е
дошъл на крака, чакане-
то на опашката не тряб-
ва да е повече от 15 ми-
нути.

В документа също
така се уточнява, че по-
каната за влизане в Ру-
сия е основание за изда-
ване на виза на чуждия
гражданин. Срокът за
временно пребиваване в
страната ни за онези,
които са пристигнали
според реда, неизиск-
ващ виза, не може да
надвишава 90 деноно-
щия, освен в случаите,
предвидени от федерал-
ния закон.

Кое е най-
честното
решение?

ККККК

Огромните частни дългове, породени от
несъответствието между доходите и
производителността на хората, се превръщат
в проблем за все повече страни от еврозоната

ват на доходите и производителността
ни. А точно това се случи с милиони
домакинства в еврозоната.

Преди 12 години испанката Ирене
Гонсалес купува жилище в Мадрид на
завишена цена - и то без достатъчно
собствен капитал. Тя не е единствената,
такива сделки навремето сключват ми-
лиони испанци. Нищо чудно, имайки
предвид, че по времето на строителния
бум в Испания лихвите са изключително
изгодни, а и държавата насърчава при-
добиването на собствен дом. Междувре-
менно обаче стойността на тристайния
апартамент на г-жа Гонсалес е паднала
драстично. А дълговете й отдавна над-
вишават нейните доходи. Резултатът: тя
вече не може да погасява ипотечния си
кредит  и е застрашена от принудител-
но опразване на жилището.

Стотици хиляди испанци са заст-
рашени от същото. Днес Испания има
дългове в размер на 2,5 трилиона
евро, като над 70% от тях са частни.
Иберийската страна обаче не е еди-
ничен случай.

Докато държавните дългове в евро-
зоната съставляват 90% от общия бру-
тен вътрешен продукт (БВП), частните
дългове са най-малко три пъти по-висо-
ки от БВП на страните от валутния съюз.
Според Клемент Фюст, който е прези-
дент на Центъра за икономически из-
следвания в Европа, трябва да се отна-
сяме предпазливо към подобни цифри.
“Важно е да се знае, че в частния сек-
тор съществуват взаимни дългови
обвързаности. Това означава, че дълго-
вете на единия са едновременно и взе-
мания на другия”, казва той.

Хората, банките, държавите

Испанката Ирене Гонсалес е взела
кредит от банка, т.е. нейните дългове
са едновременно и вземания на банка-
та. И тъй като Гонсалес е неплатежо-
способна, банката все някога трябва да
отпише полагащите й се вземания. А
когато същото се случи едновременно
с много длъжници, банките се виждат

Протестите срещу принудителното изгонване от имот при нередовно изплащане
на ипотека не са рядкост
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изправени пред огромен проблем.
Всъщност точно това се случи в

Испания: целият банков сектор на стра-
ната пострада сериозно от спукването
на балона в сектора на недвижимите
имоти. Миналата година Мадрид полу-
чи 40 милиарда евро за саниране на
закъсалите банки. А гаранциите пое
държавата. С други думи: ако банките
се окажат бъчва без дъно, Испания
може да последва съдбата на Ирлан-
дия. Бившият “келтски тигър” изразход-
ва 70 милиарда евро за спасяването на
закъсалите си банки, а после се наста-
ни целият под спасителния чадър.

Какво означава всичко това - грани-
цата между частните и държавните
дългове е размита. Но и за двата вида
дългове важи, че те не са непременно
лоши. “Фирмите не биха могли да инве-
стират, без да вземат кредити и да
задлъжнеят, т. е. дълговете и кредитите
са фундаментът на нашето благосъстоя-
ние”, убеден е Клемент Фюст. А кога
възникват проблемите? “Когато дълго-
вете вече не съответстват на доходите и
производителността на хората”, казва
професорът по икономика Хано Бек и
посочва, че много страни от еврозоната
са изпаднали именно в такава ситуация.
“Вина обаче има и еврото, което проме-
ни отношението на инвеститорите към
тези държави. Рискът от девалвация от-
падна и инвеститорите бяха готови да
инвестират в тези страни. Лихвите пад-
наха и хората реагираха на това разви-
тие, вземайки все повече заеми. А оттук
се стигна и до високата задлъжнялост”,
казва професорът.

Огромните частни дългове обаче не
са само южноевропейски феномен. Ча-
стните домакинства в Холандия имат
дългове от 250 процента от наличните
си доходи. В Германия също покълват
наченки на балон в сектора на недви-
жимите имоти. Много германски дома-
кинства предпочитат да вземат кредит
за т. нар. “бетонно злато”, вместо да
пестят с минимални лихви.

Едно възможно решение

Когато се стигне дотам, че все по-
вече частни задължения започнат да
се превръщат в държавни, рано или

късно държавите прибягват до люби-
мото си средство - инфлацията. Спо-
ред Хано Бек инфлацията е един вид
данък. “Нечестен данък, който засяга
най-вече гражданите с по-ниски до-
ходи”, казва той и допълва: “Принцип-
но инфлацията е един вид данък върху
съхраняването на пари в брой. Спо-
ред мен тя е един доста недемократи-
чен данък, защото хората няма как да
гласуват за нея”.

“За да може дълговете да бъдат
изплатени, политиците би трябвало да

повишат данъците. Това би било най-
честното и открито решение. Само че
политиците бягат от него като дявол от
тамян”, казва професорът по икономи-
ка. Той смята, че еврозоната няма да
мине и без нови опрощавания на дълго-
ве. “Дълговете на Гърция, а вероятно и
на Испания и Португалия вече не под-
лежат на изплащане”, казва Бек.

А това означава, че не само испан-
ката Ирене Гонсалес, но и самата Ис-
пания някой ден ще трябва да разгова-
ря със своите кредитори.
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СЕМ е колегиален орган, човек
не отива да прави революция

ИВО АТАНАСОВ:

Амбициран съм да защитим
децата от неблагоприятното
медийно съдържание, казва
новоизбраният член на
Съвета за електронни медии

Интервю на Веселка ВЕНКОВА

Åâåíòóàëíî ñëèâàíå íà
ÁÍÒ è ÁÍÐ íÿìà äà ïîäîáðè
íèùî, íî ùå ñòèãíåì
äî “Let it be” â åôèð

‘
‘

ИВО АТАНАСОВ е  е известен политик, от около
40 години работи и като журналист, редактор и
сътрудник в периодичния печат. Завършил е Висшия
икономически институт (УНСС). Работи по пробле-
мите на медийното законодателство в пет съста-
ва на НС. Бе медиен съветник на президента Първа-
нов в последните години от втория му мандат. На
17 юли 2013 г. 42-то НС го избра за член на СЕМ
от квотата на парламента.
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 Как един от автори-
те на медийното законо-
дателство ще го изпълня-
ва, г-н Атанасов, и какви
според вас са належащи-
те промени в регулация-
та на медийното прост-
ранство?

- Когато си правил зако-
ните, е добре да минеш от
другата страна, за да ви-
диш дали работи това, кое-
то си приемал в парламен-
та, дали става за нещо. Ше-
гувам се, доста навътре съм
в медийното законодател-
ство, защото години наред
съм се занимавал с този
въпрос.

 Какво трябва да се
доизкусурява оттук на-
татък?

- Един от основните
въпроси е по-нататъшното
развитие на регулацията с
разширяването й по обхват,
защото практиката с обще-
ствените медии доказа, че
където регулацията е по-
строга, това е от полза на
самите медии. Защото им
дава стабилност. Там пък,
където регулацията е по-
слаба, забелязваме нело-
ялна конкуренция - не се
спазват стандарти и това
“подяжда” аудиторията на
медиите, придържащи се
към демократичните стан-
дарти. Вярвам, че разширя-
ването на регулацията няма
да се приема толкова ост-
ро, както стана преди 5-6,
да не говорим за преди 10
години. Заедно с разширя-
ването на регулацията
трябва да настъпи и “оме-
котяването” й - да се опита-
ме да постигнем взаимо-
действие между регулация
и саморегулация. Най-доб-
рият вариант е самите ме-
дии - създали свой Етичен
кодекс, приели го и стана-
ли страни по него, създали
Националния съвет за са-
морегулация и Национал-
ния съвет за журналистиче-
ска етика - да наблюдават
дали всяка от тях спазва
договорените демократич-
ни стандарти. И когато има
нарушения, органите по са-
морегулацията да предпи-
сват мерките, а ролята на
СЕМ е да следи дали съот-
ветната медия изпълнява
предписанието на саморе-
гулиращия орган, и ако не
го изпълнява, да налага
санкции. Саморегулацията
е добрият път, но реалната
картина показва, че не вся-
ка медия желае да бъде ре-
гулирана, какво остава пък
да се саморегулира.

Тези два проблема -
разширяването на обхвата
на регулацията и нейното
“омекотяване”, смятам, че в
близко време ще бъдат ре-
шени законодателно с про-
мени в Закона за радиото
и телевизията или с изцяло
нов закон. За създаването
на изцяло нов закон се го-
вори от началото на този
век и все не достига поли-
тическото време или не
настъпва момент, в който
законодателите да напра-

вят това. Не знам дали и
сега ще го сторят, като
виждам в каква ситуация
работи Народното събра-
ние. Сегашният закон е 91
страници - трудно е поня-
кога да се ориентираш кое
действа, кое препраща дру-
гаде. Няма прегледност,
яснота, които да направят
спазването му удобно.

 Трябва ли да се раз-
шири законът по линия на
новите медийни услуги?

- Да, защото наблюда-
ваме изчезване на техно-
логичните прагове между
различните медии. Имаме
телевизии с интегрирани
функции за интернет и по-
требителят може да из-
ползва различни нови ме-
дийни услуги, които зако-
нодателят сигурно ще об-
хване в регулацията, това е
част от разширяването й.

 Депутатите повдиг-
наха въпроса за сливане-
то на двата регулатора -
СЕМ и КРС, вашето мне-
ние?

- Присъствал съм на ре-
дица европейски форуми и
на годишните срещи на
ЕПРА (европейската орга-
низация на медийните ре-
гулатори) - там този въпрос
се коментира, но част от
страните имат конверген-
тен орган, другаде са от-
делни. Съдейки по функци-
ите, които имат КРС и СЕМ,
ми се струва, че по-скоро
не бива, поне в този мо-
мент, да се сливат двата
органа. Особено ако със
сливането се цели смяната
на някои имена, а не да се
подобри качеството на ре-
гулацията - политиците се
изкушават да правят често

такива промени. Вижда се
настъплението на хибриди-
зацията между различните
медии и може би ще е труд-
но с развиването на този
процес да се регулират
процесите от два органа. В
перспектива ще има слива-
не, но сега политическият
момент не позволява таки-
ва радикални действия.

 Коментираше се
въпросът и за сливането
на БНТ и БНР?

- Тази теза периодично
се повдига. Преди няколко
години я постави и предсе-
дателят на СЕМ проф. Ге-
орги Лозанов - аз имам
една колонка в ДУМА сре-
щу сливането на двете ме-
дии, защото - ще повторя,
практиката в Европа е раз-
лична и трябва да имаме
много силни аргументи, за
да го направим. Това няма
да подобри финансиране-

то, нито ще се улесни ръко-
водството на такава обеди-
нена медия според мен. От-
делно, че работещите в
БНТ и БНР няма да посрещ-
нат с аплаузи сливането на
двете медии, защото това е
свързано с характера на
медиите и с работни места.
В период на криза съкра-
щаването на персонал не
е най-добрата мярка, а в
същото време парламентът
работи под обсада и таки-
ва действия биха върнали
“Let it be” в националния
ефир.

 Предвиждате ли по
време на предстоящия ви
мандат да настъпи и дру-
га законодателна промяна
и членовете на СЕМ да не
бъдат избирани и назна-
чавани на квотен, а на ек-
спертен принцип?

- Имало е такива идеи в
миналото, дори още през

1997 г., когато се прие сега
действащият закон - трима
души да бъдат избрани от
парламента, трима да са на-
значени от президента и
още трима, посочени от про-
фесионалните организации,
да бъдат граждански номи-
нации. Но това не се въведе,
предполагам, че и сега няма
да стане, защото по условие
гражданските организации
не са легитимни, в см. не са
минали през политически
вот и няма пред кого да от-
говарят, ако изберат непод-
ходящи членове на СЕМ. До-
като правителствата падат,
имаме предсрочни избори,
загуба - политиците понасят
отговорността.

 А регулаторните ор-
гани, избрани от една или
друга политическа сила,
остават до края на ман-
дата си...

- Така трябва да бъде,

това е част от тяхната неза-
висимост - да не могат да
бъдат отзовавани от този,
който ги е избрал или на-
значил. Това беше спазено
само веднъж, през 2005 г.,
когато и аз поех ангажи-
мент да не сменяме всички
членове и да започваме все
отначало. Преди 4 години
пак се върнахме на старата
практика, но това е част от
независимостта на органа,
а другата е ротацията. По
този начин след 3-4 години
става така, че в НС властта
е една, а избраните в регу-
латора личности са избра-
ни при предишното мнозин-
ство. Така нямаме пряка за-
висимост и възможност за
внушение от парламента
върху поведението на чле-
новете на СЕМ.

 Достатъчно еманци-
пиран политически ли е
СЕМ в този му състав?

- Като имаме предвид,
че е избран в миналия ман-
дат на НС и назначен от
президента, виждаме, че
има разминаване между
политическите “симпатии”.
Ако СЕМ изпълнява зада-
чите си да осъществява
ефективен надзор по спаз-
ването на принципите на
радио-телевизионната дей-
ност, не е лошо. Напротив,
точно такова “разминаване”
в голяма степен дава при-
нос в независимостта на
отделните членове.

 Казано по друг на-
чин - независим ли е до-
статъчно СЕМ от поли-
тическата конюнктура?

- Ако говорим за поли-
тическа независимост, СЕМ
е общо взето независим от
това кой е на власт в Бълга-
рия.

 А когато става дума
за икономическа или кор-
поративна “обремене-
ност”?

- Не мога отстрани да го
кажа. Това е въпрос на спе-
циализираните органи, ко-
ито, ако установят неправо-
мерно лобиране, водещо
до издаване на лицензи на
не най-добрия кандидат, а
на препоръчан от едни или
други кръгове... Това са на-
казуеми действия. Ако има
такива случаи, би трябвало
прокуратурата да действа,
не може парламентът да
направи нищо в подобна
ситуация.

 Встъпвайки в длъж-
ност, имате ли нереализи-
рана идея за медийната
регулация, за чието осъще-
ствяване ще търсите под-
крепата на колегите си?

- СЕМ е колегиален ор-
ган, там човек не отива, за
да прави революция, а не е
и възможно. При изслушва-
нето в пленарната зала
чухме от народните пред-
ставители много препоръки
за дейността на СЕМ - ста-
на дума за недостатъчен
мониторинг в случаи на
език на омразата, насаж-
дане на етническа, верска,
сексуална и друга нетърпи-
мост, че те остават незабе-
лязани, несанкционирани.
За това, че не са добре
защитени децата от небла-
гоприятно медийно съ-
държание. Това са неща,
които могат да се подобрят,
поне според депутатите. И
моята амбиция ще е в тази
посока. Заедно с колегите
да подобряваме надзора,
който осъществява СЕМ в
тези области, които стана-
ха предмет на дискусия в
пленарната зала.
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Чия е радостта?

МАРИЯ
НИНОВА

Тефтериада

ИНА
МИХАЙЛОВА

ДЕН НА БЪЛГАРСКАТА ДИПЛОМАТИЧЕСКА
СЛУЖБА. Отбе-

лязва се от 1999 г.
На тази дата през
1879 г. е издаден
указ на княз Алек-
сандър I, с който се
назначават първите
български диплома-
тически представители в чужбина. Драган Цан-
ков, Евлоги Георгиев и Димитър Кирович са
изпратени да защитават българските интереси в
Цариград, Букурещ и Белград.

1877 - СЪС СЛАВНА ПОБЕДА ЗАВЪРШВА
ПЪРВАТА ШИПЧЕНСКА БИТКА ОТ РУСКО-
ТУРСКАТА ВОЙНА. Ос-

манските орди отстъпват, а
руските войски под ко-
мандването на ген. Йосиф
Гурко установяват контрол
над стратегическия про-
ход. Боевете на Шипка
имат решаващо значение
за бъдещото разгръщане
на руските настъпателни
действия. Подвигът на за-
гиналите е увековечен с
Паметника на свободата.

1879 - ОСНОВАН Е „ДЪРЖАВЕН ВЕСТНИК”.
Излиза за първи път в Со-
фия на 28 юли 1879 г. първо-
начално веднъж седмично,
а от 1891 г. - всеки присъ-
ствен ден. През първите 12
години е държавно инфор-
мационно издание, като по-
мества официални съобще-
ния, новини и телеграми от
чужбина. По-късно се ориентира към публикува-
не на влезлите в сила нормативни актове. Изли-
за до 30 ноември 1950 г., когато е заместен от
“Известия на Президиума на Народното събра-
ние”. След 1989 г. издаването му е възобновено.

1880 - УЧРЕДЕН Е
ПЪРВИЯТ БЪЛГАРСКИ
МЕДАЛ “ЗА ОСВОБОЖ-
ДЕНИЕТО 1877-1878
Г.” Инициативата е на княз

Александър I. Създаден е по
повод третата годишнина от
кръвопролитните боеве на
Българското опълчение при Стара Загора. По-
късно медалът е връчен на всички опълченци.

1903 - ПРОВЕЖДА СЕ ФИНАЛЪТ НА ПЪР-
ВИЯ ТУР ДЬО ФРАНС.

Най-престижното колоез-
дачно състезание в света
се провежда на територия-
та на Франция и съседните
й държави в продължение
на около 3 седмици през
юли. Победител става коло-
ездачът, завършил целия
тур с най-добро време.
Французинът Морис Гарин
е първият носител на приза.
Освен букет цветя, той по-
лучава чек за 3000 франка и покана за участие
в следващото състезание.

1916 - В ДОБРИЧ СЕ
РАЖДА ДИМИТЪР
СПИСАРЕВСКИ, ЛЕТЕЦ-
ИЗТРЕБИТЕЛ (УМИРА
1943 Г.). Загива при

първия си боен полет на 20
декември, след като сваля
тежък американски бомбар-
дировач Б-24 чрез възду-
шен таран по време на бом-
бардировките на София през
Втората световна война. Произведен посмъртно
в чин капитан. Погребан е на Алеята на летците
в Централните софийски гробища.

1980 - ЗАПОЧВАТ ЛЕТНИТЕ ОЛИМПИЙСКИ
ИГРИ В МОСКВА (ДО 3 АВГУСТ). Поради

навлизането на съ-
ветските войски
в Афганистан в
края на 1979-а
западните страни
обявяват бойкот
на игрите. Символ
на олимпиадата е ру-
ското мече Миша. България записва най-доб-
рото си представяне на олимпиади - 41 отли-
чия (8 златни, 16 сребърни, 17 бронзови) и трето
място в класацията по медали. Шампиони са
гимнастикът Стоян Делчев, кануистът Любомир
Любенов, боксьорът Петър Лесов, щангистите
Янко Русев и Асен Златев, борците Валентин
Райчев, Исмаил Абилов и Георги Райков.

Повече от месец някол-
ко хиляди души в столица-
та се опитват да наложат
мнението си на цяла Бълга-
рия. Центърът се превърна
в перфектно място за раз-
ходка на деца, кучета, ка-
рене на колело, пиене на

И тъмната хроника

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Нищо и никакво теф-
терче, а отвори кутията
на Пандора. Да каже чо-
век, че не сме го гледали
този филм, а то не бе
далеч времето, когато
листихме тефтерчето на
Красьо Черния - телефон
до телефона, магистрат
до магистрата. Забравих-
ме го, а и на него му се
размина. Дали внезапна-
та амнезия на главния
герой в следващия епи-

зод от тефтериадата
няма да превърне и но-
вия скандал в много шум
за нищо? Шефът на ко-
мисията за конфликт на
интереси Филип Злата-
нов изведнъж забрави
какво си е записвал. Не
си спомня и кой му е
дърпал ушите, когато не
е изпълнил задачата. Ще
речеш, че в различни
държави живеем и не
знаем зад кои инициали
и действия какви хора
стоят и кой поръчва му-
зиката.

Затова пък на опаш-
ката от репресирани до-
ста се закачиха. И бив-
ши депутати от ГЕРБ
като Е.Д., известен като
Фаса, Ротманса и Боро-
то. И бивши сини вели-
чия като Н.З. (понастоя-
щем активист на партия-
та на М.К.), който съзря

между редовете в теф-
терчето на Ф.З. опит на
ГЕРБ да ударят “Бълга-
рия на гражданите”. И
видни представители на
капитализиращия свят,
които в метаморфозата
си тревожно удариха
камбаната на репреси-
рани от бившите управ-
ници “вражески” изда-
ния. И скоропостижно
залезли партийни вели-
чия като М.К., които де-
монстрираха класа в
мисленето в евробюро-
кратични клишета. С
жертвен агнец в ръката
се оказа и героят от
“паркинзите” Р.П.

Дали партийното го-
ворене и навличането на
мъченически одежди не
е конюнктура на истин-
ската битка в държавата
- на икономически инте-
реси и капитали? Битка

на различни нива, през
различни структури и ве-
домства. Която ще се
води докрай, с всички
средства и едва ли ще
приключи скоро.

Какви ли Радини
вълнения ни очакват, ко-
гато се заредят “тефтер-
чета” на ГДБОП, ДАНС,
КЗК, КФН, ДКСИ, ДКЕВР
и т.н. А ако под маската
на “прозрачността” при-
ликите в тях се окажат
повече от разликите? И
тогава ли амнезията ще
победи?

Може би е време
всички “тефтерчета” да
бъдат разлистени. Нали
Европа иска да сложим
край на порочните прак-
тики? Затова маските и
на авторите на мръсни
поръчки, и на техните
“жертви” трябва да бъдат
свалени. Наистина.
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бира и сбирки с приятели.
Сега им е паднало на хо-
рата да легнат на средата
на “Цариградско шосе”.

Превърнаха центъра
ми, да моя център, на моя
град в панаир-забава. Ако
за тях разхождането и псу-
ването по жълтите павета
е начин да получат пари,
или да ги снима някоя ка-
мера, за мен обаче това са
работни часове.

С наглостта си сутрин и
вечер да затварят който си
булевард пожелаят, освен
да тормозят близо 2 млн.
души и да ги настройват
срещу себе си, друго няма
да постигнат. Ако се вбесят
столичани, няма да има

нужда ни от полиция, ни от
провокатори, хората сами
ще ви ометат от улиците на
доброволни начала.

Професия “протести-
ращ” става все по-доходна
в София. Кой печели от
всичко това? Честно каза-
но, печелят кучетата, кои-
то имат удоволствието да
бъдат разхождани от сто-
паните си с часове; пече-
лят колоездачите, които
могат да въртят педали,
където си пожелаят; пече-
лят продавачите на китай-
ски “български знамена”,
свирки и тромби, плюс тапи
за уши за местните “неин-
телигентни”, както и собст-
вениците на кафета около

парламента. Нито държава-
та печели, да не говорим
за онези, които си траят.

В един сръбски графит
се казва “Някой друг тряб-
ва да плати сметката, ние
не сме си поръчвали такъв
живот”. При нас може да
прозвучи така: “Протести-
ращите правят каквото си
искат, сметката я плащат
останалите.” Друга сръбска
мъдрост гласеше, че ку-
понът е успял едва тогава,
когато някой от компания-
та поиска да те види след-
ващия месец. Опасявам се,
че след тези протести още
много, твърде много време
изобщо няма да искаме да
се погледнем.

Инфоагенции вчера ни
осведомяваха, почасово:

8.30
Пред парламента има

стотина души. Те са основ-
но пред парадния вход и
скандират оставка. По-
край металните заграж-
дения хора има и откъм
служебния вход. Има мно-
го полицаи.

9.15
Продължават да идват

още хора, вече са над

1000. В градинката между
Софийския университет и
парламента има около
150 души.

9.25
Част от хората се насо-

чиха към кръстовището на
бул. “Цар Освободител” и
ул. “Раковски” и го блоки-
раха. Полицията се опитва
да освободи пътя. Момиче-
та, седнали на платното, се
оплакаха по БиТиВи, че по-
лицията иска да арестува.

10.10
Група хора блокира

кръстовището при Софий-
ския университет.

10.50
Протестиращи са бло-

кирали и Орлов мост от
около двадесет минути.
Колите се пренасочват по-
край телевизионната кула.

12.40
Само около стотина

души останаха около пар-
ламента. Полицаите са
приседнали на сянка.

12.50
Нормализирано е дви-

жението на кръстовището
на бул. “Цар Освободител”
и ул. “Раковски”.

13.50
Между 100 и 200

души остават край пар-
ламента. Остава блоки-
ран Орлов мост.

14.20

Възстановено е движе-
нието на Орлов мост.

Това, което никой не
съобщава:

10.45
Шофьорите на марш-

рутките от “Младостите” и
“Дружбите” на “Цариград-
ско шосе” получават съоб-
щения, че и “Раковска” е
блокирана, отникъде не
може да се заобиколи.

11.00
Полицейска кола спи-

ра движението на “Цари-
градско” от сп. “Жендов”
към града, щото група
младежи лежат на Орлов
мост. Става огромно
струпване на стотици

блокирани коли, марш-
рутки, автобуси. Стотици
граждани се изсипват и
се заемат с бърз джо-
гинг. Потокът коли пълзи
към Румънското посол-
ство. Полицаи ориенти-
рат шофьорите, че по
“Иван Асен” и “Оборище”
е тупик.

11.15
Потокът пълзи по не-

воля към гара “Подуяне”.
Наоколо има таксита, де-
сетки хукват към тях. Так-
сикаджия предлага на
хора от “Дружба” да стиг-
не до “Витошка” по “Слив-
ница” през Лъвов мост и
оттам - през Халите.

11.55
Хората от “Дружба” с

таксито за “Витошка”
стигат до “Св. Неделя”
пред “Шератон”. Сметка-
та е 15 лв.

11.59

Отляво пред Съдебна-
та палата двама пикаят,
надавайки бойни викове.
Полицаи наоколо няма.

Според кмета Фандъ-
кова протестиращите
били мирни и затова
нищо не се забранява.
ОК! Само че и ние сме
мирни, обикалящите цяла
София, за да отидем на
работа. Та, настоявам: 1.
Фандъкова да ми върне
15 лв. за таксито, не ме
бият по джоба. 2. Да ми
възмезди и 50-те лв. за
картата за транспорт, по-
неже от месец не мога да
я ползвам.
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Родителски въпрос
в сезона на мечтите
Честото оценяване в училище е необходимо,
то може да не стресира, а да мотивира

Лято е.
Сезон на мечтите.
В този сезон улиците на Со-

фия са превърнати в сцена.
В този сезон домовете на

България таят  тревоги, отчая-
ния и надежди. Децата очакват
светлото утре. Родители сънуват
бъдеще за децата си, когато не
осъмват безсънни от безизходи-
ца. Учители очакват нова учеб-
на година.

Кой е пътят, който сбъдва
мечтите на деца, на родители и
учители?

От векове обществото свър-
зва своя успех с подготовката
на децата си. Днешното българ-
ско общество - също. Оглежда
се в живота около себе си и го
давят тежки предчувствия.

От години то обсъжда цели-
те на образованието, учебното
съдържание, претовареността
на децата, учителската подгот-
веност... От години обсъжда ва-
рианти на нови закони. Повтаря
мантри и преписва чужди про-
зрения. Създава нови клишета
и дъвче модерна терминология.
Чете учебници и се удивлява от
тяхната “визия”. Чете концепции
и се гневи...

Резултатът от цялото наше
обществено старание, дъвкане
и предъвкване е отмерен в чис-
лото на неграмотните, в число-
то на безработните, в числото
на заминаващите в чужбина, в
числото на отчаяните, в числото
на безразличните, на наркоопи-
талите, на склонните към агре-
сия, в числото на децата в риск...
Отмерен е и в числото на тези,
които учат, които работят упо-
рито всеки ден, които печелят
награди, успехи, предизвикател-
ства. Тези, които отрано са свик-
нали с изпита, състезанието,
оценката.

Тази везна е същинското от-
мерване на качеството на обра-
зованието и подготовка.

Как се постига високото ка-
чество?

Как печелят успехи децата
от математическите гимназии, от
езиковите гимназии, от кръжо-
ците по физика, химия, астроно-

Уляна ПЕТКОВА

мия? Как успяват децата - музи-
канти, художници, танцьори,
спортисти...?

Не откривам Америка: разби-
ра се, че учителят е водачът,
двигателят, стимулът; разбира се
- с помощта на родителя.

Как успява добрият учител
да увлече към успеха децата?
Стигам до отговор, удивително
прост: с труд, с много труд! Це-
ленасочен; последователен; си-
стемен.

Няма го в нито един от про-
ектите на закон.

Вижте целите на проектоза-
кона “Дамянова”, проекта на
ГЕРБ: приобщаване към глобал-
ните ценности; търпимост към
всяко различие; национално са-
мосъзнание; прочие, прочие,
прочие мантри. Няма нито
веднъж думата ТРУД. Под сур-
динка е спомената думата ЗНА-
НИЕ.

Заявявам волята си на роди-
тел данъкоплатец: искам българ-
ското училище да научи децата
ни да се трудят. Да формира у
тях дисциплина и творчески по-
рив. Да открехне врата към кул-
турата. Да ги научи да уважават

труда и човешките достояния, да
уважават учителя си, другарче-
то си, познатия, непознатия; да
ценят човека, живота, знанието
и времето.

Няма друг път за това, освен
всекидневно усилие, всекиднев-
но преодоляване, свикване с
правила.

В проектозакона “Дамянова”
няма дума за това.

Търсейки добрите решения,
вглеждам се в математическите
успехи досега:

В трети клас - курсове: за
проверка на възможности и на-
гласи. Всяка събота - занимания:
решаване на много задачи. За-
дачите - свързани с живота, из-
влечени от живота, формиращи
мислене. Състезания и контрол-
ни - много и често! Децата при-
викват с оценката. Родителят -
също. В пети клас - прием след
изпит: вече е ясно кой е скло-
нен към математика, кой може
да учи така. Следва всекидне-
вие с пълен работен ден при
шестдневна работна седмица.
Изпитите са всекидневие. Шко-
лите са допълващи. Знанието се
трупа - съизмеримо, проверява-

но, насърчавано... Математика-
та се свързва с физиката, с ин-
форматиката, с анализа... Фор-
мират се мислене, стремеж към
откриване и познание, дисцип-
лина, организираност, навик за
труд... В добавка - два чужди
езика. Умение да почиват, уме-
ние да общуват. И така - до
завършване на училището.

- Как ги учите да решават
задачи? - питат американски
преподаватели, проучващи опи-
та.

- Учим ги да съставят задачи
- отговарят им българските учи-
тели.

Специалистите знаят, че
всичко е по-сложно, че има ме-
тодика, доказала се в България,
доказала се в света. Методиката
ще коментират отличните ни
учители и ръководители.

Аз умишлено, по родителски,
опростявам нещата. Формулата
на успеха е: оценка на дарбата
и възможностите - труд, съотве-
тен на заложбите и възможнос-
тите - стимулиране на мислене-
то и умението - постоянство,
проверки, изпити, състезания -
грижи. Ключът: добрият учител.

Методиката “работи”. По-
твърждават го всички успехи на
български ученици, във всички
градове на България. И в квар-
тално училище - попитайте в
125-о СОУ в София.

Има безспорна “положител-
на практика”, световно доказа-
на.

Като родител очаквах тя да
бъде разпространена, подкре-
пена, мултиплицирана. Вместо
това - вариант на проектозакон,
в който всичко е точно обратно-
то. Премахват математическите
гимназии.

Щрихирам проблем, за да
илюстрирам няколко твърдения:

В училище всяко дете трябва
преди всичко да свикне да се
труди; да се научи как да се тру-
ди, как да учи.

В училище всяко дете трябва
да получи първото познание, че
трудът е непрекъснато оценяван
и получава за него справедли-
ва оценка; че той е условие за
успех.

Оценката може да не стре-
сира, може да мотивира. Чести-
те изпити и честите оценки са
част от подготовката за живота
- децата свикват с тях; свикват
да преодоляват трудности.
Оценката носи и философия:
един има дарба за математика,
друг - за литература, трети - за
спорт или за изкуство. Всички те
са значими - важно е да разви-
ваш заложбите.

Оценяването на нагласите и
възможностите е част от обра-
зователния процес и от подго-
товката на децата. Качеството
включва и това. И още нещо:
обем от знания, задължителен,
за да се проверят и проявят ин-
тересът и дарбата; обем от зна-
ния, достатъчен, за да се на-
прави избор на поприще и да
се създава културната спойка
на обществото. После следва
професионалната подготовка,
надграждащото образование,
ученето през целия живот - точ-
но както е в българските по-
словици.

Отношението на обществото
към оценката и към знанието,
към умението и към личността,
към общественото време, е дру-
га тема. Без училище, което да
формира у децата преди всичко
трудолюбие, любознателност и
култура, нейното разгръщане
няма да бъде възможно.

Протести на всяка цена или за цената на протестите
Обръщение на социалисти от
Федерация „Наука и висше образование”

О
·˙˘‡ÏÂ ÒÂ Í˙Ï ‚‡Ò - ìÏÎ‡‰Ë, Í‡-
ÒË‚Ë Ë ËÌÚÂÎË„ÂÌÚÌËî ÔÓÚÂÒÚË‡-
˘Ë.  ÓË ÒÏÂ ÌËÂ? ÕËÂ Ò˙˘Ó ÒÏÂ
ËÌÚÂÎË„ÂÌÚÌË Ë Í‡ÒË‚Ë ‚‡¯Ë ÍÓÎÂ-
„Ë Ë ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎË ÓÚ ‚ËÒ¯Ë Û˜Ë-

“На необуздани речи и на
престъпна глупост краят е
само горест”

Еврипид

ÎË˘‡ Ë ËÌÒÚËÚÛÚË Ì‡ ¡¿Õ. ÕËÂ ÌÂ ÒÏÂ Ì‡ ÔÓ-
ÚÂÒÚËÚÂ, ÌÓ ËÒÍ‡ÏÂ ‰‡ ‚Ë ‡Á·ÂÂÏ, Á‡˘ÓÚÓ Ë
ÌËÂ ÒÏÂ ÔÓÚË‚:

- ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ ‡ÁÒËÔ‡ı‡ ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ ÒÂÎÒÍÓ
ÒÚÓÔ‡ÌÒÚ‚Ó Ë ËÌ‰ÛÒÚËˇ;

- ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÓ‰‡‰Óı‡ ËÌÚÂÂÒËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡-
Ëˇ, ìÔÂÓÚÒÚ˙Ô‚‡ÈÍËî Ô‡Á‡ËÚÂ ÌË Ì‡ ‰Û„Ë
ÒÚ‡ÌË;

- ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔË˜ËÌËı‡ Á‡ÍË‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÒÚÓÚËˆË ıËÎˇ‰Ë ‡·ÓÚÌË ÏÂÒÚ‡ Ë Ó·ÂÍÓı‡ Ì‡
ÂÏË„‡ˆËˇ, ·ÂÁ‡·ÓÚËˆ‡ Ë ·ÂÁÌ‡‰ÂÊ‰ÌÓÒÚ ÔÓÍÓ-
ÎÂÌËˇ Ì‡ÔÂ‰;

- ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÂÁ 90-ÚÂ „Ó‰ËÌË ÎËÍ‚Ë‰Ë‡-
ı‡ Ë ‡Á„‡·Ëı‡ ‚ËÒÓÍÓÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜ÌËÚÂ Ì‡Û˜ÌÓ-
ËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÒÍË ÓÚ‡ÒÎÓ‚Ë ˆÂÌÚÓ‚Â, ÒÚÛ‚‡ÎË
ÒÚÓÚËˆË ÏËÎËÓÌË Ë ÏËÎË‡‰Ë ‰ÓÎ‡Ë Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
Ì‡Ò!

«‡˘Ó ÌÂ ÒÏÂ Ì‡ ÔÓÚÂÒÚËÚÂ? «‡˘ÓÚÓ ÔÓ-

ÏÌËÏ ‰Ó·Â Ò˙·ËÚËˇÚ‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ 90-ÚÂ
„Ó‰ËÌË (ÎˇÚÓÚÓ Ë ÂÒÂÌÚ‡ Ì‡ 1990 „. Ë ÂÒÂÌÚ‡ Ë
ÁËÏ‡Ú‡ Ì‡ 1997 „.):

- ÃÌÓ„ÓıËÎˇ‰ÌË ÏËÚËÌ„Ë Ë ¯ÂÒÚ‚Ëˇ ‚ ÒÚÓ-
ÎËˆ‡Ú‡ Ë ÌÂ Ú‡Í‡ ÏÌÓ„Ó·ÓÈÌË ‚ ‰Û„ËÚÂ „‡‰Ó-
‚Â Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡. ŒÍÛÔË‡ÌË ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚË, ËÌ-
ÒÚËÚÛˆËË (‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ô‡Î‡Ú‡Ú‡ Ì‡ —‚ÂÚËˇ ÒË-
ÌÓ‰), ÔÓÏË¯ÎÂÌË Ó·ÂÍÚË, ·ÛÎÂ‚‡‰Ë Ë ÛÎËˆË.

œÓÏÌËÏ Ë ÎÓÁÛÌ„ËÚÂ:
- ìÕÂÁ‡·‡‚Ì‡ ÒÏˇÌ‡ Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡î;
- ìÕÂÁ‡·‡‚ÌÓ ‚˙˘‡ÌÂ Ì‡ ÁÂÏˇÚ‡ ‚ Â‡ÎÌË

„‡ÌËˆË Ì‡ ıÓ‡Ú‡î;
- ìÕÂ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍÓÚÓ Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡-

ÌÂ, ‰‡ Ì‡ Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌÓÚÓî;
- ìƒÓÎÛ ÚÓÚ‡ÎËÚ‡Ì‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ ‚ Ì‡ÛÍ‡Ú‡ Ë

Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓî;
- ìƒ˙Ê‡‚‡Ú‡ Â ÎÓ¯ ÒÚÓÔ‡ÌËÌî;
- ì◊‡ÒÚÌ‡Ú‡ ËÌËˆË‡ÚË‚‡ - „‡‡ÌÚ Á‡ ÔÓÒÔÂ-

Ë‡˘‡ Ô‡Á‡Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡î.
—Â„‡ ÒÏÂ ‚ ‰Û„ ‚ÂÍ, 21-‚Ë, Ë „Ó‰ËÌ‡Ú‡ Â

2013-‡. ¬ ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚÌÓ‚Ó ÚÂÍ‡Ú ÔÓÚÂÒÚË -
ıËÎˇ‰Ë ‚ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡ Ë ÌÂ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÏÌÓ„ÓÎ˛‰ÌË ‚
ÌˇÍÓË ‰Û„Ë „‡‰Ó‚Â! —ˇÍ‡¯ ‚ÒÂ Ô‡Í ÌˇÍÓË ıÓ‡
Ò‡ ‡Á·‡ÎË ÛÓˆËÚÂ Ì‡ ËÒÚÓËˇÚ‡. Õ‡ Ô˙‚
ÔÓ„ÎÂ‰ ÔÓ‚Ó‰˙Ú Â ìÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓÚÓ Í˙ÒÓ„ÎÂ‰ÒÚ‚Óî
ÔË Â‰ÌÓ Í‡‰Ó‚Ó Â¯ÂÌËÂ - Ì‡ÁÌ‡˜‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
„-Ì œÂÂ‚ÒÍË Á‡ ¯ÂÙ Ì‡ ƒ¿Õ—. –Â¯ÂÌËÂ Ò‡ÏÓ ÔÓ
ÒÂ·Â ÒË ÚÓÎÍÓ‚‡ ‡·ÒÛ‰ÌÓ, ÍÓÎÍÓÚÓ ·Ë ·ËÎÓ
Ì‡ÁÌ‡˜‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ „ÓÒÔÓ‰‡Ú‡ ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚ ËÎË

¿ÎÂÍÒÂÈ œÂÚÓ‚ Ì‡ Ú‡ÁË ‰Î˙ÊÌÓÒÚ. “Ó‚‡ Â ÔÓ-
‚Ó‰˙Ú! ¿ ÔË˜ËÌËÚÂ? “Â Ò‡ Â‡ÎÌÓÒÚËÚÂ ‚ Ì‡¯Ëˇ
ÊË‚ÓÚ:

- ‡Á·ËÚÓÚÓ ÒÂÎÒÍÓ ÒÚÓÔ‡ÌÒÚ‚Ó, Ò Ï‡ÎÍÓ Ì‡
·ÓÈ Î‡ÚËÙÛÌ‰ËÒÚË, ‚Î‡‰ÂÂ˘Ë ÒÚÓÚËˆË ıËÎˇ‰Ë
‰ÂÍ‡Ë ÁÂÏˇ, Ë ÏÌÓ„Ó Ì‡ ·ÓÈ ‰Â·ÌË ÔÓËÁ-
‚Ó‰ËÚÂÎË, ÊÂÚ‚Ë Ì‡ ÔÂÍÛÔ‚‡˜Ë-ÒÔÂÍÛÎ‡ÌÚË Ë
ÏËÚÌË˜ÂÒÍË ‰‡Î‡‚ÂË;

- ı‡Á‡ÚÌÓÚÓ Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂ ÒÂ˘Û Á‡ÔÎ‡-
˘‡ÌÂ Ë ‰ÓÔÎ‡˘‡ÌÂ, Ï‡ÌËÔÛÎË‡ÌÓ ÓÚ Â‰Ì‡ Á‰‡‚-
Ì‡ Í‡Ò‡, ÍÓˇÚÓ Á‡˘ËÚ‡‚‡ ËÌÚÂÂÒËÚÂ Ì‡ Â‰ËÚÂ
Ú˙„Ó‚ˆË Ì‡ ÎÂÍ‡ÒÚ‚‡ Ë ÎÂÍ‡ÒÚ‚ÂÌË ÒÂ‰ÒÚ‚‡
ÒÂ˘Û ËÌÚÂÂÒËÚÂ Ì‡ Ô‡ˆËÂÌÚËÚÂ;

- ÌÂ„‡ÏÓÚÌË ‡·ËÚÛËÂÌÚË Ë ÔÓÎÛ„‡ÏÓÚÌË
ÒÚÛ‰ÂÌÚË, ıÓ‡ Ì‡ Ì‡ÛÍ‡Ú‡, ÛÌËÁÂÌË Ë ‰Ó‚Â‰ÂÌË
‰Ó ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ ‡·ÒÛ‰ - Ì‡È-Â‚ÚËÌ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ Â
ÚÛ‰˙Ú Ì‡ ìÒË‚ÓÚÓî ‚Â˘ÂÒÚ‚Ó;

- ÛÌË˘ÓÊÂÌË Ì‡‰ 80% ÓÚ ÔÓÏË¯ÎÂÌËÚÂ
ÔÂ‰ÔËˇÚËˇ ‚ ÒÚ‡Ì‡Ú‡, ÒÚÛÍÚÛÓÓÔÂ‰ÂÎˇ˘Ë-
ÚÂ - Ò ÔÂ‰ËÏÒÚ‚Ó. ¡˙Î„‡Ëˇ ·Â ÔÂ‚˙Ì‡Ú‡ Ò‡ÏÓ
Á‡ 23 „Ó‰ËÌË ÓÚ ÒÂ‰ÌÓ ‡Á‚ËÚ‡ ËÌ‰ÛÒÚË‡ÎÌÓ-
ÁÂÏÂ‰ÂÎÒÍ‡ ÒÚ‡Ì‡ ‚ ‰˙Ê‡‚‡ ÓÚ “ÂÚËˇ Ò‚ˇÚ,
Ì‡È-·Â‰Ì‡Ú‡ ˜ÎÂÌÍ‡ Ì‡ ≈—. »ÎË ÏÓÊÂ ·Ë ÌÂ?
¬ËÂ Í‡Í ÏËÒÎËÚÂ?

  ÓÈ ÌÓÒË ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ Á‡ ÚÓ‚‡? ƒ‡ÎË Ò‡ÏÓ
ì‚Â˜ÌËÚÂ ÒÚ‡Ë ÏÛˆÛÌËî Ì‡ ÔÓÚÂÒÚËÚÂ - „ÓÒÔÓ-
‰‡Ú‡ ≈‚„ÂÌË ÃËı‡ÈÎÓ‚, ≈‚„ÂÌË ¡‡Í˙‰ÊËÂ‚,
≈‰‚ËÌ —Û„‡Â‚, ¿ÎÂÍÒ ¿ÎÂÍÒËÂ‚, ≈‚„ÂÌË ƒ‡È-
ÌÓ‚, »‚‡Ì  ÓÒÚÓ‚ Ë Ú.Ì.? »ÎË Ë ÌÓ‚ËÚÂ ì‚ÓÊ-
‰Ó‚Âî - flÌÂ flÌÂ‚ Ë ÷‚ÂÚ‡Ì ÷‚ÂÚ‡ÌÓ‚. “Â, ÌÓ-
‚ËÚÂ, ‰‡ÊÂ ÌÂ ÒÏÂˇÚ ‰‡ ÒÂ ‡ÙË¯Ë‡Ú, ÒÔÓÏÂÌËÚÂ
Á‡ Úˇı Ò‡ ÏÌÓ„Ó ÔÂÒÌË.

ÃÓÊÂ ·Ë ÔÓÎËÚËˆËÚÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÎÓÁÛÌ„‡ Á‡

ÌÂÁ‡·‡‚Ì‡ ÒÏˇÌ‡ Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡Ú‡ ‚ ËÏÂÚÓ Ì‡ ÎË˜-
ÌÓÚÓ ÒË Ó·Ó„‡Úˇ‚‡ÌÂ Ë Ì‡ ÔÓ-‰˙Î„Ëˇ ÒË ÔÂÒÚÓÈ
‚˙‚ ‚Î‡ÒÚÚ‡ - Ô‡ÚËÈÌ‡ Ë ‰˙Ê‡‚Ì‡, Ò ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡
‚ÒË˜ÍÓ? »ÎË ËÁÔÓÎÁ‚‡˜Ë Ò‡ ÚÂÁË Ì‡¯Ë Ò˙„‡Ê-
‰‡ÌË, Í‡ÚÓ Ì‡ÔËÏÂ ÍÎËÍ‡Ú‡ Ì‡ „-Ì À‡Á‡ËÌ
À‡Á‡Ó‚, ÓÚ‰‡ÎË ÒÂ Ì‡ Ï˙ÒÌËˇ Á‡Ì‡ˇÚ ‰‡ ÓÚÓ-
‚ˇÚ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌÓÚÓ ÔÓÒÚ‡ÌÒÚ‚Ó, ‰‡ ÍÎÂ‚Â-
ÚˇÚ Ë Ó˜ÂÌˇÚ ‚ÒË˜ÍÓ Ë ‚ÒÂÍË, ÍÓÈÚÓ ÌÂ Â Ò Úˇı
Ë ËÏ‡ ÔÓÁËˆËˇ, ‡ÁÎË˜Ì‡ ÓÚ ÚˇıÌ‡Ú‡.

“Ó‚‡ ÎË Ò‡ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌËÚÂ ‚ËÌÓ‚ÌËˆË Á‡
‰ÌÂ¯Ì‡Ú‡ „Ó˜Ë‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ Û˜‡ÒÚ?

–‡Á·Ë‡ ÒÂ - ÌÂ. ÕËÂ ‚ÒË˜ÍË ÌÓÒËÏ ÓÚ„Ó-
‚ÓÌÓÒÚË Ò Ì‡˜ËÌ‡ ÒË Ì‡ „Î‡ÒÛ‚‡ÌÂ ËÎË Ò ÓÚ-
Í‡Á‡ ÒË ÓÚ „Î‡ÒÛ‚‡ÌÂ, Ò ÍÓÏÔÓÏËÒËÚÂ, ‚ ÍÓËÚÓ
ÂÊÂ‰ÌÂ‚ÌÓ Û˜‡ÒÚ‚‡ÏÂ, Ò˙Ò ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ÒË ÔÓ-
‚Â‰ÂÌËÂ Ë ÎËÔÒ‡Ú‡ Ì‡ ‡‰ÂÍ‚‡ÚÌ‡ Â‡ÍˆËˇ, ÍÓ„‡ÚÓ
ÒÂ Ò·Î˙ÒÍ‡ÏÂ Ò ÔÓÓ˜ÌË Ô‡ÍÚËÍË ‚˙‚ ‚ÒÂÍË‰-
ÌÂ‚ËÂÚÓ. –ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ÌÓ‚Ë ËÁ·ÓË ÌˇÏ‡ ‰‡
Ò‡ ÔÓ-‡ÁÎË˜ÌË ÓÚ ÒÂ„‡¯ÌËÚÂ, ‚ÓÚ˙Ú ‚˙‚ ¬‡Ì‡
„Ó ‰ÓÍ‡Á‡. » Á‡˘Ó Úˇ·‚‡ ‰‡ Ó·ÒÎÛÊ‚‡ÏÂ ÔÓÎË-
ÚËˆËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÓÒÚ‡Ì‡ı‡ ËÁ‚˙Ì Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡ Ë ÒÂ„‡
·˙Á‡Ú ‰‡ ÒÂ ˇ‚ˇÚ Ì‡ ÔÓÔ‡‚ËÚÂÎÂÌ ËÁÔËÚ ·ÂÁ
Ó„ÎÂ‰ Ì‡ ÔÓÒÎÂ‰ËˆËÚÂ, ·ÂÁ ‰‡ Ò‡ Ì‡Û˜ËÎË ÛÓÍ‡
ÒË. «‡Ô‡Á‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÎ‡·Ë Ë ÌÂ‡·ÓÚÂ˘Ë ËÌÒÚË-
ÚÛˆËË, Ì‡ ‡ÁÌÂ·ËÚÂÌ‡ ‰˙Ê‡‚ÌÓÒÚ Â ‚ ËÌÚÂÂÒ
Ò‡ÏÓ Ì‡ ÓÌ‡ÁË ˜‡ÒÚ ÓÚ „‡Ê‰‡ÌËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÒÂ
Ò‡ÏÓÌ‡ÂÍÓı‡ ìËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË Ë ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË
ÂÎËÚî. ¡˙Î„‡Ëˇ Ó·‡˜Â Á‡ 23 „Ó‰ËÌË Ì‡Ï‡Îˇ Ò
ÔÓ˜ÚË ‰‚‡ ÏËÎËÓÌ‡ ÓÚ ÂÏË„‡ˆËˇ, ÒÏ˙ÚÌÓÒÚ Ë
ÌÂ‡Ê‰‡ÂÏÓÒÚ Ë Á‡„Û·ËıÏÂ ‚ÒË˜ÍË ÌËÂ, ˜Â‚Â-
ÌËÚÂ, ÒËÌËÚÂ, ÁÂÎÂÌËÚÂ, Ó‡ÌÊÂ‚ËÚÂ Ë Ú˙È Ì‡Â-
˜ÂÌËÚÂ ìÏ‡ÎÍË ıÓ‡î.

ƒÓÍÓ„‡, ÒÍ˙ÔË Ò˙Ì‡Ó‰ÌËˆË?!
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Защо са нужни ревизия на
бюджета и нов държавен заем?

Проф. Иван АНГЕЛОВ
член-кор. на БАН

Ако държавата не се
разплати с бизнеса, ще
фалират още хиляди
фирми, а заради
изтичане на срокове
по социални програми
стотици хиляди души
ще останат без помощи

В мои публикации от нача-
лото на тази година неколко-
кратно препоръчвах ревизия
на бюджета за 2013 г., заедно
с цялостна данъчна реформа
от 1 януари 2014 г. Такива
препоръки има и в откритото
ми писмо до премиера Оре-
шарски от 25 юни тази година.
Причините за това са две:
първо, бюджетът за 2013 г. е
подготвен под ръководството
на Симеон Дянков и утвърден
от ГЕРБ в предишното Народ-
но събрание. Той въплъщава
крайно консервативните
възгледи на Дянков и свърза-
ната с тях силно рестриктивна
бюджетна политика на прави-
телството. Новото Народно
събрание и правителството
имат различна бюджетна по-
литика. Основното в нея е
създаването на по-благопри-
ятни условия за стопанска
дейност на бизнеса и по-сил-
на социална ориентация на
икономическата политика: по-
висок растеж, заетост, доходи,
активни социални програми за
най-нуждаещите се. Настоя-
щият бюджет притежава мно-
го дефекти.

Второ, в последните дни на
своето управление предишно-
то правителство прие реше-
ния, които изискват

допълнителни разходи

за около 500 млн. лева, без
да са предвидени средства в
бюджета за тяхното изпълне-
ние. Централната и местната
власт имат големи неизплате-
ни задължения към бизнеса,
а също и забавено връщане
на 776 млн. лева ДДС (три
пъти повече от нормалното),
които новото правителство
трябва да изплаща. Ако това
не се направи, ще фалират
още хиляди малки фирми. Ог-
ромни са задълженията на
държавната компания НЕК, на
болниците, на общините и
други публични дейности. В
действащия бюджет не е
предвидено нищо за овладя-
ване на младежката безрабо-
тица, която достигна 28%.
Срокът на някои социални
програми изтича в средата на
годината или в началото на
есента и няма средства за тях-
ното поддържане до края на
годината (за ваучери за хра-
на са предвидени 160 млн.
лева в текущия бюджет и вече
са изчерпани, а около 300 хил.
души остават без такива по-
мощи).

Новото правителство пре-
движда по-активна социална
политика за подпомагане на
най-нуждаещите се, особено
за енергийно бедните, повече
пари за отглеждане на деца
до две години и за еднократ-
ни помощи на първолаците,
повишаване на минималните
заплати и т.н. На това отгоре
се очаква по-нисък прираст на
БВП с 1,5 млрд. лева в сравне-
ние с предвиденото в дейст-
ващия бюджет.

Необходим е и нов държа-
вен заем. Напоследък някои

икономисти - пазарни фунда-
менталисти и десни политици,
алармират срещу ревизията на
приетия от тях бюджет за 2013
г. и особено срещу намерени-
ето на правителството да еми-
тира държавни дългови инст-
рументи за един милиард
лева. Това дори прераства в
истерия. Предупреждават, че
с такъв допълнителен заем се
натоварват бъдещите поколе-
ния с непосилно бреме по об-
служване на държавния дълг,
че се влошава доверието на
световната финансова общ-
ност в България, което щяло
да доведе до повишаване на
лихвите по външни източници
на ресурси за нашата иконо-
мика, че се застрашава финан-
совата стабилност на страна-
та и т.н.

Вярно ли е това?

Не, не е вярно! Към момен-
та вътрешният и външен
държавен дълг на България е
около 18% от БВП. Заедно с
Естония и Люксембург, Бълга-
рия е с най-ниска публична
задлъжнялост в ЕС. Трудно е
да се разбере защо България
- най-бедната страна в общ-
ността се стреми към най-нис-
ка задлъжнялост и с това изо-
стря допълнително лишенията,
които българските граждани
понасят.

Питам се: пред кого и защо
се перчим с нисък бюджетен
дефицит (1,3% по действащия
бюджет за 2013 г.), при поло-
жение че Европейската коми-
сия (ЕК) толерира до 3%, а в
края на 2012 г. дефицитът е
бил 3,6% средно за общност-
та. Защо се гордеем с една от
най-ниските публични
задлъжнялости (18,5% от БВП
в края на 2012 г.), при поло-
жение че ЕК толерира до 60%,
а в края на 2012 г. тя е била
86,2% средно за общността. От
28 страни членки, 25 са с
държавен дълг над 30% от
БВП, 22 страни са с над 40%,
17 страни - с над 50%, 14 стра-
ни - с над 60%, 14 страни - с
над 70%, 9 страни - с над 80%,
7 страни - с над 90%, 5 страни
- с над 100%.

Някой може да каже, че
другите страни от общността
са с по-силни икономики и
могат да си позволят по-голям
държавен дълг. Аз пък бих
запитал: след като имат силни
икономики защо са допуснали
толкова висока задлъжнялост?
Проблемът е не само в силата
на икономиките, а в сложните
вътрешни и външни условия,
за които трябва да се държи
сметка при формирането на
една или друга бюджетна и
дългова политика.

По принцип е добре да се
поддържа ниска задлъжня-
лост, но често пъти текущата
ситуация, особено в кризисни
години, налага да се правят
компромиси за туширане вли-
янието на вътрешни и външни
шокове върху икономиката с
оглед смекчаване на суровите
социални последствия. Пора-
ди това се прибягва до по-ви-
сока задлъжнялост в лоши го-
дини и намаляване на

задлъжнялоста в добри годи-
ни чрез бюджетни излишъци
и предварително изплащане
на дълг. Авторите на държав-
ната дългова политика в дру-
гите страни от ЕС едва ли са
по-малко компетентни и безот-
говорни от нашите. Вярно е по-
скоро обратното.

Прагове на
задлъжнялост

Ако допуснем, че първата
граница за увеличение на
държавния дълг на България
е около 26% от БВП при се-
гашните около 18% и ако при-
емем условно стабилен БВП
около 80 млрд. лева годишно,
България може да заеме
допълнително през 2013 и
следващите няколко години
около 6 млрд. лева. Ако става
дума за 2013-2017 г., то озна-
чава 1,2 млрд. лева средно го-
дишно. Това не създава никак-
ви проблеми за нашата ико-
номика и не заплашва финан-
совата ни стабилност, особе-
но като се има предвид, че
преобладаващата и дори ця-
лата сума може да се заеме
на вътрешния паричен пазар.
При сегашната висока ликвид-
ност на търговските банки у
нас и поради въздържаността
им от кредитиране по понятни
причини, това може да се на-
прави при ниски лихви.

Ако допуснем, че някакъв
предварителен сигнал за на-
растваща опасна задлъжня-
лост е държавен дълг от 40%
от БВП, това би увеличило
дълга ни с около 17 млрд. лева.
Не познавам нито един сред-
но грамотен икономист или
финансист в България, който
предлага да заемем такава
сума през тази и следващите
няколко години. Това би било
наистина безотговорна
постъпка.

Ако приемем, че 60% от
БВП е границата за безопас-
на публична задлъжнялост,
толерирана от ЕС, за да я до-
стигнем през тази и следва-
щите години, трябва да за-
емем около 26 млрд. лева. За
такова задлъжняване не съм
чувал и едва ли ще чуя сери-
озно предложение от серио-
зен икономист у нас.

Видният американски ико-
номист Джордж Акерлоф,
бивш главен икономист на
МВФ, писа преди няколко го-

дини, че опасната граница на
задлъжнялост, след която поч-
ти не е възможен икономиче-
ски растеж, е около 90% от
БВП. Напоследък това предпо-
ложение беше опровергано.

А сега - по отношение на
максимално допустимия бюд-
жетен дефицит.Както вече
споменах, ЕК толерира макси-
мален бюджетен дефицит до
3% от БВП. Преди повече от
година с поредното си недо-
мислие Симеон Дянков нало-
жи решение на Народното
събрание максимално допус-
тимият дефицит да стане 2%
от БВП. С ревизията на теку-
щия бюджет правителството
трябва да предложи на Народ-
ното събрание да отмени това
задължение в чл. 20 на Зако-
на за устройство на държав-
ния бюджет и допустимият
максимум да стане отново 3%.
Още повече че при различия
между национално и европей-
ско законодателство, се при-
лага европейското. Смятам за
неправилно в сегашната из-
ключително трудна ситуация
да се придържаме към дефи-
цит 2,0% от БВП. Придържане-
то към 3,0% ще осигури

допълнителен ресурс

около 780 млн. лева, които да
се използват главно за пови-
шаване на покупателната спо-
собност на най-бедните, чрез
възстановяване на необлагае-
мия минимум при данъка върху
доходите. Разбира се, това ще
увеличи потребността от по-
голям дълг, освен ако не се
компенсира поне частично от
намаляване на разходите за
издръжка на администрация-
та.

Други препоръки по проек-
та за ревизия на бюджета:

- Правителството предвиж-
да очакван прираст на БВП
през тази година 1,0%, вместо
1,9% в действащия бюджет.
По-реално е да очакваме ну-
лев растеж или в най-добрия
случай 0,5%. Вътрешните и
външните условия диктуват та-
кова намаление на прогноза-
та за растежа.

- Очакваното нетно не-
изпълнение на данъчните при-
ходи от 300 млн. лева може да
се намали или компенсира из-
цяло, ако се предприемат по-
строги мерки за ограничаване
на контрабандата.

- В мотивите към законо-
проекта се съобщава, че ми-
нистерствата и ведомствата
искат допълнително 500 млн.
лева. Такива искания да се
задоволяват само в изключи-
телни случаи. Вместо това да
се настоява за съкращаване
издръжката на администра-
цията с 10% до края на годи-
ната.

- Предвидените 160 млн.
лева за ваучери за храна вече
са изчерпани. Проектът пре-
движда увеличение с още 40
млн. лева. Това не е до-
статъчно. Препоръчвам да се
увеличат с около 100 млн.
лева.

- Предвидени са 160 млн.
лева за разплащане на
задължения към бизнеса. Не
личи това да включва
задълженията на общините,
които са около 200 млн. лева.
Препоръчвам да се предвидят
средства за пълно разплаща-
не на задълженията на цент-
ралните и местните власти към
бизнеса до края на годината,
както беше обещано.

- Предвиждат се 40 млн.
лева за социални плащания
за най-уязвимите групи. Смя-
там това за недостатъчно. То
може да се приеме само ако
се добави въвеждане на се-
мейно облагане и/или се
възстанови необлагаемият
минимум. Това повишаване на
покупателната способност на
най-бедните е необходимо за
растежа чрез по-голямо
вътрешно потребление и с
оглед на извънредната соци-
ална и политическа обстанов-
ка в страната. Нужно е балан-
сирано третиране на труда и
на капитала. Засега това не е
направено.

- Предвижда се дългово фи-
нансиране с комбинация на
дългови инструменти до 1,0
млрд. лева. Предлагам ма-
щабът на дълговото финанси-
ране да се увеличи до 1,3-1,5
млрд. лева, като имам пред-
вид предлаганото от мен по-
вишение на бюджетния дефи-
цит до 3,0% от БВП. С ниския
си държавен дълг България
има достатъчно голяма зона
за безопасно дългово манев-
риране.

- Подкрепям предвидения
резервен буфер от 320 млн.
лева по очевидни причини. В
досегашния бюджет няма
такъв буфер.
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Панчо ПАНЧЕВ

Â˜ÂÌË ‚Û‚ÛÁÂÎË, ‚˙ÁÏÛÚÂÌ
ÔËÒ‡ı ÔÓ ÚÓÁË ‚˙ÔÓÒ. “‡Ï ÔÓÌÂ
‰Ë‚‡¯ÍËÚÂ Ë ÛÊ‡ÒÌÓ ‚Â‰ÌË Á‡
ÒÎÛı‡ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ‡ Á‚ÛˆË ÒÂ ÔÓ-
ËÁ‚ÂÊ‰‡ı‡ „Î‡‚ÌÓ ÓÚ Á‡Ô‡ÎˇÌ-
ÍÓ‚ˆË, Ë ÚÓ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡
◊ÂÌËˇ ÍÓÌÚËÌÂÌÚ. ¿ ÚÓÈ, ÏÂÍÓ
Í‡Á‡ÌÓ Ë „Î‡‚ÌÓ ‚ ÔËÍ‡ÁÍËÚÂ
Á‡ ‰Âˆ‡, ÏËÌ‡‚‡ Á‡ ÏˇÒÚÓ Ò

К

От дума на дума, та в... ДУМА

ÔÓ-Á‡Ô‡ÁÂÌ‡ ·ÎËÁÓÒÚ ‰Ó ÔËÓ‰‡Ú‡...
ÕÓ ÂÚÓ ˜Â ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ˜Ó‚Â¯Í‡Ú‡ ˆË‚ËÎËÁ‡ˆËˇ

(Á‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ ‚ Ó·‡ÚÌ‡ ÔÓÒÓÍ‡) ‰Ó‚Â‰Â ‚ÎÛ‰ˇ‚‡˘Ëˇ
ÌÓÏ‡ÎÌËÚÂ ıÓ‡ ÔËÒ˙Í Ì‡ ‰Ë‚‡¯ÍËÚÂ Ò‚ËÍË Ë Û Ì‡Ò.
Õ‡Î‡„‡¯Â ÏË ÒÂ ‰‡ ÏËÌ‡ ÔÂÁ ˆÂÌÚ˙‡. «‡Ó·ËÍÓÎËı
ÔÓÚÂÒÚË‡˘ËÚÂ, Ò˙·‡ÌË ‰‡ ÔËˇÚ ÛÚËÌÌÓÚÓ ÒË Í‡ÙÂ
ÔÂ‰ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ, Ë ÔÓ‰˙ÎÊËı ÔÓ ·ÛÎÂ‚‡‰
ì–ÛÒÍËî Í˙Ï √‡‰ÒÍ‡Ú‡ „‡‰ËÌ‡ Ë Õ‡Ó‰Ì‡Ú‡ ·‡ÌÍ‡ Ò
Ì‡‰ÂÊ‰‡Ú‡, ˜Â Í‡ÚÓ ÒÂ ÓÚ‰‡ÎÂ˜‡, ˘Â ÔÂÒÚ‡Ì‡ ‰‡ ˜Û-
‚‡Ï ‚ÎÛ‰ˇ‚‡˘Ëˇ ÔËÒ˙Í Ì‡ ‰Ë‚‡¯ÍËÚÂ Ò‚ËÍË. «‡ Ò˙Ê‡-
ÎÂÌËÂ ÚÂ ÒÂ ‚ˇÁ‚‡ı‡ ‚ Û¯ËÚÂ ÏË Ó˘Â ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ ÔÓ-
ÎÓ‚ËÌ ÍËÎÓÏÂÚ˙...

ŒÚ Ï‡Î˙Í Ò‡ ÏÂ Û˜ËÎË (‚˙ÁÔËÚ‡‚‡ÎË), ˜Â —¬Œ¡Œƒ¿
Œ«Õ¿◊¿¬¿ ƒ¿ œ–¿¬»ÿ  ¿ ¬Œ“Œ —» œŒ»— ¿ÿ, —“»√¿
“Œ ƒ¿ Õ≈ œ–≈◊» Õ¿ ƒ–”√»“≈. ≈‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ Ì‡ Ï‡ÎÍËÚÂ
‰Âˆ‡ ËÏ ÒÂ ÒÚÛ‚‡ ÌÂÔ‡‚ËÎÌÓ Ó„‡ÌË˜ÂÌËÂÚÓ ‰‡ ÌÂ
ÔÂ˜‡Ú Ì‡ ‰Û„ËÚÂ. ÕÓ ÍÓ„‡ÚÓ ÔÓ‡ÒÌÂÏ, ÚÓ‚‡ ËÁËÒÍ‚‡-
ÌÂ ÌË ÒÂ ‚ËÊ‰‡ Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡È-ÌÓÏ‡ÎÌËÚÂ ÌÓÏË Ì‡
Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌ ÊË‚ÓÚ, ÍÓËÚÓ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ‰‡ ÒÔ‡Á‚‡ÏÂ. «‡-
˘ÓÚÓ ËÏ‡ Ë ÌÂÔ‡‚ËÎÌË ÔÓˇ‰ÍË Ë ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ (ÌÂ
Ò‡ÏÓ Í˙Ï ‰Âˆ‡Ú‡), Ò ÍÓËÚÓ ÒÏÂ ÔËÌÛ‰ÂÌË ‰‡ ÒÂ Ò˙Ó-
·‡Áˇ‚‡ÏÂ. Õ‡ÔËÏÂ Â‰ÌË ‰‡ ÒÂ ÚÛ‰ˇÚ ‰Ó ËÁÌÂÏÓ„‡
Ë Ô‡Í ‰‡ „Î‡‰Û‚‡Ú, ‡ ‰Û„Ë ‰‡ ÌÂ Ò‡ ÔÓÏËËÒ‚‡ÎË
‡·ÓÚ‡ Ë ‰‡ ÊË‚ÂˇÚ ‚ ÓıÓÎÒÚ‚Ó.

œÂ‰Ë ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË ÏË ÒÂ Ì‡ÎÓÊË ‰‡ ÒÂ ÔË·Ë‡Ï
Û ‰ÓÏ‡ (‡Á ÊË‚Âˇ ‚ ÒÓÙËÈÒÍËˇ Í‚‡Ú‡Î »ÁÚÓÍ) ÓÚ ‡È-
ÓÌ‡ Ì‡ Õƒ .  ˙Ï 20 ˜‡Ò‡ ·ˇı ‚ ÔÓ‰ÎÂÁ‡, Í˙‰ÂÚÓ Ò‡
ÒÔËÍËÚÂ Ì‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˇ Ú‡ÌÒÔÓÚ, Ë Á‡˜‡Í‡ı ÚÓÎÂ-
ËÚÂ π5 ËÎË π8 - ÌˇÏ‡¯Â ÌËÍ‡Í‚‡ ÓÍ‡˜ÂÌ‡ ·ÂÎÂÊÍ‡,
Í‡ÍÚÓ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ, ÍÓˇÚÓ ‰‡ Ò˙Ó·˘‡‚‡, ˜Â ÚÂ Á‡ÒÂ„‡ ÌÂ
ÏËÌ‡‚‡Ú ÓÚÚ‡Ï... ◊‡Í‡ı „Ë ÓÍÓÎÓ ˜‡Ò Ë ÒÂ Í‡˜Ëı Ì‡
ÚÓÎÂÈ π1, Ò ÍÓÈÚÓ ÒÚË„Ì‡ı ‰Ó ‘ËÁÍÛÎÚÛÌ‡Ú‡ Ô‡Î‡Ú‡,
Á‡ ‰‡ ˜‡Í‡Ï Ú‡Ï ‰‚‡Ú‡ ÏÓË ÚÓÎÂˇ ÔÎ˛Ò ‡‚ÚÓ·ÛÒ π84,
ÍÓÈÚÓ Ò˙˘Ó ·Ë ÏÂ Á‡Í‡‡Î ‰Ó Ì‡Ò. »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌÓÚÓ
Ú‡·ÎÓ (Ì‡ Ú‡ÁË ÒÔËÍ‡ ËÏ‡ Ú‡ÍÓ‚‡) ÔÓÍ‡Á‚‡¯Â, ˜Â
ÔÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ˘Â ‰ÓÈ‰Â ÒÎÂ‰ ÓÍÓÎÓ ÔÓÎÓ‚ËÌ ˜‡Ò. ì»‰Â-
‡ÎÌÓî - Í‡Á‡ı ÒË ‡Á, ‡ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÓÍ‡Á‡ Ë ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó Á‡
ÏÎ‡‰Ëˇ „ÓÒÔÓ‰ËÌ, ÍÓÈÚÓ Úˇ·‚‡¯Â ‰‡ ÓÚË‰Â Ì‡ ÎÂÚË-
˘ÂÚÓ, Á‡ ‰‡ ÔÓÒÂ˘ÌÂ ÔËÒÚË„‡˘ ˜ÛÊ‰ÂÌÂˆ.

ŒÒ‚ÂÌ Ò ÏÎ‡‰Ëˇ „ÓÒÔÓ‰ËÌ, Ì‡ ÒÔËÍ‡Ú‡ ÏÂ Á‡ÔË-
Í‡Á‚‡ı‡ Ë ‰‚Â „ÓÒÔÓÊË Ì‡ ÒÂ‰Ì‡ ‚˙Á‡ÒÚ, ÍÓËÚÓ ÏË ÒÂ
ÓÔÎ‡Í‡ı‡, ˜Â ËÏ Â ÛÊ‡ÒÌÓ ÚÛ‰ÌÓ Í‡ÍÚÓ ÒÛÚËÌ ‰‡ ÓÚË-
‰‡Ú Ì‡ ‡·ÓÚ‡, Ú‡Í‡ Ë ‚Â˜Â ‰‡ ÒÂ ‚˙Ì‡Ú ‚Í˙˘Ë.
≈‰Ì‡Ú‡, ‰ÓÒÍÓÓ¯Ì‡ ÔË‚˙ÊÂÌË˜Í‡ Ì‡ ÔÓÚÂÒÚË‡˘Ë-
ÚÂ, ÌÓ ‚Â˜Â ËÁÚÂÁÌˇÎ‡, ÒËÎÌÓ ÒÂ ÛÔÂÍ‚‡¯Â Ë ˜Û‰Â¯Â
Ì‡ ‡Í˙Î‡ ÒË ‰Ó ÓÌÁË ‰ÂÌ. œ‡Í ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ „ÓÚ‚ËÏ ÔÓ
ÌÓ˘ËÚÂ - ·Â¯Â Á‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂÚÓ ËÏ ÒÎÂ‰ ˜ÛÏÓÒ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
ÔÂ˜ÍËÚÂ ‰‡ ÒÂ ÔË·Â‡Ú Ì‡‚ÂÏÂ.

Œ˘Â ÔÓ Á‡ ÓÊ‡Î‚‡ÌÂ ·Â¯Â ÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÏÓÏË-
˜ÂÚÓ ÓÚ ÏÎ‡‰‡ ‰‚ÓÈÍ‡, ˜ËÈÚÓ ·‡˘‡ È Ì‡Â‰ËÎ ‰‡ ÒÂ
‚˙ÌÂ ‰Ó ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ ˜‡Ò, ÍÓÈÚÓ ‚Â˜Â ·Â¯Â ÏËÌ‡Î. “ˇ
Ì‡Ô‡‚Ó ÒË ÔÎ‡˜Â¯Â, ‡ Í‡‚‡ÎÂ˜ÂÚÓ È, ·ÂÁ ‰‡ ËÏ‡
Í‡Í‚‡ÚÓ Ë ‰‡ ·ËÎÓ ‚ËÌ‡, ÌÂÛÒÔÂ¯ÌÓ ÒÂ Ï˙˜Â¯Â Ò‡ ˇ
ÛÒÔÓÍÓË...

—‡ÏÓ ‡Á ÌÂ ·˙Á‡ı Á‡ÌËÍ˙‰Â Ë ÔÓÒÂ˘Ì‡ı ÒÔÓÍÓÈÌÓ
ÔÓˇ‚ËÎÓÚÓ ÒÂ Ì‡ Ú‡·ÎÓÚÓ Ò˙Ó·˘ÂÌËÂ, ˜Â ‡‚ÚÓ·ÛÒ π84
˘Â ‰ÓÈ‰Â ÌÂ ÒÎÂ‰ ÓÍÓÎÓ ÔÓÎÓ‚ËÌ ˜‡Ò, ‡ ÒÎÂ‰ ˜‡Ò Ë
ÌÂ˘Ó. ¡˙Á‡˘ËˇÚ Á‡ ÎÂÚË˘ÂÚÓ ıÛÍÌ‡ ‰‡ Ú˙ÒË Ú‡ÍÒË,
Ô˙Í ‡Á ·‡‚ÌÓ ÒÂ ÔË‰‚ËÊËı Í˙Ï ÒÔËÍ‡Ú‡ Ì‡ ÏÂÚÓÚÓ...

—‡ÏÓ ÒÎÂ‰ ‰‚‡ ‰ÌË ·ˇı ÔËÌÛ‰ÂÌ ‰‡ Û˜‡ÒÚ‚‡Ï ‚
Ò˙˘‡Ú‡ ìË„‡î Ì‡ ÌÂ‚Ë Ë ‰‡ ÒÂ ÔË·Â‡ ‚Í˙˘Ë ‚ÏÂÒÚÓ
‚ ‰Â‚ÂÚÌ‡ÈÒÂÚ, ÔÓ˜ÚË ‚ ‰‚‡ÈÒÂÚ Ë ‰‚‡ ˜‡Ò‡. ¿ ·ˇı
Á‡Â‰ÂÌ Ò ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌË ÂÏÓˆËË, Á‡˘ÓÚÓ ·ˇı ÔÓ˜ÂÎ ‚
Â‰ËÌ ‚ÂÒÚÌËÍ Á‡ ÛÒÔÂıËÚÂ Ì‡ ÏÎ‡‰ËÚÂ ÌË Û˜‡ÒÚÌËˆË ÓÚ
‡ÁÎË˜ÌË „‡‰Ó‚Â ‚ ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰Ì‡Ú‡ ÓÎËÏÔË‡‰‡ ÔÓ
ËÌÙÓÏ‡ÚËÍ‡ ‚ ¿‚Ú‡ÎËˇ.

ÃÓÊÂ ·Ë ÌÂ Ò˙Ï Ò˙‚ÒÂÏ Ô‡‚, ÌÓ ÒÂ ˜Û‰ˇ Á‡˘Ó
Ì‡¯ËÚÂ ÏÂ‰ËË, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ë Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËˇ, ÓÚ‰ÂÎˇÚ Ï‡ÎÍÓ ÏˇÒÚÓ Ì‡ ÔÓ‰Ó·ÌË ‡‰ÓÒÚÌË Ò˙·Ë-
ÚËˇ, Ë „Î‡‚ÌÓ ˜ÂÁ ÂÔÓÚÂËÚÂ ÒË ÌÂ ÒÍË‚‡Ú ÒËÏÔ‡-
ÚËËÚÂ ÒË Í˙Ï ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÂ˜‡Ú Ì‡ „‡‰ÒÍËˇ Ú‡ÌÒ-
ÔÓÚ. ¬ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ, Í‡ÍÚÓ ÏË Í‡Á‡ ÔÓ ÚÂÎÂÙÓÌ‡
ÏÓˇÚ‡ ÍÓÎÂÊÍ‡ ƒ‡ÙËÌÍ‡ —Ú‡ÌÂ‚‡ (ÔË¯Â˘, ÌÓ Ë ÚÛ‰Ó‚
˜Ó‚ÂÍ ÓÚ ÒÂÎÓ  ‡ÈÌ‡‰Ê‡, —ËÎËÒÚÂÌÒÍÓ), ıÓ‡Ú‡ Ì‡
ÔÓÎÂÚÓ ÒÂ Ï˙˜‡Ú Ò ÔË·Ë‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÂÍÓÎÚ‡Ú‡, ÒËÎÌÓ
Á‡ÚÛ‰ÌÂÌÓ ÓÚ ‰˙Ê‰Ó‚ÂÚÂ. ¬ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ‰Û„Ë ÏÓË
ÏÎ‡‰Ë ÍÓÎÂ„Ë (Ò˙˘Ó ÔË¯Â˘Ë) ÔÂÒÍ‡˜‡Ú Á‡„‡Ê‰ÂÌË-
ˇÚ‡ ÓÍÓÎÓ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ Ò ˇ‚Ì‡Ú‡ ˆÂÎ ‰‡ ‰Ó·ËˇÚ
ÎÂÒÌ‡ ÔÓÔÛÎˇÌÓÒÚ.

¿ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ‰ÂÚÂÚÓ Ì‡ ÏÓËÚÂ ÔÓÍÓÈÌË ÔËˇÚÂÎË
œËËÌÍ‡ ’‡‰ÊËÂ‚‡ Ë ƒËÍÓ ‘Û˜Â‰ÊËÂ‚, ÍÓÂÚÓ Ò˙˘Ó
Ú˙ÒË Â‚ÚËÌ‡ ÒÎ‡‚‡, Â ÔÓÍ‡ÌÂÌÓ Ì‡ ‡Á„Ó‚Ó ÔÂ‰
Ï‡ÎÍËˇ ÂÍ‡Ì. √ÓÒÔÓ‰‡ ÓÚ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ ÚÂÎÂ‚ËÁËˇ,
ÏÓÎˇ ‚Ë, ÌÂ Í‡ÌÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â ÃËÎÂÌ‡ ‘Û˜Â‰ÊËÂ‚‡ ‰‡ ÏË
‰‡‚‡ ‡Í˙Î Í‡Í ‰‡ ÊË‚Âˇ!

Ó„‡ÚÓ Ì‡ Ò‚ÂÚÓ‚ÌÓÚÓ
ÙÛÚ·ÓÎÌÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó ‚
¿ÙËÍ‡ ÒÂ ÔÓˇ‚Ëı‡
ÛÊ‡ÒÌËÚÂ Ò‚ËÍË, Ì‡-
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зборът на Иво Атанасов за
член на СЕМ беше драматич-
на метафора за политическа-
та ситуация в България. Един

Една битка срещу
късче нормалност
Задкулисията изгубиха битката с Иво Атанасов
за СЕМ - наред е омаскаряването!

И

Румен
ПЕТКОВ

нормален, идеен и чист човек бе
подложен на подмолните интриги на
две задкулисия, и то не защото не
разбира от това, за което е избран,
а точно обратното, защото разбира,
защото е независим, защото не под-
лежи на контрол, защото не е мари-
онетен ум, защото има собствени
идеи, защото никога не се е страху-
вал да каже истината, защото има
съвест и е последователен в тези
луди времена, когато пребоядисва-
нето и политическите пируети са
основна обществена мода.

На думи всички твърдят, че искат
честни, почтени и доказани хора, но
какво се получава на практика - в
момента, в който такъв човек бъде
издигнат, интригите започват със
страшна скорост. Мерника към Ата-
насов вдигнаха представителите на
“гражданската квота” в БСП, които
започнаха подмолно да говорят, че
“партиец не ни трябва”, че БСП тряб-
ва да избере пак някакъв външен
експерт. И кого ни предложиха като
алтернатива - бившия общински
съветник от партията на Софиянски
Радомир Чолаков. “Гражданската
квота” в групата на левицата дори
прокарваше тезата, че едва ли не
има някакъв дефект в това да си со-
циалист. Подобно мислене е не само
ретроградно, това е мислене от едни
толкова далечни времена.

Значи десният партиец е по-спо-
собен от левия, само защото не е
социалист?

Това може да го измисли единст-
вено пациент в Карлуково.

В крайна сметка обаче притвор-
ното и съскащо задкулисие бе побе-
дено. Здравият разум взе връх и Иво
Атанасов бе избран за член на СЕМ.

Тогава на пълна скорост включи
другото, още по-ехидното, манипу-
латорско и олигархично задкулисие,
което си е присвоило правото да го-
вори едва ли не от името на “млади-
те и красивите”. Става дума за Асо-
циацията на европейските журнали-
сти - неправителствена организация,
която се опитва да говори от името
на всички журналисти в България.
Те моментално пуснаха позиция
срещу избора на Иво Атанасов, но

тази позиция се родее с абсурда,
така че си заслужава моментално
да направим анализ на ключовите
моменти в нея, защото това, от кое-
то задкулисието се страхува най-
много, е разобличаването на меха-
низмите, по които се опитва да бъде
обществен кукловод.

Нека да четем съвместно:
“Без да коментираме професио-

налните качества на г-н Иво Атана-
сов, припомняме, че той е тясно
свързан с Българската социалисти-
ческа партия, от която е бивш депу-
тат. Атанасов е и бивш съветник на

президента Георги Първанов”.
Откога да си член на БСП е опо-

зоряващо? Защото от позицията на
“независимите” АЕЖ така излиза?

Няма проблем да не харесваш
БСП, да не обичаш социалистите,
но когато говориш от обществена
позиция, това мнение е неадекват-
но. Ако беше костовист, щяха ли да
излязат с такава декларация? Раз-
бира се, че не.

Ако беше десен манипулатор, ав-
тор на текстове: “Колко мразя кому-
нистите и направо искам да ги сека
с брадва”, АЕЖ щеше да твърди, че
това е свещена свобода на словото
и порив на свободния ум.

Подобно тоталитарно разбиране
за политическите обвързаности
може да се появи единствено в ума
на несвободни хора. А очевидно в
АЕЖ са такива.

Партийната принадлежност не
изключва автоматично способност-
та за независимост. Но как да го
знаят и кажат, когато поръчката е
да бъде оплюто едно от малкото
свестни лица на левицата?

Откога да си бил съветник на
Първанов е нещо осъдително и
престъпно? Първанов е единствени-
ят случай на български политик, из-
биран в два последователни манда-
та на поста си.

Кой и кога е гласувал АЕЖ да
дава позиция от името на всички
журналисти, а?

Опитът за елементарно полити-
ческо  сатанизиране показва, че
Атанасов е политически феномен.
Той се промъкна между две задку-
лисия и бе избран на обществен
пост, а сега очевидно ще го атаку-
ват с най-елементарни пропаганди-
стки техники.

АЕЖ не спират дотук, как ще
спрат само дотук - те трябва да
изпълнят поръчката докрай. Из-
веднъж в тяхната позиция се появя-

ва апокалипсисът:
“Избирането на

Атанасов задълбоча-
ва опасенията,
възникнали след не-
отдавнашното изяв-
ление на председате-
ля на Народното
събрание Михаил Ми-
ков, което породи
страхове, че управля-
ващото мнозинство
ще се опита да уста-
нови контрол върху
обществените медии
- нещо, което не се е
случвало от 90-те го-
дини на миналия век”.

Абсолютно нищо в
миналото на Иво Ата-

насов не показва дори малък белег
за недемократичност. Точно обрат-
ното - защото като дългогодишен
журналист, публицист с уникално
перо, той винаги е воювал за раз-
ширяването на границите на свобо-
дата на медиите. Отстоявал е право-
то на позиция и в най-мрачните го-
дини на прехода. Винаги е бил от
страната на свободата, а сега ня-
какви доморасли анонимници се
опитват да си градят биографии
върху неговото име. Ето това е гнус-
ното в случая - потъпкването на име-
то на един човек в името на интере-
сите на задкулисието. А това задку-
лисие е тесногръдо, фанатично, не-
демократично, ограничено и уникал-
но гадно.

Битката срещу Иво Атанасов не
е обикнова битка. Това е битка
срещу установяване на късче нор-
малност в медиите, битка срещу
идеята да има максимален плура-
лизъм. Трябва ли да припомняме,
че шефката на АЕЖ Кристина Хри-
стова работи в “Икономедия”. От
висотата на тази олигархична по-
зиция ли говорят европейските
журналисти? Значи ли, че работа-
та ти при олигархията автоматич-
но те прави ангел?

Иво Атанасов е име-символ. Той
показва, че преходът не роди само
чудовища. Че през всичките 23 го-
дини на политическо отчаяние и
бедност политиката все пак ражда-
ше и светли и умни хора, които ни-
кога не предадоха своите идеи.

Той заради това е опасен.
Заради това го мразят в червата.
Защото не се промени, не се

поддаде на корупция, не измени на
идеите си.

Такива хора са опасни, защото
не се подчиняват на статуквото, те
са бунтари с морал, а не с автомати.

Мразят ги отвсякъде, защото не
се вписват в олигархичните схеми и
икономическите кръгове.

Ненавиждат ги, защото са ис-
тински.

Съскат срещу тях, защото имат
идеи.

Хората като Иво Атанасов съвсем
не са толкова много.

Аз не искам да ги превръщаме в
свещени крави. Те нямат нужда от
това.

Но фактът, че задкулисията се
боят от тях и са готови за тяхното
оклеветяване, говори колко много са
ни необходими.

Точно сега.
Точно днес.

Рождество Апостолово
чера беше Рождество Апостолово... Чудно
ви е? Сетихме се, че 18 юли е рожденият
ден на Васил Иванов Кунчев от Карлово.
И за какво използвахме Рождеството Апо-
столово? С две шепи хора в жива верига

В

Лозан ТАКЕВ

да блокираме парламента, да искаме оставка за
хора, които сме избрали преди малко повече от
месец. В този ден трябваше да изберем новия шеф
на ДАНС, не стана. В този ден отбелязахме една
година от атентата в Сарафово, но показвахме през
15 минути какво става по площади и улици в Со-
фия, показвахме “безплатната” платена омраза на
софийски протестиращи, имаше и малко, пример-
но 35 души, от Благоевград...

В този ден инициативна група направи скромен молебен в “Св.
Петка” в памет на най-великия българин. Само една телевизия се
осмели да покаже картинка от църквата... Показваха онези, които
искат да попречат на всичко, каквото и да е то. Май броят на
“дните на протест” е повече от дните, в които Орешарски върши
работа. Дали някога ще станем граждани, та 18-и юли да стане
наистина Рождество Апостолово! И освен портрета, който слагаме
край нас, да помним и посланията му за чиста и свята република,
за времето, което е в нас и което нас обръща, пък ние него обръ-
щаме... Дано, ама надали, като гледам българските телевизии и
“общественото гражданско събуждане”.
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12 ФИЛМА В НАДПРЕВАРА
ЗА „ЗЛАТНА АФРОДИТА”Очаквайте кратки

Шестото издание на фес-
тивала за късометражно кино
“Късо съединение” започва на
1 август. Филмите ще се про-
жектират в салоните на Дома
на киното и “Евро синема” до
11 август, научи ДУМА от
Здравко Григоров и Ангел
Хаджийски. За втора поредна

Фестивал на
камерната музика
в Габрово

Международен академичен
фестивал на камерната музика
започва в градската художест-
вена галерия “Христо Цокев” в
Габрово. Петте концертни ве-
чери ще са благотворителни и
средствата от билетите от
по 2 лева ще бъдат дарени на
фондация “Благородна Бадева”,
за да послужат за музикалното
обучение на талантливи българ-
ски деца. Това съобщи цигула-
рят Камен Петков, директор
на фестивала, който живее и
работи в град Спрингфийлд,
щата Илинойс, САЩ. В празни-
ците на класическата музика
ще вземат участие общо 45
преподаватели, студенти и
ученици от Европа, САЩ и Азия.
Проектът се финансира от
частни дарения, като участни-
ците ще свирят за габровци
без хонорар, съобщи БТА.

Деца участваха
в конкурс, посветен
на В. Тулешков

Малчугани рисуваха по тема
“Искам да съм рицар на...” в кон-
курс, организиран по инициати-
ва на Командeрия “Св. Йоан
Кръстител” към Велик Приорат
на Ордена на Рицарите тампли-
ери в България и с подкрепата
на община Левски. Конкурсът бе
посветен на известния худож-
ник Венцеслав Тулешков, чийто
живот и творческа дейност бяха
свързани с област Плевен и об-
щина Левски. Децата са били
изключително активни, по думи-
те на организаторите, и са се
забавлявали чудесно. Всяко дете
е получило награда. Конкурсът
се състоя в навечерието на
празника на община Левски, ин-
формира БТА.

Започва записването
на „StartUp Аcademy”
през есента

„Късо съединение” за
шести път в София

Заключителната част на
първото издание на академия-
та за предприемачи “StartUp
Аcademy” се проведе във “Вива-
ком арт хол”. В тримесечния
безплатен курс със своите идеи
и проекти се включиха 60 уча-
стници, предварително избра-
ни сред повече от 240 желае-
щи. Най-добрите 4 от тях по-
лучиха подаръци от “Виваком” и
възможността да представят
своите идеи пред представи-
тели на двата най-големи ин-
вестиционни хъба в София.
Сред най-интересните идеи,
създадени в академията, бяха
играта “Smart Мoney”, която по
забавен начин възпитава под-
растващите как да печелят,
спестяват и инвестират,
konsultanti.bg - онлайн платфор-
ма, която да събира експерти
от различни области на едно
място, проект за доставка до
дома или офиса на биозеленчу-
ци и др. Поради големия инте-
рес веднага след края на първо-
то издание на академията за-
почна и записването на следва-
щата “StartUp Аcademy”, която
тръгва на 17 ноември.

Фестивалът ще бъде открит
с избрани български
късометражни ленти

“24 вкуса от Неапол”

“Близо”

“Във виното е истината” от “Чешко късо съединение”

Снимки “ПОЗОР”

Кюстендил ще бъде домакин на фести-
вала “София филм фест” от 9 до 24 август.
Ценителите на хубавите филми ще могат
да гледат “Светът е голям и спасение деб-
не отвсякъде”, “Лора от сутрин до вечер”,

година фестивалът ще бъде
открит със селекция от българ-
ски късометражни филми,
включваща 8 заглавия:
“Хипстър” (режисьорка Адри-
ана Кюлевчелиева), “Цигари-
те” (режисьорка Анна Николо-
ва), “Линда” (режисьорка Ан-
тония Милчева), “Близо” (ре-
жисьор Даниел Симеонов),
“Влак номер 2655” (режисьор
Милен Димитров), “Всичко е
свързано” (режисьор Огнян
Костовски), “Горе главите” (ре-
жисьорки Анна Илза Райчева
и Адриана Кюлевчелиева) и
“Трамвай номер 10” (режи-
сьорка Деница Русева).

Един от акцентите е ом-
нибусът “24 вкуса от Неапол”.
24 неаполитанци представят
своя роден град чрез кратки
новели, в които повеждат
зрителите из живописните
улички на Неапол, срещат ги
с местните, разказват любо-
питни факти от историята на

града и всичко това с аком-
панимент на традиционната
неаполитанска музика.
Джеймс Франко, Робърт Да-
уни-мл., Ейми Адамс, Робърт
Патинсън, Сам Уортингтън,
Майкъл Империоли се вихрят
в “Любов и подозрение”. Пет
истории, които разкриват
пълната палитра на любовта,
от най-красивите й и ярки
цветове до най-мрачните и
потискащи тонове.

Благодарение на Чешкия
център в София и Чешкия
филмов институт, зрителите
могат да видят селекция с най-
добрите чешки късометражни

филми за последните две го-
дини, обединени в програма-
та “Чешко късо съединение”.
От институт “Сервантес” пък са
подбрали филмова програма,
посветена на Мадрид под
наслов “Мадрид накратко”.

В програма “Световно
късо съединение” ще бъдат
представени премиерно късо-
метражните филми на Джоуъл
Шумахер “Мъжът в огледало-
то” и на Игор Волошин “Ат-
лантик”, както и звездните
“В последния момент” с Бирол
Юнел и Лубна Азабал, “Зали-
тане” с Гаел Гарсия Бернал и
Емир Кустурица и “Добрият
Бог и лошото куче” с Джеймс
Русо и Том Сайзмор.

За любителите на източ-
ното кино е “Перлите на Да-
лечния изток”, представящ
историите на седем виетнам-
ки на различна възраст и от
различни райони в страната.
От малкото момиче, влюбено
в сина на прислужницата си,
до властната моделиерка, за-
станала шест пъти пред олта-
ра и отново останала сама,
през кратката авантюра на
примерна съпруга със случа-
ен фотограф и отчаяната акт-

риса, която не може да пре-
одолее старостта си и липса-
та на нови роли. “Късо съеди-
нение” се организира от “По-
зор” с подкрепата на Чешкия
център в София и институт
Сервантес - София.

„София филм фест на път” спира в Кюстендил
Николая ИВАНОВА “Снежанка”, “Любов”, “Смърт на човек от

Балканите”, “Миграцията на паламуда”,
“Гуча”, “Когато порасна, ще стана кенгуру”,
“Джулай” и други. На 9 август в 21 ч. кино-
маратонът ще бъде открит с филма “Светът
е голям и спасение дебне отвсякъде” лич-
но от продуцента Стефан Китанов. Про-

жекциите на фестивалните ленти на пло-
щад “Велбъжд” - Арката, в Кюстендил са
безплатни. Събитието е част от “София
филм фест на път”. “Това е специална про-
грама, която среща аудитория от различни
български градове със света на киното”,
коментират организаторите.

Изложба под мотото “Сла-
вянски мост” с творби на ху-
дожници от Русия, Украйна,
Сърбия и България ще бъде
открита на 23 юли в 17 ч. в
касовото фоайе на Фестивал-
ния и конгресен център - Вар-
на. Проявата, инициирана от
международната обществена

Творба на Владимир Лаповок

Творба на Мария Игнатова

организация Творчески съюз
на професионалните художни-
ци, е посветена на 135-годиш-
нината от Освобождението на
България от турско робство.

Сред авторите в експози-
цията са майстори на изобра-
зителното изкуство от Москва
като Владимир Лаповок, Пьотр
Сацкий, Наталия Озерная и др.
Включени са произведения и
на млади и талантливи худож-
ници от Русия, Украйна и
Сърбия. Свои творби в излож-
бата представят и българите
Павел Николов, Мария Игна-
това, Светлана Сорокина, кои-
то са членове на Творческия
съюз на професионалните ху-
дожници.

Нашата задача е да пока-
жем на публиката неразруши-
мото приятелство на славян-
ските народи, обединени от
общите им корени, общите
исторически събития и общата
православна вяра, подчертава
Людмила Козлова, първи за-
местник-председател на Твор-
ческия съюз на професионал-

ните художници и ръководи-
телка на делегацията.

Международната общест-
вена организация Творчески
съюз на професионалните ху-
дожници обединява повече от
2500 души - живописци, гра-
фици, скулптори, монументал-
ни художници, дизайнери, би-
жутери, майстори на художе-
ствени занаяти, фотографи,

историци на изкуството и учи-
тели. Главният офис е в Моск-
ва. Организацията има и реги-
онални офиси почти в цяла
Русия, както и клонове в Ук-
райна, Молдова, Франция,
България, Кипър и Израел. В
България съюзът представя
две изложби в София, във Вар-
на е третата, която продължа-
ва до 28 юли.

„Славянски мост” събира автори от 4 страни„Славянски мост” събира автори от 4 страни„Славянски мост” събира автори от 4 страни„Славянски мост” събира автори от 4 страни„Славянски мост” събира автори от 4 страни
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нес времето ще бъде слънчево. Около и след
обяд главно над планинските райони ще се
развива купеста облачност, но валежи не се
очакват. Вятърът в Източна България ще оста-

не от север-североизток, но ще отслабне, а до вечерта
и ще стихне. Температурите ще се повишат с 1-2 гра-
дуса и дневните ще са между 28o и 33o. В София -
около 28o. Атмосферното налягане слабо ще се понижи
и ще бъде близко до средното за юли. Над планините
ще бъде предимно слънчево, с временни увеличения
на облачността в часовете около и след обяд. Без
валежи. Ще духа слаб, по билата до умерен североиз-
точен вятър. Над Черноморието ще бъде слънчево. Ще
духа слаб източен, преди обяд по северното крайбре-
жие - североизточен вятър. Максималните температу-
ри ще са между 27o и 30o.
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Блясък

Филмите до 25 юли

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Турбо

ì¡ÎˇÒ˙Íî Ì‡ —ÓÙËˇ  ÓÔÓÎ‡ ÔËÎË˜‡ Ì‡
ıÂ‰ÓÌËÒÚË˜ÂÌ ÏÛÁËÍ‡ÎÂÌ ÍÎËÔ Ò Í‡ÒË‚Ë
ÚËÈÌÂÈ‰Ê˙ÍË, ÍÓÍ‡ Ë Ï‡ÍÓ‚Ë Ó·Û‚ÍË, ÌÓ
ÔÓ-ÒÍÓÓ Â Ò‡Í‡ÒÚË˜ÂÌ ÍËÌÓÍÓÏÂÌÚ‡ Á‡
Ó·ÒÂÒËˇÚ‡ ÔÓ ıÓÎË‚Û‰ÒÍËÚÂ ÁÌ‡ÏÂÌËÚÓÒÚË
Ë ÍÓÌÒÛÏ‡ÚÓÒÍ‡Ú‡ ÍÛÎÚÛ‡. √ÛÔ‡ ‡Á„ÎÂ-
ÁÂÌË ÚËÈÌÂÈ‰Ê˙Ë ÓÚ ’ÓÎË‚Û‰ ’ËÎÒ ÊË‚ÂˇÚ
‚ MTV ‚ÒÂÎÂÌ‡Ú‡ - ÛÒÏË‚ÍË, Ô‡ÚËÚ‡, Ú˙ÌÍÓ
Ò‚ËÚË ÍÓÁ˜ÂÚ‡, Í‡ÒË‚Ë ‰Â¯ÍË, Í‡ÒË‚Ë
ÍÓÎË, ÍÓÌÒÛÏ‡ˆËˇ, ÍÓÌÒÛÏ‡ˆËˇ, ÍÓÌÒÛÏ‡-
ˆËˇ Ë ÔÓ˜ÚË ÌË˘Ó ‰Û„Ó.

Ã‡ÎÍÓÚÓ „‡‰ËÌÒÍÓ ÓıÎ˛‚˜Â Ò „ÓÎÂÏË
ÏÂ˜ÚË Ë ÌÂÔËÏËËÏÓÒÚ Í˙Ï Ó·Ë˜‡ÈÌÓÚÓ,
“Û·Ó, ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ‚˙ÁÔËÂÏÂ ÊËÚÂÈÒÍ‡Ú‡
ÙËÎÓÒÓÙËˇ Ì‡ ·‡Ú ÒË, ˜Â ·‡‚ÌËˇÚ ÚÂÏÔ Â
Ò˙‚˙¯ÂÌÓ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌÓ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ. œË ˜Û-
‰Ó‰ÂÂÌ ËÌˆË‰ÂÌÚ “Û·Ó ÒÂ Ò‰Ó·Ë‚‡ Ò ËÁ‚˙-
ÌÂ‰Ì‡ ·˙ÁËÌ‡ Ë ÏÂ˜Ú‡Ú‡ ÏÛ Â ‰‡ ÔÓ·Â‰Ë
˜Ó‚ÂˆËÚÂ ‚ ˙ÏÊ‡˘Ë ÍÓÎË Ì‡ ‡ÎËÚÓ Indy
500.  ˙Ï ÌÂ„Ó ÒÂ ÔËÒ˙Â‰ËÌˇ‚‡ ‚ÂÌËˇÚ
ÂÍËÔ Ì‡ ÿÂÏÂÚÌËÚÂ ŒıÎ˛‚Ë.

Белият дом:
Под заплаха

Cinema City 12:15, 14:50, 17:30,
20:10, 22:45; Арена Deluxe 12:00,
14:50, 17:30, 20:15, 23:00; Арена
The Mall 13:20, 16:00, 18:50,
20:15, 21:50, 23:00; Арена Запад
11:30, 13:00, 14:20, 15:50, 17:10,
18:40, 21:30, 22:50; Арена Мла-
дост 11:30, 13:00, 14:15, 15:50,
17:00, 18:40, 19:45, 21:30, 22:40

Cinema City  12:30, 14:30, 16:30,
18:30, 20:30, 22:30; Арена Deluxe
12:30, 14:40, 16:50, 19:00, 21:00;
Арена The Mall 13:00, 15:00,
17:10, 19:10, 21:10; Арена Запад
12:30, 14:40, 16:50, 19:00, 21:15;
Арена Младост 12:30, 14:40,
16:50, 19:00, 21:15

Cinema City 11:40, 12:40, 13:40,
14:40, 15:40, 16:40, 17:40, 18:40,
19:40, 20:40, 21:40; Арена Deluxe
11:00, 13:00, 15:10, 17:15, 19:20;
Арена The Mall 11:40, 12:40,
13:45, 14:45, 15:50, 16:50, 18:10,
19:00, 21:20; Арена Запад 11:00,
12:10, 13:10, 14:20, 15:20, 16:30,
17:30, 18:40, 19:30, 20:50, 21:30;
Арена Младост 11:00, 12:10,
13:10, 14:20, 15:20, 16:30, 17:30,
18:40, 19:30, 20:50, 21:30

¬ ì¡ÂÎËˇÚ ‰ÓÏ: œÓ‰ Á‡ÔÎ‡ı‡î ÚÂÓ-
ËÒÚË Ò˙Ò ÒÚ‡ÌÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇ Û‰ˇÚ Â-
ÁË‰ÂÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËˇ ÔÂÁË‰ÂÌÚ,
‚ÒË˜ÍË ÒÎÛÊËÚÂÎË Ú‡Ï Ò‡ Ó·ÂÁ‚Â‰ÂÌË,
ÌÓ ËÏ‡ Â‰ËÌ, ÍÓÈÚÓ ÓˆÂÎˇ‚‡. “ÓÈ Â
‡„ÂÌÚ Ì‡ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËÚÂ Ú‡ÈÌË ÒÎÛÊ·Ë,
‚˙Ó˙ÊÂÌ Ë Â¯ÂÌ Ì‡ ‚ÒË˜ÍÓ, Á‡ ‰‡
ÒÔ‡ÒË ÔÂÁË‰ÂÌÚ‡ ÓÚ ÚÂÓËÒÚËÚÂ.

ПРЕМИЕРИ

☼☼☼☼☼
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С
С много ентусиазъм и профе-

сионализъм твориха в продълже-
ние на няколко месеца тий-
нейджърите по темата “Толе-
рантността е...” в рамките на уни-
калния конкурс за късометражен
филм “Reporteen 2013”. На цере-
мония в кино “Влайкова” в столи-
цата бяха раздадени наградите
от конкурса, организиран от
Центъра за образователни ини-
циативи и фондация “Америка за
България”. Жури в състав Надя
Захариева (програмен директор
“Изкуства и култура” на фонда-
ция “Америка за България”), Катя
Атанасова (продуцентка в БНТ),
Геновева Димитрова (кинокри-
тичка), Петър Кауков (заместник-
директор на Младежкия театър
“Николай Бинев”), Цветан Цве-
тански (председател на УС на
Центъра за образователни ини-
циативи) избра победителите.

Голямата награда на журито
- DSLR камера Canon EOS 650D,
както и излъчване на филма в
киното на Робърт де Ниро Tribeca
Cinema в Ню Йорк по време на
Фестивала за българско кино

Министърът на културата д-р Петър Стоянович
откри изложбата на именития алжирски худож-
ник Мохамед Кадда (1930-1991) в галерия “Ака-
демия” на НХА.
“За мен е изключително приятно да взема учас-
тие на представянето на изложбата на големия
алжирски художник Мохамед Кадда, посветена
на  честването на 50-ата годишнина от независи-
мостта на Алжир. Българо-алжирското сътрудниче-
ство в областта на културата има своята история,
нашите страни полагат усилия и за задълбочаване
на двустранното културно сътрудничество и за
взаимното опознаване на достиженията на своите
култури. С изключително задоволство искам да
отбележа факта, че през 2012 г. в София беше
подписана Програмата за културно сътрудничест-
во между Министерството на културата на Репуб-
лика България и Министерството на културата на
Алжирската демократична и народна република
за периода 2012-2014 г., която предоставя нови
възможности за развитие на отношенията между
двете страни в сферата на театъра, литературата,
библиотечното и музейно дело, изобразителното
изкуство, киното, музиката и танца, опазването на
културното наследство”, отбеляза в словото си
министър д-р Петър Стоянович.
От името на Министерството на културата на Репуб-
лика България министър д-р Стоянович изказа
своята благодарност и признателност към посол-
ството на Алжирската демократична и народна
република в София, към Министерството на култу-
рата на Алжир и лично към министъра на културата
г-жа Халида Туми, към Дружеството за приятел-
ство България-Алжир, към домакините на експози-
цията в галерия “Академия”, както и към всички
български и алжирски институции, допринесли за
осъществяването на този културен празник.

Ученичка показва филм в киното
на Робърт де Ниро в САЩ
Оригиналната интерпретация на темата
„Толерантността е...” на Кристина Ценова от Плевен й
донесе голямата награда на конкурса „Reporteen 2013”

Кристина Ценова е носителка на голямата награда на конкурса

“So Independent NY” през февру-
ари 2014 г. отива при Кристина
Ценова. Кристина е ученичка в
ГПЧЕ-Плевен и участва за втора
година в “Reporteen”, като през
2012-а също намери място сред
финалистите в конкурса.

На второ място е класира-
на Мартина Георгиева, която
получи лаптоп Lenovo G780
59-377145 16GB. Ученичката в
IХ клас на Испанската гимна-
зия в София беше категорич-
на, че ще продъжава да твори
с още по-голяма взискател-
ност към себе си и резултати-
те. Наградата на публиката
безапелационно отиде при
Николай Милюков, който по-
лучи камера GoPro HERO3:
White Edition. Николай е от
Сандански. На церемонията
той сподели, че за видеото му,
което призовава за толерант-
ност към всички деца с двига-
телни проблеми, го е вдъхно-
вила истинска история на не-
гов приятел в Испания, който
е бил бутнат от инвалидната
си количка в училище.

Водоустойчиви фотоапарати,
смартфони, пропуски за пълен
достъп до Фестивала за амери-
канско независимо кино “So
Independent 2013” в края на ок-
томври, както и карти за 50%
намаление за Младежкия те-
атър “Николай Бинев” за сезон
2013/2014 получиха останали-
те финалисти.

Специалната награда на фон-
дация “Америка за България” -
“Кристалният орел”, отиде при
учениците от V клас на ОУ “Да-
скал Димитри” и беше приета от
автора на филмчето Александър
Драгомиров, който е едва на 12
години. Александър беше при-
дружен в София от своя съуче-
ничка и от директорката на учи-
лището Светла Антова.

В конкурса тази година взеха
участие 46 кратки тийн-
ейджърски филма на тема “То-
лерантността е...”. Известни ак-
тьори от Младежкия театър, ре-
жисьори, оператори и сценарис-
ти, както и популярни и обичани
лица като певицата Мария Или-
ева изразиха своето съпричас-

тие към каузата на “Reporteen” -
да бъде чута думата на тий-
нейджърите, техните разсъжде-
ния за категориите на граждан-

ското общество, смелото им и
креативно мнение чрез въздей-
стващия език на изкуството, на-
учи ДУМА от Райна Деницова.

Снимка МК

Министър Стоянович
откри изложба
на Мохамед Кадда

“One More кино”
продължава програмата
си в парка на НДК. През
новата седмица в нея са
включени филмът “Шшшт...
Попей ми!” и концертът на
Венци Благоев “Джазът
танцува!”.

Прожекциите на филма
на режисьорите Андрей
Волкашин и Петър Вълчев
са на 21 и 22 юли от 21.15
и 22.15 ч. В ролите са Сне-
жина Петрова, Китодар
Тодоров, Александър Хад-

„One More кино” с филм и концерт
на Венци Благоев джазтет
„One More кино” с филм и концерт
на Венци Благоев джазтет
„One More кино” с филм и концерт
на Венци Благоев джазтет
„One More кино” с филм и концерт
на Венци Благоев джазтет
„One More кино” с филм и концерт
на Венци Благоев джазтет

жиангелов, Поли Генова,
София Бобчева, Силвия
Станоева, Рейчъл Роу,
Сантра, Антония Йордано-
ва. Режисьорите Андрей
Волкашин и Петър Вълчев,
вдъхновени от българска-
та култура, създават една
хипереболизирана дейст-
вителност със сюрреалис-
тични и мюзикъл елемен-
ти. В техния свят оживяват
мечтите на момичетата, из-
раснали пред телевизори-
те, копнеещи за живота на

звездите. Цена на билети-
те - 4 лв.

Концертът на Венци
Благоев джазтет е на
24 юли от 19 ч. със свобо-
ден вход. Изпълнители са
Невилиян Гемижев - клари-
нет, Милен Кукошаров -
клавишни, Димитър Благо-
ев - китара, Димитър Ша-
нов - контрабас, Никола
Горялов - барабани, Венци-
слав Благоев - тромпет.
Концертът “Джазът танцу-
ва!” представя по изключи-
телно забавен и развлека-
телен начин историята на
различните стилове в раз-
витието на джазовата му-
зика и съпровождащите ги
танци. Програмата включ-
ва чарлстон, суинг, румба,
ча-ча-ча, самба, фюжън...

Всичко, което е занимава-
ло творците и изпълнители-
те през годините. Венцислав
Благоев е един от най-изве-
стните български тромпети-
сти с богата кариера у нас
и в чужбина. Известен със
своите импровизационни
умения, той е носител на
“Кристална лира” за джаз
на Съюза на българските
музикални и танцови дей-
ци. За този проект Венци
привлича още петима
изпълнители, които да
допълнят с вокал, духови и
струнни инструменти музи-
калната картина на това
пътуване в историята на
един от най-популярните
жанрове... Водени от тром-
пета - най-важния от всич-
ки инструменти на джаза!

Кадър от филма “Шшшт... Попей ми!”

Венци Благоев

Пример

Иван Иванов
(Фипо), Ели

Колева (Криси) и
Иван Тишев

(Боби) от
хитовия

музикален сериал
“Революция Z” ще

се включат в
почистването на

Стара планина
днес. Актьорите

ще се
присъединят към
доброволците на

хижа “Незабравка”
и хижа “Добрила”

над Сопот.
Акцията ще

започне в 9 ч. с
изходен пункт

сопотския лифт,
научи ДУМА от
Ирена Томчева

Снимки Би Ти Ви
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Русенската мъжка гимназия “Княз
Борис” (сега СОУ “Христо Ботев”), осно-
вана през 1883 г., е сред най-старите
елитни учебни заведения у нас. До-
статъчно е да споменем, че в нея са
преподавали Драган Цанков и Цани Гин-
чев, авторът на “Върви, народе възроде-
ни” Стоян Михайловски и на “Мила Ро-
дино” - Цветан Радославов, Луи Айер и
Братята Шкорпил, възрожденските дей-
ци Тодор Хаджистанчов и Трифон Ц.
Трифонов, Христо Дюлгеров, Алек-
сандър Йорганджиев, че сред ученици-
те четем имената на Михаил Арнаудов и
Йордан Йовков, Сава Огнянов, Стоян
Брашованов, Венелин Ганев, Петър Му-
тафчиев, Димитър Баларев, Георги Зла-
тев-Черкин, Васил Казанджиев... Затова
не е изненадващ фактът, че именно тук,
през далечната 1892 г., много преди
“Родна реч”, се ражда и първото българ-
ско ученическо списание с поетичното
име “Извор”.

Идеята е на неуморния просветител -

Àëìàíàõ “Èçâîð”
ÏˇÒÚÓ, ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ ËÁ‚Ë‡Ú ÏÎ‡‰Ë Ú‡Î‡ÌÚË
Първото българско ученическо списание с юбилейно издание

Огнян СТАМБОЛИЕВ литератор и театрал, Трифон Ц. Трифо-
нов, аниматор на културния живот в най-
европейския град на България. Интерес-
но е да се отбележи, че именно в “Извор”
като гимназисти правят литературния си
дебют Димитър Иванов, станал по-късно
прочут с псевдонима си Елин Пелин, и
бъдещият академик Михаил Арнаудов,
чийто баща Петър Арнаудов е препода-
вател в “Княз Борис”. В края на века то
спира да излиза, но в наши дни, през
1994 г., беше възстановено по идея на
гимназистите от хуманитарните класове
с подкрепата на училищното настоятел-
ство и с първи редактор учителката по
литература Румяна Манева, лауреатка на
Ботевата награда. За тези две десетиле-
тия “Извор” - вече като годишен алманах,
събра близо 1000 различни публикации
- на поезия, проза, литературна критика
и есеистика, история, научни изследва-
ния, художествени преводи, ученическо
творчество. В него поместват свои текс-
тове настоящи и бивши учители, универ-
ситетски преподаватели (много от тях
възпитаници на гимназията!), литератур-

ни критици и преводачи, библиографи,
журналисти, публицисти и, разбира се,
много ученици. Авторите не са само от
Русе, което го прави национално. И не
може да се определи и само като “учи-
лищно”.

Новият, юбилеен брой ХХ е съставен
и редактиран много прецизно от препо-
давателя по литература д-р Иво Брата-
нов. В тези 320 страници основно е мяс-
тото на българската класическа и съвре-
менна литература (интересни изследва-
ния върху стилистиката и езика на Ботев,
Вазов, Каравелов, Яворов, Константин
Константинов, Атанас Далчев), но също
и на някои по-малко известни, но инте-
ресни автори като родените в Русе Па-
вел Спасов и Змей Горянин. Представе-
ни са и двама големи световни поети -
Никита Станеску от Румъния и Весна
Парун от Хърватия, както и някои нови
автори. Моменти от културната история
на града, портрети на художници, писа-
тели и музиканти и културни деятели
допълват богатата галерия от личности,
представени тук.

Сериозен е и разделът с оригинално-
то ученическо творчество - поезия, про-
за, есета, миниатюри. Младите има какво
да ни кажат със свежестта на усещани-
ята си, със своя поглед към света. “Извор”
е наистина място, откъдето извират мла-
ди таланти. Погледнах съдържанието на
предишни броеве и се уверих, че немал-
ко от дебютиралите преди пет или пет-
найсет години в него вече са намерили
своя път.

На 16 юли преди 136 г.
Западният руски отряд под ко-
мандването на генерал-лейте-
нант Николай Павлович Кри-
денер освобождава Никопол.
Битката започва на 15 юли в
4 ч. След няколко атаки през
деня крепостната стена е ча-
стично разрушена от артиле-
рийската стрелба. Никопол-
ският османски гарнизон с ко-
мандир Хасан паша е силно
укрепен. При настъпването
на нощта руските войски об-
граждат плътно Никопол и
вече са овладели предната
отбранителна линия. Призо-
ри на 16 юли преди подновя-
ване на атаката османският
гарнизон вдига бялото знаме
и се предава.

Да почетат паметта на ру-
ските и румънските воини,
паднали за свободата на Ни-
копол, граждани, служители

Компютри, които подсказват какво да обле-
чете, и министри, които изнасят лекции - всич-
ко това се случва в рамките на Детския универ-
ситет във Виена. Вече дванадесет години в ини-
циативата се включват пет виенски универси-
тета. Най-младите “студенти” могат да подбе-
рат програмата си и онлайн. Всяко дете на
възраст от 7 до 12 години, без значение от кое
училище е и с какъв успех, може да се запише
за най-много осем лекции, два семинара и два
уъркшопа. 500 преподаватели работят с над
4000 деца в летния университет. Сред лектори-
те са известни австрийски политици като поли-
толога и министър на науката Карлхайнц Тьох-
терле и министъра на здравеопазването Алоис
Щьогер, научи ДУМА от КомПРес София - Бюро
за връзки с община Виена.

“ЕГМОНТ България” съоб-
щава, че най-популярните за-
главия от портфолиото на из-
дателството може да се откри-
ят в електронен формат от
вчера. Първите издания, кои-
то може да се прочетат на ек-
ран, са романите на Елиф Ша-
фак - “Любов”, “Копелето на
Истанбул”, “Чест”, “Чер-
но мляко” и “Дво-

Никопол чества 136 години
от освобождението на града

Николинка ХРИСТОВА

Николай Павлович Криденер

от общинската администра-
ция и НЧ “Напредък 1871”
сведоха глави пред паметни-
ка на освободителите, издиг-
нат на Сахат тепе, рано сут-
ринта на 16 юли. Кметът на
община Никопол Емил Бебе-
нов положи на белия камък
цветя в знак на дълбока при-
знателност.

Паметната дата 16 юли
1877 г. е увековечена от во-
енния кореспондент на рус-
ки и френски илюстровани
издания за Руско-турската
война (1877-1878) и профе-
сионален художник Николай
Дмитриев-Оренбургски в
картината “Капитулацията на
Никополския гарнизон”. По
ескизите, направени на 3 и
4 юли 1877 г., той рисува с
масло през 1883 г. предава-
нето на турския гарнизон и
напускането на крепостта.

Слава, вечна слава на на-
шите освободители!

Министри и учени четат лекции
в Детския университет във Виена

Децата получават отговори на въпросите,
които ги вълнуват, като например: Какво е
наука и как е възникнала тя? Колко езика се
говорят по света? Как Дракула се е превърнал
във филмова звезда? Могат ли растенията да
ядат животни? Можем ли да си купим образо-
вание? Организаторите са подготвили и още
много други интересни теми от най-различни
области на науката. Но ваканцията е преди
всичко време за почивка и развлечение, зато-
ва изпитите в Детския университет са строго
забранени. Ученето се превръща в игра, коя-
то продължава и в междучасията. А в обедна-
та почивка отваря врати детската менза. Обу-
чението завършва с официалното връчване на
дипломи от Детския университет - също като
при големите.

Снимки © KINDERBURO UNIVERSITAT WIEN/BARBARA MAIR

„ЕГМОНТ България” пусна свои
книги в електронен формат

рецът на бълхите”, най-попу-
лярните романи за тийн-
ейджъри - “Вината в нашите
звезди” и “Къде си, Аляска?”
на Джон Грийн, “Предимства-
та да бъдеш аутсайдер” на

Стивън Чбоски, както и първи-
те три книги от бестселър по-
редицата на Рик Риърдън “Ге-
роите на Олимп”. Децата на
възраст над 8 години могат да
прочетат поредиците “Хрони-
ките на Кейн” на Рик Риърдън
и “Стражи на историята” на
Деймиън Дибън, автобиогра-
фиите на “One Direction” и
Джъстин Бийбър. Е-книгите на
“ЕГМОНТ България” се пред-
лагат в EPUB формат и може
да бъдат открити в
iBookstore, както и във во-
дещите сайтове за про-
дажба на електронни
книги у нас - biblio.bg,
g l o b u l b o o k s . c o m ,
m t e l . b g / e b o o k ,
he l i kon .bg /ebooks .
Всички заглавия с
препратки към сай-
товете, откъдето
може да се купят,

са публикувани на
egmontbu lgar ia .com/

ebooks, научи ДУМА от
Емилия Кокалова.
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КАЗАХСТАН ЩЕ КУПИ
ВОЕННО-ТРАНСПОРТНИ
САМОЛЕТИ A400M

Полша закупи 44 сапьорни
машини Topola-S

КОНГРЕСЪТ НА САЩ
ОДОБРИ ПРОДАЖБАТА
НА БОЙНИ БПЛА НА ФРАНЦИЯ

В РУСИЯ:

Обективът не се шегува

Започнаха изпитанията
на транспортния Ил-476
Специалистите трябва да проверят летателните характеристики
на самолета и да дадат оценка на всички системи и оборудвания

Ил-476

П
ерспективният воен-
но-транспортен са-
молет Ил-476 (Ил-
76МД-90А) е пристъ-
пил към държавни

Снимка АВИАЦИОНЕН КОМПЛЕКС „ИЛЮШИН”

изпитания съвместно с  Мини-
стерството на отбраната на
Русия, се отбелязва в съобще-
ние на Авиационния комплекс
на името на Илюшин.

В рамките на първия етап
от изпитанията самолетът е
извършил вече три полета,
последният от които се е състо-
ял на 12 юли т.г. Както се очак-
ва, първият етап от проверка-
та на транспортния самолет ще
завърши през ноември т.г.

На специалистите от Мини-
стерството на отбраната на
Русия и Авиационния комплекс

на името на Илюшин предстои
да проверят летателните ха-
рактеристики на Ил-476, а
също и да дадат оценка на
всички системи и оборудвания

на самолета, включително пи-
лотажно-навигационния ком-
плекс, системите за автоматич-
но управление и системата за
разпознаване. След този

първи етап от съвместните из-
питания Министерството на от-
браната на Русия ще  утвърди
акт «с предварителни заклю-
чения за пускане на партида».
Този документ ще позволи на
предприятието да започне
серийно пускане на транспорт-
ните Ил-476.

Заводските изпитания на
Ил-476 завършиха през май
т.г. От края на февруари на
текущата година се води стро-
ителството на първите три
серийни военно-транспортни
самолета, които ще бъдат
предадени на ВВС на Русия
догодина. Общо Министерст-
вото на отбраната на Русия е
купило до момента 39 транс-
портни самолета Ил-476.

MQ-9 Reaper

Снимка ВВС НА САЩ

ККККККК
онгресът на
САЩ е одоб-
рил продаж-
бата на бой-
ни безпилот-
ни летател-
ни апарати
MQ-9 Reaper
на Франция,
съобщава De-
fense News,
като цитира
о ф и ц и а л н и
представите-
ли от Пентаго-
на. В момента

американската компания General Atomics се занимава с
модернизацията на два поддържани безпилотника Reaper,
които ще бъдат предадени на Франция до края на годината.
Тези апарати са купени с отделен договор за провеждане
на изпитания.

Министерството на отбраната на Франция е изпратило
на САЩ поръчка за доставка на 16 БПЛА Reaper, но по-
рано министърът на отбраната на страната Жан-Ив ле Дри-
ан заяви, че военните имат намерение да купят 12 апарата
за 874 милиона долара. Стойността на 16-те поръчани апа-
рата е оценена от Управлението за военно сътрудничество
(DSCA) към Пентагона на 1,5 милиарда долара.

Предварителните преговори за доставката на Франция
на БПЛА Reaper започнаха в средата на декември 2012 г.
Френското военно ведомство е избрало именно тези апара-
ти, защото собственият боен безпилотник Mantis, разработ-
ван съвместно с Великобритания, още не е готов. Сроковете
за завършването на съвместния проект регулярно се преме-
стват. В състава на ВВС на Франция Reaper ще заменят
остарелите безпилотни апарати Harfang.

М A400Mи н и с -
т е р с т -
вото на
отбра-

Снимка AIRBUS MILITARY

ната на Казах-
стан се е за-
интересувало
от възможност-
та за купува-
не на два нови
европейски во-
е н н о - т р а н с -
портни самоле-
та A400M Atlas.
Както съобща-
ва Jane's, това
е заявил министърът на отбраната на страната Адилбек
Джаксибеков. По думите му, с европейския авиостроителен кон-
церн Airbus също може да бъде подписано съглашение за
създаването на територията на Казахстан на технически център
по обслужването на военните самолети от тази компания. Както
отбелязва Jane's, Казахстан е проявил интерес към A400M още
през 2010 г., но първите конкретни стъпки бяха направени
едва през 2012 г. Тогава започнаха предварителните прегово-
ри з покупка на военно-транспортните самолети. В края на 2012
г. заместник-министърът на отбраната на Казахстан Талгат Жан-
жуменов обявил, че военните могат да придобият до четири
нови транспортни A400M. В момента страните продължават
преговорите, но конкретната дата, когато може да бъде сключен
договор, засега е неизвестна. Разработката на транспортния
A400M се води от началото на 2000-та г., като с финансирането
на проекта се занимават Франция, Германия, Испания, Велико-
британия, Турция, Белгия, Малайзия и Люксембург. Тези държа-
ви планират да придобият 174 нови самолета. Самолетът раз-
вива скорост до 790 километра в час и извършва полети до 9,3
хиляди километра. Товароподемността му е 38 тона.

ВМС НА САЩ
ИСКА ДА
ЗАМЕНИ
ПАЛУБНИТЕ
ТРАНСПОРТНИ
САМОЛЕТИ
И ВЕРТОЛЕТИ

C-2A Greyhound

К
омандването на ВМС на САЩ
има намерение в близките ня-
колко години да обяви два тър-
га за замяна на палубните

Снимка ВВС НА САЩ

военно-транспортни самолети C-2A
Greyhound и многоцелевите вертоле-
ти от семейството H-60 Seahawk. Как-
то съобщава Defense News, новите
самолети и вертолети се планира да
бъдат приети на въоръжение в среда-
та на 2020-а г. Ще бъдат разгледани
както модернизирани версии на вече
съществуващи летателни апарати,
така и перспективни модели. Съглас-
но действащия график палубните
транспортни C-2A трябва да служат в
състава на флота до 2025 г. В момента
американските военни изпълняват
полети на 35 такива самолета. Дого-
ворът за доставката на летателните
апарати, които да заменят старите,
трябва да бъде сключен не по-късно
от 2016 г. Като най-вероятни вариан-
ти за замяната на палубните транс-
портни самолети са модернизираната
версия C-2A и конвертопланите MV-
22 Osprey. Оценъчните изпитания на
MV-22 вече са проведени. Освен това
военните разглеждат възможността за
модернизация на намиращите се C-
2A, като се заменят някои елементи
от фюзелажа и бордовата електрони-
ка. Този вариант ще позволи да се
продължи срокът на служба на вече
остаряващите самолети с няколко го-
дини. Окончателния избор ще бъде
направен, след като се направят оцен-
ки на финансовите разходи и опера-
ционната ефективност на летателни-
те апарати. Ако говорим за многоце-
левите вертолети от семейството H-
60 (SH-60B, SH-60F, HH-60H, MH-60R
и MH-60S; като постъпването на по-
следните два във флота ще завърши
през 2016 г.), то сроковете за тяхна-
та замяна засега не са определени.
Окончателните изисквания към но-
вите летателни апарати ще бъдат
назовани след 2016 г. Програмата
за замяна на многоцелевите вертоле-
ти получи названието MH-XX. В мо-
мента на въоръжение във ВМС на
САЩ стоят около 460 многоцелеви
вертолета от семейството H-60.

Topola-SСнимка AMZ KUTNO

Министерството на отбраната на Полша е придобило от компания-
та AMZ Kutno 44 машини за обезвреждане на боеприпаси Topola-S,
съобщава Jane's. Сумата по сделката е 14,8 милиона долара. По усло-
вията на контракта 15 машини трябва да бъдат предадени до края на
годината, а останалите 29 Topola-S през 2014 г. В състава на инже-
нерните войски на въоръжените сили на Полша новите сапьорни
машини ще се използват за разминиране на полета, останали след
Първата и Втората световна война. В момента в Полша работят 39
постоянни сапьорни бригади, които ежегодно откриват и унищожават
300-400 хиляди бомби, снаряди, мини и различни взривни устройства.
При провеждането на операциите се използват остарелите машини
Star и Honker. Купените машини са създадени на базата на италиан-
ските Iveco с колесна формула 4x4. Машините са снабдени със специ-
ални детонационни камери, способни да издържат на взрив с мощност
до 3,5 килограма тротил. Сапьорните машини са разработени от AMZ
Kutno по договор с Министерството на отбраната на Полша, подписан

АРЖЕНТИНА
ПОЛУЧИ ПЪРВИТЕ
УЧЕБНИ G120TP

Снимка GROB G120TP

Военното министерство на Аржентина
е получило първите четири учебни само-
лета G120TP, производство на немската
компания Grob, съобщава Jane's. Първи-
те тренировки на пилотите на новите
самолети са планирани за 15 август 2013
г. Общо аржентинските военни разчитат
да получат десет G120TP, чиято стойност
възлиза на 26 милиона долара. В мо-
мента аржентинското предприятие
FAdeA се занимава с разработката на
собствен учебен самолет за ВВС на
Аржентина. Между другото, аржентин-
ското военно ведомство има намере-
ние да придобие 40 нови учебно-бойни
самолета IA 63 Pampa III, представляващи
дълбока модернизация на разработени-
ят през 1980-те години IA 63 Pampa. Португалска военнослужеща се е сприятелила

с това малко кученце...

през април 2010 г.
Стойността на проек-
та е 800 хиляди дола-
ра. По-рано полските
военни придобиха 45
прицепа Topola-P, съ-
що оборудвани с раз-
лични сапьорни инст-
рументи и детонаци-
онна камера. Стой-
ността на това обо-
рудване е 5,62 милио-
на долара.
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В Германия е направено со-
циологическо проучване на тема
“Харесвате ли чужденците?”

50% отговорили: “Не, не ги
харесвам.”

30 на сто казали: “Да, харес-
вам ги.”

20 процента отвърнали: “Ай
сиктир!”

БОГДАНА КАРАДОЧЕВА, певица
Акад. д-р БОРИСЛАВ ВЛАДИМИРОВ,
ортопед-травматолог
БУЖКА ЛУКИЧ, политик
ИВАЙЛО МОСКОВСКИ,
народен представител
ИВАН ЛЕЧЕВ, китарист,
композитор
ИЛИНДА МАРКОВА, писателка
НИКОЛАЙ, Пловдивски митрополит
НЕДЯЛКА САНДАЛСКА, изпълнителен
директор на Балкантурист
НЕЛКО КОЛАРОВ, композитор,
пианист, диригент
Проф. НИКОЛАЙ ОВЧАРОВ, археолог
инж. РАДОСЛАВ ИЛИЕВСКИ, член на
Националния съвет на БСП

РУТ КОЛЕВА СЕ ОТПРАВЯ КЪМ ИЗТОКА
С ТУРНЕ В ЯПОНИЯ И ИНДОНЕЗИЯОчаквайте

19
Св. преподобна Макрина († 370). Св.

преподобни Дий Чудотворец († ок. 430).
Преподобна Макрина била най-голя-

мата дъщеря на своите благочестиви
родители Василий и Емилия и сестра на
св. Василий Велики. При рождението й
дали името на първомъченица Текла, но
нейните роднини привикнали да я нари-
чат Макрина с името на баба й. Майката
на Макрина усърдно се занимавала с
възпитанието на дъщеря си. Първа нейна
учебна книга било Св. Писание. Така
детето от ранни години се запознало с
вдъхновените псалми на Давид, с мъдри-
те изречения на Соломон и Сирах. Еми-
лия не позволявала на дъщеря си да
стои без работа. Цял ден Макрина била
заета - или се учела, или работела нещо,
или помагала на майка си в домакинст-
вото, или учела по-малките си братя и
сестри. Намерила си момък, който съеди-
нявал в себе си всичко: и добродетели,
и богатство, и знатност. Сгодили я за
него, но поради нейната младост сватба-
та била отложена. На Господа било угод-
но да изпита девойката чрез скръб: мал-
ко преди деня, определен за сватбата,
нейният годеник починал. Макрина го
обичала и неговата смърт била тежък
удар за нея. Тя решила да не се омъжва
за друг и да остане до края на живота си
девица. Макрина не позволявала на тъга-
та да я отвлече от нейните задължения.
Когато дошла смъртта, при стечение на
множеството народ погребали доброде-
телната св. Макрина, служила Богу вяр-
но и неизменно през целия си живот.
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лушането на Моцарт помага
значително за съсредоточава-
не на ума и подобрява дей-
ността на мозъка, установиха
американски и японски учени.

Ìóçèêàòà íà Ìîöàðò ïîäîáðÿâà
äåéíîñòòà íà ÷îâåøêèÿ ìîçúê
До тези изводи достигат американски и японски учени
в резултат на изследване на 25 млади и 25 възрастни доброволци

рана на компютъра, те трябва да кажат
цвета и да игнорират изписаната дума.
Например думата “червено” може да
бъде написана в син цвят, но участникът
трябва да каже “червено”.

Тестът бил извършен три пъти. Един
път, докато като фон звучал менует на
Моцарт, втори път - с променена версия
на същата музика с дисонантни (непра-
вилни и неприятни) интервали, и трети
път - при пълна тишина. Резултатите се
оказали еднакви за младите и възраст-
ните участници. И двете възрастови гру-
пи успели да кажат точните цветове по-
бързо и с по-малко грешки, докато слу-
шали оригиналната музика на Моцарт.
При дисонантната музика времето за
реакция станало значително по-голямо
и процентът на грешките бил значител-
но по-висок. Учените смятат, че вродена-
та неприязън на мозъка към дисонантна-
та музика и високият процент на успех
при хармоничната музика на Моцарт
показват важното значение на музиката
за когнитивната дейност.

Изследването показва, че консонант-
ната музика може да помогне на хората
да преодолеят разсейването, отбелязват
учените. Предишни изследвания устано-
виха, че композициите на австрийския
композитор, пианист, виолист, цигулар и
диригент са от полза за ума и определи-
ха това като “ефекта Моцарт”.

С
Те открили, че слушането на менует, ком-
позиран от Моцарт, увеличава способ-
ността както на младите, така и на възра-
стните хора да се съсредоточават и да
извършват определена задача. Ръково-
дителите на изследването проф. Нобуо
Масатака от университета в Киото, Япо-
ния, и д-р Ленард Перловски от Харвард-
ския университет, твърдят, че откритието
доказва, че музиката играе ключова роля
за развитието на човешкия мозък.

За целите на изследването учените
помолили 25 момчета на възраст между
осем и девет години и още 25 възрастни
хора между 65 и 75 години да направят
тест на Струп. Този тест се използва за
изследване на мисловната дейност на
човека и при решаването му участници-
те трябва да установят цвета, върху който
са изписани думи. Предизвикателството
е да успееш да установиш точния цвят,
когато думата изписва друг цвят. Когато
думите светнат пред участниците на ек-

Превърнал се във
всеобщ любимeц с не-
повторимата си усмив-
ка и уникален глас,
Бруно Марс неуморно
печели награди и
продължава да трупа
нови признания и но-
минации. Без да е из-
ненада за никого, той
е сред фаворитите и за
предстоящите Награди
за музикални клипове
на MTV, церемонията
по раздаването на ко-
ито ще се състои на
25 август в Барклис
център в Бруклин.

Марс ще мери сили
с видеото към номер 1 хита си “Locked Out Of
Heaven” в категориите “Видео на годината”, “Най-
добро поп видео” и “Най-добро видео на мъж
изпълнител”, а летните му ретро танцови умения,
с които хавайската звезда впечатлява в най-новия
си клип - този към “Treasure”, са оценени подоба-
ващо с номинация за “Най-добра хореография”.

Същевременно алтърнатив групата “Fun.” е
кандидат за статуетката в категориите “Най-доб-
ро поп видео” и “Най-добра режисура” за клипа
към “Carry On”. Ед Шийран е с номинация за “Най-
добро видео на мъж изпълнител” за “Lego House”,
а Скрилекс за “Най-добри визуални ефекти” за
клипа към “Breakn’ А Sweat”. Кои ще са големите
победители зависи изцяло от феновете. До
24 август всеки може да даде своя глас в главни-
те категории на сайта VMA.MTV.com, научи ДУМА
от Милена Крумова.

Групата “Блъдхаунд
генг” пристигна в София
пет дни преди датата на
концерта им тук. Събити-
ето ще се състои на
23 юли в клуб “Маймунар-
ника” - на открито в Бори-
совата градина. България
е първата спирка от ев-
ропейското турне на аме-
риканците и единствена
за региона - след госту-
ването им у нас музикан-
тите се отправят към Гер-
мания, Холандия и Русия.

В Австралия полицията откри
голямото какаду, откраднато на
18 май от парк на остров Филип
айлънд. Птицата на възраст 82
години е била намерена във
волиера в частен двор в Сидни,
съобщи Лента.ру. Кой е похити-
телят на папагала не се уточня-
ва. Не се съобщава и дали той
ще понесе някаква отговорност
за постъпката си и с каква цел
е откраднал птицата. Похитени-
ят папагал на име Бобо е бил
откаран в отделението на служ-
бата за защита на животните,
за да бъде прегледан от специ-
алисти. След което да се отпра-

Бруно Марс с
4 номинации за
MTV наградите

„БЛЪДХАУНД ГЕНГ” ПРИСТИГА
ПЕТ ДНИ ПРЕДИ КОНЦЕРТА

Петдневния си престой в София бан-
дата смята да посвети основно на
подготовка за предстоящия тур.

А в събота, 20 юли, в клуб “Стро-
ежа” ще се състои Alternative Night
Live с участието на Casual
Threesome. По време на вечерта три-
ма от присъстващите ще имат шанс
да спечелят безплатни билети за
концерта на “Блъдхаунд генг”, които
ще бъдат разпределени чрез жре-
бий. Входът е свободен, а изпълне-
нията на живо започват в 22 ч.
“Блъдхаунд генг” пристига у нас по

покана на “Строежа” и “4 стаи”, със
съдействието на Jack Daniel’s. Нача-
ло на събитието ще поставят Piranha
от 20.30 ч., а хедлайнерите се очак-
ва да излязат на сцената малко след
21. Вратите на “Маймунарника” отва-
рят в 19.30 ч.

Билети за събитието се разпрост-
раняват в мрежата на Ticketstream.bg
на цена от 30 лв. на предварителна
продажба и 35 лв. на самата дата и
място. Каси - Строежа, Бар Петък,
Офис 1, На тъмно, Техномаркет,
М-тел, Ориндж, TBI Credit.

ви към ботаническата
градина, където е
очакван с нетърпение.
Бобо е живял в Grand
Prix Circuit Visitors
Garden на острова по-
вече от 40 години. За
това време той става
един от любимците на
посетителите.

Жълтоперото какаду е едно
от най-едрите представители на
семейство какаду. Възрастните
екземпляри тежат около кило-
грам (в зависимост от пола) при
дължина на тялото 50 см. Тези
птици са с бяло оперение, само

задната част на опашните пера
и главата е оцветена в жълто.
Средната продължителност на
живота на жълтоперото какаду
сред природата е около 50 го-
дини. Ако се отглежда от хора
възрастта му може да надвиши
70 години.

Полицията откри откраднат
82-годишен папагал
Полицията откри откраднат
82-годишен папагал
Полицията откри откраднат
82-годишен папагал
Полицията откри откраднат
82-годишен папагал
Полицията откри откраднат
82-годишен папагал

Снимка ЛЕНТА.РУ

Н
Новата мъжка ко-

лекция на рапъра Ка-
ние Уест се разпрода-
ла само за няколко
часа след пускането й
в продажба на интер-
нет страницата на мар-
ката “APC”, с която ра-
боти в сътрудничество.

КОЛЕКЦИЯТА НА КАНИЕ УЕСТ
СЕ ПРОДАЛА ЗА ЧАСОВЕ

Линията предлага те-
ниски, дънки, суичъри
на цени между 120 и
280 долара. Творчески-
ят директор на “APC”
Жан Тулу, който рабо-
тил с музиканта по но-
вата колекция, заяви
пред списание “W”, че

Кание е силно вманиа-
чен и му отнело две
години за създаването
на няколко модела. Той
призна, че дори не е
знаел кой е Кание Уест,
когато работили заед-
но за първи път, съоб-
щава БГНЕС.

-годишната Маргарет Улф от Маршфилд, Уисконсин,
притежателка на гастроном, прогонила от магазина
си нагъл крадец. По думите на възрастната госпожа,
когато злосторникът приближил щанда и й наредил
да отвори касата, тя направо отказала. Заявила му, че
няма никакво намерение да му дава парите и му пред-
ложила, ако иска, да си вземе храна от стелажите, без
да плаща. Престъпникът няколко пъти настоятелно по-
искал парите, а след това й наредил да се отмести от
касата, но тя и това не изпълнила. “Никъде не отивам.
Няма да мръдна от мястото си”, отсякла Улф пред сма-
яния маскиран мъж. Малко след това натиснала паник
бутона и съобщила това на крадеца, който се зао-
глеждал наоколо, напълно се объркал и изведнъж
побегнал навън. И полицията го задържала. Предста-
вителите на реда заявили, че не препоръчват на други
потенциални жертви на грабеж да действат като
Мардж. Но най-важното в случая е, че достолепната
дама не е пострадала, подчертали полицаите.

96-ГОДИШНА ПРОГОНИ
КРАДЕЦ ОТ МАГАЗИНА СИ
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ПО НЮЗ7
21.00 Черноморец -

Черно море
ПО ЕВРОСПОРТ

ЕП (ЖЕНИ)
22.45 Русия - Испания

23.45 Франция - Англия
ПО ЕВРОСПОРТ 2

10.30, 15.45, 19.00 Германия -
Норвегия

14.30 Холандия - Исландия
21.30 Русия - Испания

тото

Георги Йорданов
ще свири дербито
в Пловдив

Георги Йорданов ще ръководи
дербито на първия кръг в “А” гру-
па между Ботев Пд и Левски в
неделя от 18.00 ч. на стадион
“Христо Ботев”. Миналия сезон
габровецът, който е личен сче-
товодител на Боби Михайлов,
свири няколко ключови дербита,
като под негово ръководство
Левски победи поред ЦСКА и Лу-
догорец, но загубилите нямаха
претенции към свирката му. Ни-
кола Попов пък ще свири другото
дерби между София и Пловдив -
ЦСКА - Локомотив, утре. Оста-
налите наряди: Черноморец -
Черно море (Станислав Тодоров);
Любимец -  Лудогорец (Георги Ди-
митров); Пирин ГД - Локо Сф (Ге-
орги Кабаков); Литекс - Нефтохи-
мик (Радан Мирянов); Славия -
Берое (Ивайло Стоянов).

Шампионска лига,
II предварителен
кръг, първи срещи

 Слован Братислава
(Слвк) - Лудогорец 2:1 0:1
Мантула (65), 2:1 Халенар
(87 и 90+3-дузпа), ЧК:
Грендел (С-81); проп. дуз-
па Форщ-68-С); Ширак (Арм) -
Партизан (Сър) 1:1; ХИК (Фин) -
Калиу (Ест) 0:0; Нефчи (Азерб) -
Скендербеу (Алб) 0:0; Елфсборг
(Дан) - Даугава (Лит) 7:1; Слиго
Роувърс (Ирл) - Мьолде (Нор) 0:1;
ТНС (Уелс) - Легия (Пол)1:3; Дьор
(Унг) - Макаби Тел Авив (Изр) 0:2;
Клифтънвил (СИрл) - Селтик
(Шот) 0:3; БATE Борисов (Блрс) -
Шахтьор Караганда (Каз) 0:1;
Динамо Тбилиси (Груз) - ЕБ
Стреймур (Фар. о-ви) 6:1; Екра-
нас (Лит) - ФХ Хафнарфьордур
(Исл) 0:1; Шериф Тираспол (Мол)-
Сутиеска (Чгора) 1:1; Стяуa
Букурещ (Рум) - Вардар Скопие
(Мак) 3:0; Виктория Пилзен (Чех)
- Железничар (БиХ) 4:3; Биркирка-
ра (Мал) - Марибор (Слвн) 0:0;
Фола Еш (Люкс) - Динамо Загреб
(Хър) 0:5. Реваншите са на 23 и
24 юли.

Пак бихме
Аржентина
Бразилия пък започна със загуба от Русия участието си в група Е

Цветан Соколов спасява трудна топка пред погледа на Тодор Скримов.
Дупничанинът беше най-резултатен играч при победата над домакина Аржентина

с 3:1 гейма във финалите на Световната лига в Мар дел Плата

Б Снимка FIVB.ORG

СЛЕД МАЧА

„Беше труден мач за нас, но сме много щастливи от
тази победа. Първият гейм беше равностоен и беше важ-
но да го вземем като начало. В тази Световна лига всеки
мач е труден, но се надявам да изиграем следващия си
мач също на високо ниво”, заяви след мача най-добрият
играч в него Цветан Соколов. Той получи овации и от
президента на клубния си отбор Диего Мосна, който оста-
на възхитен от играта и резултатността на  диагонала.
Босът на Тренто публикува линк с репортаж от мача и
краткия коментар “Grande Tsetso!” (“Голям Цецо!”).

ългария стартира с
победа над дома-
кина  Аржентина с
3:1 гейма (28:26,
25:23, 20:25, 25:23)

в изнервен първи мач от Гру-
па D на финалната шестица
на Световната лига по волей-
бол. Този успех може да се
окаже решителен за класи-
ране на полуфиналите на
„лъвовете”, които нощес иг-
раха и с Италия.

Нашите надделяха в
първия гейм с 28:26, след като
изоставаха с 12:16, но израв-
ниха и спасиха 2 геймбола.
Тодор Скримов блесна с 6 т.,
а „гаучосите” направиха 3 аса.
Въодушевени, играчите на
Камило Плачи спечелиха
трудно и втората част с 25:23.
Те намериха решение за сил-
ния сервис на аржентинците
и отново наложиха волята си
с 8 т. на Цветан Соколов. Ар-
жентинците опитаха да се
върнат в играта и спечелиха
третия гейм с 25:20. В него по
5 т. реализираха Цветан Со-
колов и капитанът Тодор
Алексиев, както и Родриго Ки-
рога, който създаде доста
проблеми на блокадата ни.
Четвъртата част протече до-
ста нервно, а и двата отбора
оспорваха съдийските реше-
ния. Аржентинците получиха
точка заради червен картон
на Цветан Соколов. Въпреки
това нашите успяха да се
справят с напрежението и
силния сервис на „гаучосите”
и триумфираха след 25:23.
Цветан Соколов отбеляза не-
вероятните 29 т. в мача, капи-
танът Тодор Алексиев добави
15, Тодор Скримов 12, а раз-
пределителят Георги Братоев
решителни 5 за успеха. На-
шите обаче имат само точка
повече от домакините. Те на-
диграха неудобния тим на Ар-
жентина за трети пореден
път, след като 2 пъти ги пре-
чупиха в София в предвари-
телната група А на Световна-

та лига с 3:0 и 3:1 гейма.
Единият от големите фаво-

рити за спечелване на Све-
товната лига Бразилия пък
започна със загуба участието
си в другата група Е, след
като допусна обрат срещу
олимпийския шампион Русия

с 2:3 гейма (17:25, 25:23,
25:22, 19:25, 11:15). Николай
Павлов наниза 27 т., а звез-
дата Дмитри Мусерски доба-
ви 14. Уолъс де Соуза, Рикар-
до Лукарели и Лукас Саат-
камп завършиха с по 13 т.
Нощес “Сборная” игра и с

аутсайдера Канада.
АРЖЕНТИНА - БЪЛГА-

РИЯ 1:3 (26:28, 23:25, 25:20,
23:25)

Аржентина: Родриго Ки-
рога 22 т., Себастиан Соле 9,
Федерико Перейра 5, Пабло
Крер 5, Лусиано де Чеко 3,
Бруно Романути 3, Алексис
Гонсалес либеро (Иван Кас-
телани 10, Николас Уриарте
1, Николас Бруно, Пабло
Бенголеа)

България: Георги Брато-
ев 5, Светослав Гоцев 2,
Тодор Скримов 12, Виктор
Йосифов 7, Тодор Алексиев
15, Цветан Соколов 29, Тео-
дор Салпаров - либеро (Сто-
ян Самунев 2, Добромир Ди-
митров, Валентин Братоев,
Николай Пенчев)

Старши треньорът на ЦСКА Стойчо Младе-
нов излезе със специално обръщение към
привържениците на тима преди началото на
сезона в “А” група. Завърналият се за трети път
като наставник на “червените” призова фенове-
те да подкрепят отбора в трудната ситуация, в
която се намира. Младенов използва официал-
ния сайт на клуба, за да отправи посланието си
към “червената” общност:

„Любимият ни ЦСКА тръгна по нов път! Бъде-
те уверени, че и той води само напред и нагоре!
Сигурен съм, че както и досега, ще го извървим
заедно, постигайки целите, които са запазена
марка на нашия отбор. Знам, че за всички нас
ЦСКА е жизнено необходим така, както ни е ну-
жен кислород. Водени от тази безрезервна лю-
бов, ние няма да оставим Клуба на произвола.
Няма да допуснем той да “виси” в безтегловност.
За това сте ни нужни вие - отдадените на чер-
вената кауза привърженици! Вие сте будната
съвест на ЦСКА. Вие сте пазителите на идеята.
На историята. На успехите. Вие сте неразривна
част от ЦСКА. С вас се съобразяват всички,
навсякъде. Сега ЦСКА се нуждае от вас повече
от всякога. Предайте от нестихващата си енер-
гия на футболистите. Заредете ги с нея. Бъде-
те единни, защото всички обичаме един отбор!
Имаме една съдба! Обща е любовта ни, радости-
те и несгодите. Заедно сме. Едно цяло. И нямаме
нужда от междуличностни борби и преследване
на собствени каузи. Скъпи момичета и момчета,
дами и господа, приятели, в събота играем. ЦСКА
има мач. Нашият отбор ще е на терена. Това е
най-важното! Това е призванието ни! Елате на
“Армията” и скандирайте като един - мощно и
непоколебимо за любимия отбор. ЦСКА е жив!

ЦСКА привлече Емил Гъргоров с договор за
3 години. Сръбският халф Неманя Милисавлие-
вич пък парафира за 1+1 години. Двамата за по-
следно играха в шампиона Лудогорец.

Собственикът на
Левски Тодор Батков е
провел среща със се-
мейството на Антонио
Вутов. Адвокатът и
спортният директор
Наско Сираков разгова-
ряли с майката на та-
ланта, който има пред-
ложение от италиан-
ския Удинезе. „Сините“
шефове предложили
по-добри условия на
Вутов и показали солид-
но доверие към талант-
ливия си футболист. За

СТОЙЧО ПАК СЕ
ВРЕЧЕ НА ЦСКА Тодор Батков уговаря

майката на Вутов
качествата на Антонио
е предупреден и нови-
ят треньор Славиша
Йоканович, който иска
да наложи таланта от
Мездра в отбора.

От Левски  предло-
жили Вутов да остане в
клуба през следващите
седмици, за да види
работата на сърбина,
който е склонен да го
налага в титулярния
състав. Крайното реше-
ние обаче трябва да
бъде взето от момчето,

което няма професио-
нален договор с Левски,
защото ще навърши 18
години на 8 юни дого-
дина.

Най-младият футбо-
лист, играл мач в “А”
група само на 15 годи-
ни, продължава да тре-
нира с мъжете и се
очаква да бъде в група-
та за дербито с Ботев
Пд. Той е смятан за най-
големия талант, излязъл
от ДЮШ на Левски в
последните години.

Русия бойкотира Партизан
6 от 49
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               5 от 35
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Българският национал Иван
Иванов - Русия отказа да пътува с
Партизан за Армения и първенецът
на Сърбия измъкна само 1:1 с мест-
ния Ширак в първия мач от II пред-
варителен кръг на Шампионската
лига.  “Вероятно ще го накажем. Той
има договор с нас и получава за-
плата. Бяхме се разбрали да играе
до края на квалификациите, но про-
мени решението си”, заявиха от
сръбския гранд. “Няколко дни се чув-
ствам зле, не мога да спя и да ям, не
бях в състояние да играя”, заяви
Русия. “Ако в Партизан смятат, че
трябва да ме накажат, всичко е на-

ред, няма проблеми с това. В Парти-
зан съм 2 години, дал съм много на
този клуб и мисля, че съм заслужил
да не играя този мач, защото от това
ми зависи по-нататъшната кариера.
Ако не отида в Базел, имам дого-
вор за още 1 година. Ако бях из-
лязъл в мача, можех да играя за
швейцарския отбор едва в групова-
та фаза на Шампионската лига”,
обясни роденият в Пирдоп бивш
играч на ЦСКА, който се надява да
бъде продаден в Швейцария. Шефо-
вете на Партизан отхвърлиха офер-
та от 1,2 млн. евро и от Базел я
вдигнаха на 1,6 млн.
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Партизан
наказва
Иван Иванов
за бойкота

кратки

ПО НОВА СПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

21.00 Диамантена
лига, Монако

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

11.45, 21.15 Тур дьо
Франс, Бурж д‘Оасан - Льо Гран

Борнан (ХIХ етап) - пряко
ЛЕКА АТЛЕТИКА

18.45 Световно първенство за
младежи и девойки
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ЛЕКА АТЛЕТИКА

9.00, 13.00, 17.15 Гран при Люцерн
СНУКЪР

10.30 Серии PTC Ротердам
12.00 Колоездене, Тур дьо Франс,

Ембрун - Шорж (ХVII етап)
20.00 Гап - Алп д‘Юез (ХVIII етап)

23.00 Бурж д‘Оасан - Льо Гран
Борнан (ХIХ етап)

КАНАДСКА БОРБА
23.30 Национална лига

Демирева първа
в Люцерн

Мирела Демирева спечели
първото място в скока на висо-
чина на турнира по лека атле-
тика в Люцерн, Швейцария.
Държавната шампионка в дис-
циплината Демирева завърши
със 187 см, които преодоля от
първия си опит. Демирева започ-
на с успешен опит на 181 см,
след това 184 см, но от втори,
а накрая направи 3 неуспешни
опита на 190 см. Втора също със
187 см, но от трети опит оста-
на Мари-Лоренс Юнгфлайш (Гер),
а трета е Джована Демо
(Швейц).

Двама наши на
полуфинали в Риети

Денис Димитров и Галина Ни-
колова се класираха за полуфи-
налите в спринта на 100 м на
Европейското първенство по
лека атлетика за юноши и де-
войки старша възраст в итали-
анския град Риети. Димитров
спечели първата серия с 10.49
сек. и с пето най-добро време от
всички пресявки продължи на по-
луфинал снощи. Николова оста-
на пета в трета серия с 11,83
сек., но се класира по време.

Темелкова със
сребро в Утрехт

Бетина Темелкова спечели
сребро в турнира по джудо на
европейския младежки олимпий-
ски фестивал в Утрехт, Холан-
дия. Плувецът Иван Геров пък
подобри национален рекорд на
100 м бруст с време 1:05.29 мин.,
което му отреди 10-о място в
крайното класиране.

Помилваха
Фенербахче и
акциите му
скочиха с 10.55%

Турският Фенербахче ще иг-
рае в Шампионската лига, след
като Арбитражният съд по
спорта (КАС) отменил решение-
то на УЕФА за изваждане на
клуба за 2 години. Фенербахче
беше наказан заради участие в
уредени мачове, но вече може
да мисли за континенталните
клубни турнири. Истанбулската
стокова борса пък на момента
реагира на тази новина и акци-
ите на клуба се повишиха с 10.55
процента.

удогорец успя сам
да си подреже кри-
лете и загуби с 1:2
при гостуването си
на Слован в Бра-

Лудогорец се
срина за 5 мин.
С човек повече шампионите
допуснаха обрат с 1:2 в Братислава

възможности, изведен от
дейните халфове в зелено, но
не успя да нанесе решите-
лен удар. С 10 души домаки-
ните се върнаха в мача с 2
попадения на Юрай Халенар
(88 и 90+3). Ветеранът,
влязъл в 76-ата мин., с топо-
вен шут от 20 м разтвори
ръцете на националния
страж Стоянов и изравни.
След това резервата Димо
Бакалов пък излезе очи в очи
срещу вратаря Путночки, кой-
то тръгна да го пресреща и
нападателят си поведе с ръка
топката, за което получи
жълт картон.

Вместо да си тръгне поне
с равен от Братислава оба-
че, Лудогорец сътвори стра-
хотна глупост, като допусна
гол в добавеното време. Вла-
до Стоянов фаулира Лестър
Пелтиер на границата на
пеналта и после бе наказан
от Халенар от 11-те метра.

Така Слован взе своето
срещу Лудогорец, след като
владееше повече топката, но
нямаше особено много голо-
ви положения. Разградчани
ще имат да наваксват гол
пасив, но пък се прибират у
дома с попадение на чужд
терен. Миналата година при
дебюта си в Шампионската
лига те отпаднаха от достиг-
налия групите Динамо Загреб
с 2:2 и 2:3, като и в двата
мача допуснаха голове в за-
ключителните минути.

Ветеранът Юрай Халенар поздравява публиката на
Слован, след като с 2 гола в края обърна Лудогорец с

2:1 в първия мач от II кръг на Шампионската лига

Аржентинският защитник Николас Горосито в борба за
висока топка с нападателя на Лудогорец Роман Безяк в

първия мач от II предварителен кръг на Шампионската
лига, спечелен от Слован в Братислава с 2:1

СЛЕД МАЧА:
КИРИЛ ДОМУСЧИЕВ, СОБСТВЕНИК НА ЛУДОГОРЕЦ:
“Явно такава ни е съдбата. Никога не ни е било лесно.

Шампионските титли също винаги сме ги печелили в
последния момент с доста трудности. Такава е ориси-
ята на Лудогорец. Да се надяваме, че късметът ще бъде
при нас все някога. Предполагам, че имаме и много хора,
които ни кълнат. Не виждам на какво мога да го отдам.
Никога не ме е гонил такъв карък в живота ми. Считам,
че при този състав се представихме сравнително доб-
ре. Изключвам последните десетина минути, където и
физически не издържахме, а и късметът се обърна сре-
щу нас. Момчетата разбраха, че Слован не е непреодо-
лим отбор. Резултатът не е толкова лош за нас. Пред-
стои ни реванш. Имаме възможност да продължим. Съдба-
та на треньора Ивайло Петев не може да зависи само
от един мач. Тя зависи от играта на отбора, от умени-
ята да мотивира. В момента ние не решаваме съдбата
на треньора на база на даден мач.”

Финалният кръг от
Европейския шампио-
нат по супермото, кръг
от Източноевропей-
ския шампионат по
мотокрос и кръг от на-
ционалния шампионат
рали крос, ще се про-
ведат този уикенд на
край Долна Митропо-
лия. За 3-а поредна
година надпреварите
се организират съвме-
стно от Българската
федерация по мото-
крос (БФМ) и Българ-
ската федерация по
автомобилен спорт
(БФАС) и са в памет на
първия председател на
Организационния ко-
митет на “Гран При
България” от 2001 до

Председателят на БФАС Радослав Козлеков
(вляво) и шефът на “Гран при България” по

мотоспорт Румен Петков съвместно организират
състезания на пистата край Долна Митрополия в

памет на Димитър Калчев

Финалът на ЕШ по супермото пак
е в памет на Димитър Калчев

2005 г. Димитър Кал-
чев. “Тези надпревари
са особени, тъй като
почитат паметта на
един голям любител на
мотокроса, помогнал
много за развитието на

този спорт. Калчев из-
гради пистата край
Севлиево и утвърди
България като органи-
затор №1 в света на мо-
токроса”, заяви прием-
никът му Румен Петков.

Международната федерация по плувни спор-
тове (ФИНА) ще направи повече от 800 допинг
проби по време на 15-ото световно първенство
по плуване в Барселона. Изпълнителният дирек-
тор на ФИНА Корнел Маркулеску разкри, че 485-
има плувци ще бъдат тествани при внезапни
проверки в Барселона в дните преди старта на
първенството, а други 320 ще преминат допинг
проби за кръв или урина по време на състезани-
ята, които започват днес и продължават до 4
август. Общо 2293-има спортисти ще се включат
в световното първенство в плуването, скокове във
вода, водна топка, синхронно плуване и новата
дисциплина скачане от скали. Маркулеску доба-
ви, че всички медалисти задължително ще бъдат
подлагани на допинг тест. В басейна ще старти-
рат четирима българи, водени от селекционера
Георги Дангалаков. Нина Рангелова ще плува
100, 200 и 400 м свободен стил, Екатерина Авра-
мова - 50, 100 и 200 м гръб, Валентина Драгано-
ва - 50 м бруст, а Никола Димитров - 400 м съче-
тано. В откритите води на 5 и 10 км ще участва
Венцислав Айдарски. В синхронното плуване ще
стартират Калина Йорданова и Мария Киркова
при дуетите, а Йорданова и на соло. Двойката е
водена от треньорката Юлия Чубурова.

НАД 800 ПРОБИ ЩЕ
ДАДАТ ПЛУВЦИТЕ
В БАРСЕЛОНА

Л
тислава в първия мач от II
предварителен кръг на Шам-
пионската лига. Българският
шампион откри чрез финла-
неца Тео Мантула (65) и води
в резултата с 1:0 чак до 87-
ата минута, при това с човек
повече на терена. Разград-
чани обаче се сринаха и за
5 минути допуснаха 2 гола и
пълен обрат, с който пропи-
ляха аванса си преди реван-
ша на 24 юли.

Съперниците направиха
принудителни смени още в
първите 10 минути, като за
шампионите на България се
контузи новото бразилско
попълнение Мишел Платини,
заменен от Роман Безяк. Ка-
питанът на домакините Игор
Жофчак получи травма още
в 5-ата мин. и отстъпи място
на мощния Филип Хлоховски.

Финландецът Мантула
откри с добавка при меле, а
после вратарят Владислав
Стоянов спаси дузпа на Па-
вел Форщ, отсъдена преси-
лено от английския съдия
Антъни Тейлър за нарушение
на Козман Моци. Британецът
изгони бранителя на Слован
Ерик Грендел в 81-вата мин.
след груб фаул и втори жълт
картон. Резервата Роман Бе-
зяк обаче пропусна отлични
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